

ပြည်သူ့လွှတ်တော်အစည်းအဝေး

လယ်ယာမြေနှင့် အခြားမြေများ သိမ်းဆည်းခြင်းခံရမှုများကို ပြန်လည်စွန့်လွှတ်အပ်နှံလာမှုအပေါ် မူလတောင်သူများလက်ဝယ်သို့ ပြန်လည်ရောက်ရှိရေးအတွက် စိစစ်ဆောင်ရွက်ပေးလျက်ရှိ

နေပြည်တော် နိုဝင်ဘာ ၂၂

ယနေ့ ကျင်းပသည့် ဒုတိယအကြိမ် ပြည်သူ့လွှတ်တော် ဆဌမပုံမှန် အစည်းအဝေး (၁၅) ရက်မြောက်နေ့တွင် ကော်မတီအဖွဲ့ဝင်များ အစားထိုး ဖွဲ့စည်းခြင်း၊ ကြယ်ပွင့်ပြ မေးခွန်း ၅ ခု မေးမြန်းခြင်းနှင့် ဖြေကြားခြင်း၊ ဥပဒေကြမ်း ၁ ခုအစီရင်ခံစာ တင်သွင်းခြင်းနှင့် အဆို ၁ ခု ဆွေးနွေးခြင်းတို့ကို ဆောင်ရွက်ကြသည်။

အစည်းအဝေးတွင် ပြည်သူ့လွှတ်တော်ဥက္ကဋ္ဌ ဦးဝင်းမြင့်က လွှတ်တော် အခွင့်အရေးကော်မတီ၏ လစ်လပ်သွားသောနေရာ၌ တပ်မတော်သားပြည်သူ့ လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ် ဗိုလ်ချုပ်တင်ဆွေဝင်းအား အဖွဲ့ဝင်အဖြစ် လည်းကောင်း၊ အစိုးရ၏ အာမခံချက်များ၊ ကတိများနှင့် တာဝန်ခံချက်များ စိစစ်ရေးကော်မတီ၏ လစ်လပ်သွားသော အဖွဲ့ဝင်နေရာ၌ တပ်မတော်သား ပြည်သူ့လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ် ဗိုလ်မှူးချုပ် ရဲနိုင်မျိုးအား အဖွဲ့ဝင်အဖြစ် လည်းကောင်း အစားထိုးဖွဲ့စည်းမည်ဖြစ်ကြောင်း တင်ပြပြီး ကော်မတီအဖွဲ့ဝင် များ အစားထိုးဖွဲ့စည်းခြင်းနှင့်စပ်လျဉ်း၍ လွှတ်တော်၏ အတည်ပြုချက်ရယူရာ လွှတ်တော်က သဘောတူကြောင်း ကြေညာသည်။

ထို့နောက် သာစည်မဲဆန္ဒနယ်မှ ဦးသန်းစိုး၏ သာစည်မြို့နယ်အတွင်းရှိ သက်တော်ဆည် ရေဝင်မြောင်းအား ပြန်လည်တူးဖော်ပေးရန်နှင့် တမံ(၁)နှင့် (၂)ကို ဆက်သွယ်သော မြောင်းအား စာမျက်နှာ ၅ ကော်လံ ၁ သို့ *



ပြည်သူ့လွှတ်တော်ဥက္ကဋ္ဌ ဦးဝင်းမြင့်

အမျိုးသားလွှတ်တော်အစည်းအဝေး

လူမှုဖူလုံရေးအဖွဲ့ပိုင် အလုပ်သမားဆေးရုံကြီးများနှင့် ဆေးခန်းများကို အဆင့်မြှင့်တင်နိုင်ရေးအတွက် ရေတိုရေရှည်စီမံကိန်းများ ရေးဆွဲဆောင်ရွက်လျက်ရှိ

နေပြည်တော် နိုဝင်ဘာ ၂၂

လူမှုဖူလုံရေးအဖွဲ့ပိုင် အလုပ်သမားဆေးရုံကြီးများနှင့် ဆေးခန်းများကို အဆင့်မြှင့်တင်နိုင်ရေးအတွက် ပုဂ္ဂလိကကျန်းမာရေး စောင့်ရှောက်မှု ကုမ္ပဏီ များနှင့်ပူးပေါင်း၍ အကောင်အထည်ဖော်ဆောင်ရွက်နိုင်ရန် ရေတိုရေရှည် စီမံကိန်းများ ရေးဆွဲဆောင်ရွက်လျက်ရှိပါကြောင်း အလုပ်သမား၊ လူဝင်မှု ကြီးကြပ်ရေးနှင့် ပြည်သူ့အင်အားဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဦးသိန်းဆွေ ကပြောကြားသည်။

ယနေ့ကျင်းပသည့် ဒုတိယအကြိမ် အမျိုးသားလွှတ်တော် ဆဌမပုံမှန် အစည်းအဝေး(၁၅)ရက်မြောက်နေ့တွင် မွန်ပြည်နယ် မဲဆန္ဒနယ်အမှတ်(၉)မှ ဒေါက်တာဇော်လင်းထွဋ်၏ လုပ်ခလစာအလိုက် လစဉ်ကျန်းမာရေးနှင့် လူမှုရေးစောင့်ရှောက်မှု အာမခံငွေ ပေးသွင်းနေရသော်လည်း လုံလောက်သော ကျန်းမာရေးစောင့်ရှောက်မှု မပေးနိုင်သည့် လူမှုဖူလုံရေး ဆေးခန်းများအနေဖြင့် ထိရောက်သော ကျန်းမာရေး စောင့်ရှောက်မှုပေးနိုင်စေရန် မည်သို့မည်ပုံ စီမံဆောင်ရွက်နေသည်ကို သိရှိလိုခြင်းနှင့် စပ်လျဉ်း၍ ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးက အထက်ပါအတိုင်း ရှင်းလင်းဖြေကြားခဲ့ခြင်းဖြစ်သည်။

စာမျက်နှာ ၅ ကော်လံ ၁ သို့ ✦



အမျိုးသားလွှတ်တော်ဥက္ကဋ္ဌ မန်းဝင်းခိုင်သန်း

MAX CEMENT
Let's Build Together!

ပက်စ်ဘီလပ်မြေနှင့်အတူချစ်ခင်ရသူတွေကို ပုန်းခေါ်ဆိုလိုက်ရအောင်

SALES HOTLINE 09 770 770 770

စက်မှု တောင်စီလာ၊ လယ်ဝေးမြို့နယ်၊ နေပြည်တော်၊ ဖုန်း: +၉၅၉ ၅၀၀၀ ၇၃၇၊ +၉၅၉ ၄၉၂ ၀၅၀ ၂၄ Email : factory@maxcement.com

၁၀၀၀၀၀၀၀ ပုန်းငွေပြန်ကပ် ၁၀၀၀၀

မြေမု

မွန်မြတ်သည် ပညာရေး ဖြည့်ဆည်း

မြန်မာနိုင်ငံ၏ ပီရမစ်ပုံ လူ့အဖွဲ့အစည်း ပြောင်းလဲတိုးတက်လာမှုတွင် အသက် ငါးနှစ်မှ ကိုးနှစ်၊ အသက် ၁၀ နှစ်မှ ၁၄ နှစ်နှင့် အသက် ၁၅ နှစ်မှ ၁၉ နှစ်အရွယ်ရှိ ကျောင်းနေအရွယ် ကလေးငယ်များမှာ လူဦးရေ အချိုးအမျှအစားဖြစ်သည်ကို ၂၀၁၄ ခုနှစ် လူဦးရေသန်းခေါင်စာရင်းအရ တွေ့ရှိရပါသည်။ ထိုအထဲတွင် အသက် ငါးနှစ်မှ ကိုးနှစ်ရှိ မူလတန်းအရွယ် ကျောင်းသားများမှာ လူဦးရေ သုံးသန်းခွဲခန့်ရှိပြီး ကလေးငယ်များတွင် ဒုတိယအများဆုံး ဖြစ်နေပါသည်။

လက်ရှိတွင် တစ်နိုင်ငံလုံးအတိုင်းအတာအရ မြို့နယ်များရှိ ရပ်ကွက်၊ ကျေးရွာအုပ်စုများတွင် အခြေခံပညာမူလတန်းကျောင်းများအား ဘဏ္ဍာငွေလျာထားမှုအလိုက် ဖွင့်လှစ်ပေးနိုင်သည်ကို တွေ့ရပါသည်။ သို့ရာတွင် ကျောင်းနှင့် ဆရာ၊ ကျောင်းသားနှင့် ဆရာအင်အား အချိုးကျအောင် ခန့်ထားပေးနိုင်ရေးမှာ လိုအပ်နေဆဲဖြစ်သည်။ ထိုလိုအပ်ချက်ကို ပညာရေးဝန်ကြီးဌာနက ကြိုးပမ်းဆောင်ရွက်ပေးနေသလို မွန်မြတ်သည် ပညာကို လိုလိုလားလား ဖြည့်ဆည်းပေးလိုသည့် လူငယ်များရှိနေသည်ကို လည်း ဝမ်းမြောက်ဖွယ် ကြားသိရသည်။

သို့ဆိုလျှင် အခြေခံပညာကဏ္ဍ လိုအပ်ချက်နှင့် ကွက်လပ်ဖြည့်မည့် လူငယ်များအတွက် အဆင်ပြေချောမွေ့အောင် စီမံဆောင်ရွက်ပေးဖို့ လိုအပ်လာသည်။ ပညာရေးဝန်ကြီးဌာနအနေဖြင့် အခြေခံပညာကျောင်း များတွင် လိုအပ်သည့် ဆရာ ဆရာမများအား ဖြည့်ဆည်းပေးနိုင်ရန်အတွက် ပညာရေးတက္ကသိုလ်များမှ ဘီအီးဒီဘွဲ့ ရများ၊ ပညာရေးကောလိပ်များမှ လုပ်ငန်းခွင်အကြို ဆရာအတတ်ပညာ ဒီပလိုမာသင်တန်းဆင်းများအား နှစ်စဉ် ဖြည့်ဆည်းဆောင်ရွက်ပေးလျက်ရှိသည်။

ထိုသို့ ဖြည့်ဆည်းပေးနေသော်လည်း တိုးချဲ့လာသော အခြေခံပညာ ကျောင်းများနှင့် များပြားလာသော မူလတန်း ကျောင်းနေအရွယ်ကလေး များအတွက် ဆရာ ဆရာမများ နှစ်စဉ် လိုအပ်နေသေးသည်ကို တွေ့ရ သည်။ ထိုလိုအပ်ချက်ကို ဖြည့်ဆည်းနိုင်ရန် ယမန်နှစ်များကတည်းက နေ့စားလပေး မူလတန်းပြဆရာ ဆရာမများကို ဒေသအလိုက် ခေါ်ယူ ခန့်ထားပေးနေသည်ကို တွေ့ရသည်။ အဆိုပါ ဆရာများကို တိုင်းဒေသ ကြီးနှင့် ပြည်နယ်အစိုးရအဖွဲ့များ၏ အစီအစဉ်ဖြင့် သတ်မှတ်ချက်နှင့် ကိုက်ညီသူများအား ရွေးချယ်ခဲ့ပြီး နေရာသိကျောင်းပိတ်ရက်တွင် မြို့နယ် အခြေပြု မူလတန်းဆရာအတတ်သင် သင်တန်း ရက် ၃၀ တက်ရောက် ပြီးမှ မူလတန်းပြဆရာ ဖြစ်လာကြသည်။

သို့သော် အဆိုပါ ဆရာများမှာ ဘဏ္ဍာနှစ်အလိုက် နေ့စားလပေး လစာ တစ်သိန်းကျော်ခန့်ဖြင့် ဒေသနေကလေးငယ်များ ပညာတတ်မြောက် ရေးကို စေတနာ၊ အနစ်နာ၊ ဝါသနာအပြည့်ဖြင့် ဆရာဝိသတ္တဖြင့် တာဝန် ထမ်းဆောင်နေရာ အမြဲတမ်း ပညာရေးဝန်ထမ်း မူလတန်းပြဆရာများအဖြစ် အတည်ပြုခန့်ထားနိုင်ရေးကိုလည်း စဉ်ဆက်မပြတ် ဆောင်ရွက်ပေးရပေ လိမ့်မည်။ သို့မှသာ ဒေသအလိုက် ရေရှည်တည်တံ့ခိုင်မြဲသော အခြေခံ ပညာရေး ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်မှုဖြစ်လာမည်ဖြစ်သည်။

ပညာရေးဌာနအနေဖြင့်လည်း အခြေခံပညာကျောင်းများ တိုးတက် ဖွင့်လှစ်ခြင်းနှင့်အတူ ဆရာအင်အားတိုးချဲ့ရေးအတွက် ပညာရေးဘဏ္ဍာ ငွေ နှစ်စဉ် တိုးတက်သုံးစွဲနေသည်ကို တွေ့ရပြီး အခြေခံပညာ ဆရာ အင်အားဖွဲ့စည်းပုံကိုလည်း ပြင်ဆင်တိုးချဲ့ စီမံဆောင်ရွက်ပြီးဖြစ်လိမ့်မည်ဟု မျှော်လင့်ပါသည်။ သို့မှသာ အခြေခံပညာရေး မူလတန်းပညာအတွက် လိုအပ်နေသော ကွက်လပ်ကို ဖြည့်ဆည်းဆောင်ရွက်ပေးနေသည့် ဆရာ ဆရာမများသာမက မူလတန်းပြဆရာအဖြစ် ထပ်မံဆောင်ရွက်ကြမည့် လူငယ်များလည်း တိုးပွားများပြားလာမည်ဖြစ်သည်။

သို့ဖြစ်ရာ မူလတန်းအရွယ်ကလေးငယ်များမှာ နိုင်ငံ၏အနာဂတ် အတွက် မျိုးစေ့ကောင်းများဖြစ်နေသဖြင့် မျိုးစေ့ကောင်းများ အပင်အောင် ရှင်သန်ဖြစ်ထွန်းစေရန်မှာ အရေးကြီးပါသည်။ ထို့ကြောင့် ရေခဲမြေခံ အခြေခံပညာမြေနှင့် မြေတောင်မြောက်ပေးမည့် ဥယျာဉ်မျိုးကောင်းများ အချိုးညီ ဖွဲ့စည်းဖွင့် ခိုင်မြဲစွာ ဖြစ်ပေါ်လာစေရေးအတွက် နေ့စားလပေး မူလတန်းပြဆရာ ဖြစ်ထွန်းရေးကို ဝိုင်းဝန်းကြိုးပမ်းဆောင်ရွက်ပေးနိုင် လိမ့်မည်ဟု ယုံကြည်မျှော်လင့်ပါကြောင်း။

သီးနှံ ၁၅ မျိုးတို့၏ စနစ်တကျထုတ်လုပ်မှုနည်းစဉ် အသိပေး အခမ်းအနား ကျင်းပ

နေပြည်တော် နိုဝင်ဘာ ၂၂
စားသုံးသူများအား အန္တရာယ်ဖြစ်စေ သည့် ညစ်ညမ်းကူးစက်ခြင်းများသည် စိုက်ပျိုးသည်မှ စားသုံးသူများထံ ရောင်းချချိန်အထိ ဖြစ်ပေါ်နိုင်ခြင်း ကြောင့် အရည်အသွေး မှန်ကန်ခြင်း နှင့် အစားအစာ ဘေးအန္တရာယ် ကင်းရှင်းခြင်းတို့ကို စိုက်ပျိုးထုတ်လုပ်မှု အဆင့်တိုင်းတွင် လုပ်ဆောင်ရမည် ဖြစ်ကြောင်း နိုဝင်ဘာ ဒုတိယပတ်က နေပြည်တော်တိုယ်ဇန်ရှိ မန်မြန်မာ ဟိုတယ်၌ ပြုလုပ်သည့် "Launching Ceremony" အခမ်းအနား အဖွင့် အမှာစကားတွင် ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဒေါက်တာ အောင်သူက ပြောကြား သည်။



အခမ်းအနားသို့ စိုက်ပျိုးရေး၊ မွေးမြူရေးနှင့် ဆည်မြောင်းဝန်ကြီး ဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဒေါက်တာ အောင်သူနှင့်အတူ ပြည်သူ့လွှတ်တော် ရေးရာကော်မတီ၊ အမျိုးသား လွှတ်တော်ရေးရာကော်မတီတို့မှ ဥက္ကဋ္ဌ နှင့် ကော်မတီဝင်များ၊ နေပြည်တော် တောင်စီဝင်၊ စိုက်ပျိုးရေးဦးစီးဌာန ညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ်နှင့် ဒုတိယ ညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ်များ၊ ဌာနဆိုင်ရာ တာဝန်ရှိသူများ၊ International Finance Corporation (IFC) နှင့် မြန်မာနိုင်ငံ ဟင်းသီးဟင်းရွက်နှင့် သစ်သီးဝလံ စိုက်ပျိုးထုတ်လုပ်သူများ

အသင်းတို့မှ တာဝန်ရှိသူများ၊ ပုဂ္ဂလိက လုပ်ငန်းရှင်များနှင့် သတင်းမီဒီယာ များ တက်ရောက်ကြသည်။ ညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ် ဒေါက်တာ ရဲတင့်ထွန်းနှင့် ဒုတိယ ညွှန်ကြားရေး မှူးချုပ် ဦးလှမြင့်အောင်၊ International Finance Corporation (IFC) မှ ပုဂ္ဂလိကကဏ္ဍမှ ကျွမ်းကျင်ပညာရှင်ဖြစ်သူ မစ္စ ဂျီဂစ် ဒမား ဒုဂရီတို့က စိုက်ပျိုးရေးဆိုင်ရာ အလေ့အကျင့်ကောင်းများ၊ ဂျီအေပီ ဆိုင်ရာ သိမှတ်ဖွယ်ရာများကို ရှင်းလင်းတင်ပြကြသည်။ စားသုံးသူများ ဘေးအန္တရာယ်

ကင်းရှင်း၍ အရည်အသွေး ပြည့်ဝ ကောင်းမွန်ပြီး အာဟာရကြွယ်ဝသည့် သီးနှံများ စားသုံးနိုင်ရန် ဂျီအေပီ နည်းစနစ်များ ဆောင်ရွက်ရန် ပြည်သူ့လူထုတစ်ရပ်လုံး သာမက သက်ဆိုင်သူများအားလုံး ပါဝင်ဆောင် ရွက်ရန်လိုကြောင်း ညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ် ဒေါက်တာ ရဲတင့်ထွန်းက ပြောကြား သည်။ မြန်မာ GAP Protocol အပါအဝင် သီးနှံအလိုက် လမ်းညွှန်ချက်များသည် ဥယျာဉ်ခြံသီးနှံများသာမက ပြည်တွင်း စားသုံးမှုများပြီး ပြည်ပကို အဓိက တင်ပို့နေသော လယ်ယာသီးနှံများ

နှင့် ကော်ဖီအပါအဝင် သီးနှံ ၁၅ မျိုး အတွက် ပြုစုရေးဆွဲခဲ့ပြီး စိုက်ပျိုး ထုတ်လုပ်သူများ နားလည်သိရှိစေရေး အသိပေးရန်ဖြစ်သည်။ ယခုအခါ သရက်နှင့် ခရမ်းချဉ်သီးနှံ များအတွက် ဂျီအေပီ အသိအမှတ် ပြုလက်မှတ် ထုတ်ပေးနိုင်ပြီဖြစ်ပြီး စိုက်ပျိုးထုတ်လုပ်သူများက ဂျီအေပီ ညွှန်ကြားချက်များနှင့်အညီ စိုက်ပျိုး ထုတ်လုပ် ရောင်းချကြောင်း၊ စားသုံးသူများ ယုံကြည်စိတ်ချမှုရှိစေ ရန်အတွက် ဂျီအေပီ အသိအမှတ်ပြု လက်မှတ်ထောက်ခံချက် ထုတ်ပေးခြင်း ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။ သတင်းစဉ်

ပျဉ်းမနားမြို့နယ်၌ မိုဘိုင်းဖုန်း စနစ်တကျ အသုံးချ ပြုပြင်နည်း(အခမဲ့)သင်တန်းဆင်းပွဲ ကျင်းပ

နေပြည်တော် နိုဝင်ဘာ ၂၂
နေပြည်တော်ကောင်စီနယ်မြေ ပျဉ်းမနားမြို့နယ် ပြန်ကြားရေးနှင့် ပြည်သူ့ ဆက်ဆံရေးဦးစီးဌာန (နေပြည်တော်) ကလျာဏယုဝေရစ်ယာန်အသင်း၊



ဒေါ်ခင်ကြည် ဖောင်ဒေးရှင်း(နေပြည်တော်)နှင့် ပျဉ်းမနားမြို့နယ် ဘာသာ ပေါင်းစုံ လူမှုရေးအဖွဲ့များ ကွန်ရက်အသင်းတို့ ပူးပေါင်းစီစဉ်ဆောင်ရွက် ဖွင့်လှစ်သည့် မိုဘိုင်းဖုန်း စနစ်တကျ အသုံးချပြုပြင်နည်း(အခမဲ့)သင်တန်း ဆင်းပွဲကို ယနေ့ နံနက် ၁၀ နာရီက မြို့နယ်ပြန်ကြားရေးနှင့် ပြည်သူ့ ဆက်ဆံရေးဦးစီးဌာနအတွင်းရှိ Community Centre ခန်းမ၌ ကျင်းပသည်။ အခမ်းအနားတွင် နေပြည်တော် ပြန်ကြားရေးနှင့် ပြည်သူ့ဆက်ဆံရေးဦးစီး ဌာန ဒုတိယညွှန်ကြားရေးမှူး ဒေါ်သင်းသင်းဇင်နှင့် ကလျာဏယုဝေရစ်ယာန် အသင်း ဒုတိယဥက္ကဋ္ဌ ဦးစောမြသွင်တို့က သင်တန်းဆင်းအမှာစကား ပြောကြား သည်။ ယင်းနောက် နေပြည်တော် ပြန်ကြားရေးနှင့် ပြည်သူ့ဆက်ဆံရေးဦးစီး ဌာနမှ ဒုတိယညွှန်ကြားရေးမှူးနှင့် တာဝန်ရှိသူများက ဂုဏ်ပြုမှတ်တမ်းလွှာများ နှင့် သင်တန်းဆင်းလက်မှတ်များ ပေးအပ်ပြီး သင်တန်းသား သင်တန်းသူ များကိုယ်စား သင်တန်းသူတစ်ဦးက ကျေးဇူးတင်စကား ပြန်လည်ပြောကြား သည်။ အဆိုပါသင်တန်းတွင် မိုဘိုင်းဖုန်းဆော့ဖ်ဝဲ၊ ကွန်ပျူတာအခြေခံဆော့ဖ်ဝဲ သုံးစွဲပြုပြင်နည်းများနှင့် အင်တာနက်အသုံးပြုနည်းများကို သင်တန်းသား သင်တန်းသူ ၂၇ ဦးအား အောက်တိုဘာ ၁၆ ရက်မှ နိုဝင်ဘာ ၂၂ ရက်အထိ သင်ကြားပို့ချပေးခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

စိုးစိုး(ပြန်/ဆက်)

ရွှေဈေး၊ စက်သုံးဆီဈေးနှင့် နိုင်ငံခြားငွေလဲလှယ်နှုန်း

ရန်ကုန်	နိုဝင်ဘာ ၂၂	မန္တလေး	နိုဝင်ခြားငွေလဲလှယ်နှုန်း
ရန်ကုန်(ရွှေဈေး) ၉၃၂၀၀၀ - ၉၃၂၀၀၀	မန္တလေး(ရွှေဈေး) ၉၃၂၀၀၀ - ၉၃၂၀၀၀		(က) အမေရိကန် တစ်ဒေါ်လာ - ၁၃၆၆. ၀
စက်သုံးဆီဈေးနှုန်း	ရန်ကုန်	မန္တလေး	(ခ) ဥရောပ တစ်ယူရို - ၁၆၀၃. ၄
(က) ဒီဇယ် တစ်လီတာ	၇၅၅/၇၆၅ ကျပ်	၇၉၅/၈၀၀ ကျပ်	(ဂ) တရုတ် တစ်ယွမ် - ၂၀၆. ၀၄
(ခ) အောက်တိုန်း ၉၅ တစ်လီတာ	၈၀၅/၈၁၅ ကျပ်	၉၁၅/ ၉၂၀ ကျပ်	(ဃ) ထိုင်း တစ်ဘတ် - ၄၁. ၇၁၀
(ဂ) အောက်တိုန်း ၉၂ တစ်လီတာ	၇၆၀/၇၇၅ ကျပ်	၈၃၀/ ၈၄၀ ကျပ်	(င) မလေးရှား တစ်ရင်းဂစ် - ၃၃၁. ၀၃
(ဃ) အဆင့်မြင့်ဒီဇယ် တစ်လီတာ	၇၇၅/၇၈၅ ကျပ်	၈၁၅/ ၈၂၀ ကျပ်	(စ) အိန္ဒိယ တစ်ရူပီး - ၂၁. ၀၅၄
ရန်ကုန် လက်ကားဈေး			(ဆ) ဂျပန် တစ်ရာယန် - ၁၂၇. ၂
ဒီဇယ် တစ်လီတာ ၇၂၅/၇၃၅ ကျပ်၊ အဆင့်မြင့်ဒီဇယ် တစ်လီတာ ၇၆၀/၇၇၀ ကျပ်၊ အောက်တိုန်း ၉၂ တစ်လီတာ ၇၂၅/ ၇၃၅ ကျပ်			(ဇ) တောင်ကိုရီးယား တစ်ရာဝမ် - ၁၂၅. ၀၆
			(ဈ) ဩစတြေးလျ တစ်ဒေါ်လာ - ၁၀၃၅. ၀
			(ည) စင်ကာပူ တစ်ဒေါ်လာ - ၁၀၀၈. ၆

ပြည်ထောင်စုသမ္မတမြန်မာနိုင်ငံတော် ဗဟိုဘဏ်သတ်မှတ်ရည်ညွှန်းနှုန်း

မြေမု

စာတည်းမှူးချုပ် - ဦးခင်မောင်ကျော်ဒင်
 စာတည်းမှူးများ - ဦးဝင်းနိုင်၊ ဦးစိုးစိုးနိုင်
 စာတည်းများ - ဦးစန်းအောင်၊ ဦးအေးသန်း၊
 ဦးကျော်ဇေယျာမြင့်၊ ဒေါ်ခင်ခင်သက်၊
 ဒေါ်မေလှသင်း၊ ဒေါ်စန္ဒာဝင်း

သတင်းထောက်များ - ဦးဌေးအောင်
ဘာသာပြန်စာတည်းများ - ဦးအောင်ထိန်၊ ဦးဇော်ဝင်း၊
 ဦးအောင်စိုး၊ ဦးအောင်ကျော်ကျော်
အကြီးတန်းသတင်းထောက်များ - ဦးဟိန်းထက်လင်း၊ ဦးနိုင်လင်းကြည်၊
 ဦးသက်ထွေး၊ ဒေါ်သီသီမင်း

အငယ်တန်းသတင်းထောက်များ - ဦးအောင်ကျော်ဦး၊
 ဒေါ်ခင်ဇာလီ၊ ဒေါ်ခင်စုစုလှိုင်
ဓာတ်ပုံသတင်းထောက် - ဦးခင်မောင်ဝင်း
သတင်းထောက် - ဒေါ်ဆုနင်းလှ



လူငယ်ဘက်စုံဖွံ့ဖြိုးရေးပွဲတော်ကျင်းပရေး ညှိနှိုင်းဆွေးနွေး

နေပြည်တော် နိုဝင်ဘာ ၂၂

လူငယ်ဘက်စုံဖွံ့ဖြိုးရေးပွဲတော်ကျင်းပရေး ညှိနှိုင်းအစည်းအဝေးကို ယနေ့ မွန်းလွဲ ၂ နာရီတွင် နေပြည်တော်ရှိ ပြန်ကြားရေးဝန်ကြီးဌာန အစည်းအဝေးခန်းမ၌ ကျင်းပသည်။

အစည်းအဝေးသို့ လူငယ်ဘက်စုံဖွံ့ဖြိုးရေးပွဲတော်ကျင်းပရေး ဦးစီးကော်မတီဥက္ကဋ္ဌ ပြန်ကြားရေးဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဒေါက်တာဖေမြင့်၊ ဦးစီးကော်မတီအတွင်းရေးမှူး အမြဲတမ်းအတွင်းဝန် ဦးမျိုးမြင့်မောင်၊ တွဲဖက်အတွင်းရေးမှူး ပြန်ကြားရေးနှင့် ပြည်သူ့ဆက်ဆံရေးဦးစီးဌာန ခေတ္တညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ် ဦးရဲနိုင်၊ သက်ဆိုင်ရာဝန်ကြီးဌာနများမှ ကိုယ်စားလှယ်များနှင့် တာဝန်ရှိသူများ တက်ရောက်ကြသည်။

လူငယ်ဘက်စုံဖွံ့ဖြိုးရေးပွဲတော်ကို ၂၀၁၇ ခုနှစ် ဒီဇင်ဘာ ၁ ရက်တွင် ရန်ကုန်တက္ကသိုလ်အတွင်း ကျင်းပသွားမည်ဖြစ်သည်။ ပွဲတော်ကျင်းပခြင်းသည် ရန်ကုန်တက္ကသိုလ်

၏ ရာပြည့်အခမ်းအနားကို ကြိုဆိုခြင်းလည်းဖြစ်သည်။

လူငယ်များဘက်စုံဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရန် ရည်ရွယ်၍ လူငယ်ပွဲတော်ကိုကျင်းပခြင်းဖြစ်ပြီး လူငယ်ဘက်စုံဖွံ့ဖြိုးရေးပွဲတော်ကို လူငယ်များစိတ်ပါဝင်စားစွာ ပါဝင်နိုင်ရန်၊ လူငယ်များဘက်စုံဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးအတွက် အမှန်တကယ်အထောက်အကူဖြစ်စေရန်နှင့် လူငယ်များဘက်စုံဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်စေရန် ဆောင်ရွက်ကြရမည်ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။

အစည်းအဝေးတွင် ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးက အဖွင့်အမှာစကားပြောကြားပြီး တွဲဖက်အတွင်းရေးမှူး ခေတ္တညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ် ဦးရဲနိုင်က လူငယ်ဘက်စုံဖွံ့ဖြိုးရေးပွဲတော် အောင်မြင်စွာကျင်းပနိုင်ရေး ဆောင်ရွက်ထားရှိမှုများကို ရှင်းလင်းတင်ပြသည်။

ယင်းနောက် အခမ်းအနားသို့ တက်ရောက်လာကြသူများက ကဏ္ဍအလိုက် တင်ပြဆွေးနွေးခဲ့ကြသည်။

သတင်းစဉ်

တပ်မတော်ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ် ပိုလ်ချုပ်မှူးကြီး မင်းအောင်လှိုင်နှင့် တရုတ်နိုင်ငံ ဗဟိုစစ်ကော်မရှင်အဖွဲ့ဝင်နှင့် ပူးတွဲစစ်ဦးစီးဌာနစစ်ဦးစီးချုပ်တို့ တွေ့ဆုံဆွေးနွေး

နေပြည်တော် နိုဝင်ဘာ ၂၂

တရုတ်နိုင်ငံ ယီချန်မြို့၌ ရောက်ရှိနေသည့် တပ်မတော်ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ် ပိုလ်ချုပ်မှူးကြီး မင်းအောင်လှိုင်သည် အဖွဲ့ဝင်များနှင့်အတူ ယနေ့နံနက်ပိုင်းတွင် Sanxia လေဆိပ်မှထွက်ခွာကြပြီး ပေကျင်းမြို့ရှိ Nanyuan လေဆိပ်သို့ ရောက်ရှိကြရာ အာရှရေးရာဗျူရိုမှူး Sir. Col. Liu Zhongbin နှင့် တရုတ်ပြည်သူ့လွတ်မြောက်ရေးတပ်မတော်မှ အရာရှိကြီးများက ကြိုဆိုနှုတ်ဆက်ကြသည်။

တပ်မတော်ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ်နှင့် အဖွဲ့ဝင်များသည် မွန်းလွဲပိုင်းတွင် တရုတ်နိုင်ငံဆိုင်ရာ မြန်မာနိုင်ငံသံရုံးသို့ ရောက်ရှိကြပြီး သံရုံး၊ စစ်သံရုံးမိသားစုများနှင့် သင်တန်းသားများအား တွေ့ဆုံသည်။

ထို့နောက် တပ်မတော်ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ်က သံရုံး၊ စစ်သံရုံးမိသားစုများနှင့် ပညာတော်သင် သင်တန်းသားအရာရှိများအတွက် စားသောက်ဖွယ်ရာများ၊

လက်ဆောင်ပစ္စည်းများ ပေးအပ်ခဲ့သည်။

တပ်မတော်ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ် ပိုလ်ချုပ်မှူးကြီး မင်းအောင်လှိုင်အား တရုတ်နိုင်ငံ ဗဟိုစစ်ကော်မရှင်အဖွဲ့ဝင်နှင့် ပူးတွဲစစ်ဦးစီးဌာနစစ်ဦးစီးချုပ် Gen. Li Zuocheng က ယနေ့ မွန်းလွဲပိုင်းတွင် ပေကျင်းမြို့ရှိ Ba Yi ခန်းမဆောင်၌ ဂုဏ်ပြုတပ်ဖွဲ့ဖြင့် ကြိုဆိုသည်။

ယင်းနောက် တပ်မတော်ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ်နှင့် တရုတ်နိုင်ငံ ဗဟိုစစ်ကော်မရှင်အဖွဲ့ဝင်နှင့် ပူးတွဲစစ်ဦးစီးဌာနစစ်ဦးစီးချုပ်တို့သည် Ba Yi ခန်းမဆောင်ရှိ အစည်းအဝေးခန်းမတွင် တွေ့ဆုံဆွေးနွေးကြသည်။

ညပိုင်းတွင် တပ်မတော်ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ် ဦးဆောင်သည့် မြန်မာ့တပ်မတော်ချစ်ကြည်ရေးကိုယ်စားလှယ်အဖွဲ့အား တရုတ်နိုင်ငံ ဗဟိုစစ်ကော်မရှင်အဖွဲ့ဝင်နှင့် ပူးတွဲစစ်ဦးစီးဌာနစစ်ဦးစီးချုပ်က ဂုဏ်ပြုညစားဖြင့် တည်ခင်းဧည့်ခံခဲ့ကြောင်း သတင်းရရှိသည်။ သတင်းစဉ်



ပြည်သူ့လွှတ်တော် အစိုးရ၏ အာမခံချက်များ၊ ကတိများနှင့် တာဝန်ခံချက်များစိစစ်ရေးကော်မတီနှင့် ပြည်ထောင်စုအဆင့်အဖွဲ့အစည်းများ၊ ဝန်ကြီးဌာန ၂၃ ဌာန၊ တိုင်းဒေသကြီး/ပြည်နယ် ၁၀ ခုတို့မှ ရုံးအဖွဲ့မှူးများ ပေါင်းစပ်ညှိနှိုင်းအစည်းအဝေး ကျင်းပ



နေပြည်တော် နိုဝင်ဘာ ၂၂

ပြည်သူ့လွှတ်တော် အစိုးရ၏ အာမခံချက်များ၊ ကတိများနှင့် တာဝန်ခံချက်များစိစစ်ရေးကော်မတီနှင့် ပြည်ထောင်စုအဆင့်အဖွဲ့အစည်းများ၊ ဝန်ကြီးဌာန ၂၃ ဌာန၊ တိုင်းဒေသကြီး/ ပြည်နယ် ၁၀ ခုတို့မှ ရုံးအဖွဲ့မှူးများနှင့်ပေါင်းစပ်ညှိနှိုင်းအစည်းအဝေးကို ယနေ့မွန်းလွဲ ၁ နာရီတွင် နေပြည်တော်ရှိ လွှတ်တော်ရေးရာဆောင် အဆောင်အမှတ် (I-3) အစည်းအဝေးခန်းမ၌ ကျင်းပသည်။

ဆွေးနွေးပွဲတွင် အစိုးရ၏ အာမခံချက်များ၊ ကတိများနှင့် တာဝန်ခံချက်များ စိစစ်ရေးကော်မတီဥက္ကဋ္ဌ ဒေါက်တာမောင်မြင့်က အဖွင့်အမှာစကားပြောကြားသည်။

ယင်းနောက် ကော်မတီအတွင်းရေးမှူး ဦးဇော်နီက ဒုတိယအကြိမ် ပြည်သူ့လွှတ်တော် ပထမ၊ ဒုတိယ၊ တတိယ၊ စတုတ္ထနှင့် ပဉ္စမ ပုံမှန်အစည်းအဝေးများတွင် ကတိပြုခဲ့သော မေးခွန်းများ၊ အတည်ပြုခဲ့သောအဆိုများနှင့် စပ်လျဉ်း၍ ဆောင်ရွက်နေမှု၊ ဆောင်ရွက်ပြီးစီးမှု

အခြေအနေများကို ဝန်ကြီးဌာနများအနေဖြင့် တိကျရှင်းလင်းစွာဆွေးနွေးတင်ပြပေးနိုင်ရေးနှင့် ပတ်သက်၍ ဆွေးနွေးပြောကြားသည်။

ထို့နောက် ဝန်ကြီးဌာနများမှ ၎င်းတို့၏ ဒုတိယအကြိမ် ပြည်သူ့လွှတ်တော် ပထမ၊ ဒုတိယ၊ တတိယ၊ စတုတ္ထနှင့် ပဉ္စမ ပုံမှန်အစည်းအဝေးများတွင် ကတိဖြစ်ခဲ့သော မေးခွန်းများ၊ အတည်ပြုခဲ့သော အဆိုများနှင့် စပ်လျဉ်း၍ ဆောင်ရွက်နေမှုနှင့် ဆောင်ရွက်ပြီးစီးမှုအခြေအနေများအား ဝန်ကြီးဌာနများအလိုက် ရှင်းလင်းတင်ပြမှုများအပေါ်ကော်မတီအဖွဲ့ဝင်များက ပြန်လည်သုံးသပ်ဆွေးနွေးခဲ့ကြကြောင်းနှင့် အဆိုပါအစည်းအဝေးကို နိုဝင်ဘာ ၂၃ ရက် မွန်းလွဲ ၁ နာရီတွင် ဆက်လက်ကျင်းပသွားမည်ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။

ဆွေးနွေးပွဲသို့ ပြည်ထောင်စုအဆင့်အဖွဲ့အစည်းများ၊ ဝန်ကြီးဌာန ၂၃ ဌာန၊ တိုင်းဒေသကြီး/ ပြည်နယ် ၁၀ ခုတို့မှ ရုံးအဖွဲ့မှူးများနှင့် ကော်မတီအဖွဲ့ဝင်များ တက်ရောက်ခဲ့ကြသည်။ သတင်းစဉ်

စီးတီးတက္ကစီ မှတ်ပုံတင်ခြင်းလုပ်ငန်း အင်းစိန်မြို့နယ် မြောက်ပိုင်းခရိုင်ရုံးတွင် ဆောင်ရွက်နိုင်

ရန်ကုန် နိုဝင်ဘာ ၂၂

စီးတီးတက္ကစီ မှတ်ပုံတင်သက်တမ်းတိုးခြင်းနှင့် မှတ်ပုံတင်အသစ်ပြုလုပ်ခြင်းကို YRTA ၏မြောက်ပိုင်းခရိုင်ရုံးဖြစ်သော အင်းစိန်မြို့နယ်တွင်လည်း တိုးချဲ့ဆောင်ရွက်ပေးနေသည့်အတွက် နိုဝင်ဘာ ၂၂ ရက်မှ စတင်ကာ ဆောင်ရွက်နိုင်ပြီဖြစ်ကြောင်း ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး သယ်ယူပို့ဆောင်ရေးကြီးကြပ်ကွပ်ကဲမှုအာဏာပိုင်အဖွဲ့ထံမှ သိရသည်။

ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး အများပြည်သူ သယ်ယူပို့ဆောင်ရေးကြီးကြပ်ကွပ်ကဲမှုအာဏာပိုင်အဖွဲ့ (YRTA) ရုံးတွင် စီးတီးတက္ကစီယာဉ်များ မှတ်ပုံတင်ပြုလုပ်ရာတွင် တစ်ကြိမ်တစ်ခါမှ မှတ်ပုံတင်မပြုလုပ်ဖူးသော ယာဉ်များအတွက် မှတ်ပုံတင်အသစ်ပြုလုပ်ခြင်းနှင့် ယခင်က မှတ်ပုံတင်ထားခဲ့သော ယာဉ်များအား သက်တမ်းတိုးခြင်းတို့ကို ဆောင်ရွက်ပေးလျက်ရှိရာ လာရောက်လုပ်ဆောင်သည့် မော်တော်ယာဉ်များ များပြားလှန်းသည့်အတွက် အခက်အခဲမဖြစ်စေရန် အင်းစိန်မြို့နယ် ဗဟိုလမ်း အနောက်ကြို.ကုန်းအိမ်ရာ တိုက်(၁) အမှတ် (၀၀၄) တွင်လည်း နိုဝင်ဘာ ၂၂ ရက်မှ စတင်ကာ နေရာတိုးချဲ့ ဆောင်ရွက်ပေးနေပြီဖြစ်ကြောင်း ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး သယ်ယူပို့ဆောင်ရေးကြီးကြပ်

ကွပ်ကဲမှု အာဏာပိုင်အဖွဲ့(YRTA) ထံမှ သိရသည်။

ရန်ကုန်လိုင်စင်ဖြင့် တက္ကစီပြေးဆွဲခွင့် ရရှိထားသော အငှားယာဉ်များအနေဖြင့် စီးတီးတက္ကစီအဖြစ် မှတ်ပုံတင်လုပ်ငန်းဆောင်ရွက်ခြင်းကို ဒီဇင်ဘာ ၃၁ ရက် နောက်ဆုံးထားကာ ဆောင်ရွက်ရမည်ဟု YRTA က တရားဝင်အသိပေးကြေညာထားပြီး လာမည့် ၂၀၁၈ ခုနှစ် ဇန်နဝါရီ ၁ ရက်မှ စတင်ကာ မှတ်ပုံတင်ထားခြင်းမရှိပါက အရေးယူသွားမည်ဖြစ်ကြောင်း ကြေညာထားသည်။

စီးတီးတက္ကစီ မှတ်ပုံတင်ခြင်းလုပ်ငန်းကို ၂၀၀၁ ခုနှစ် ဒီဇင်ဘာကပင် ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး ယာဉ်စည်းကမ်း၊ လမ်းစည်းကမ်း ထိန်းသိမ်းရေးကော်မတီလက်အောက် စီးတီးတက္ကစီကြီးကြပ်ရေးဆပ်ကော်မတီအဖြစ် ဖွဲ့စည်းဆောင်ရွက်ခဲ့ပြီး ထိုစဉ်က မြို့တော်စည်ပင်က တာဝန်ယူဆောင်ရွက်ခဲ့သည်။ ၂၀၀၄ ခုနှစ်တွင် မထသ(ဗဟို)သို့ လွှဲပြောင်းခဲ့ပြီး မထသ(ဗဟို)က ခရိုင်အလိုက် စီးတီးတက္ကစီမှတ်ပုံတင်ခြင်း၊ သက်တမ်းတိုးခြင်းလုပ်ငန်းကို ဆက်လက်ဆောင်ရွက်ခဲ့သည်။ ယင်းနောက်ပိုင်းတွင် စီးတီးတက္ကစီမှတ်ပုံတင်လုပ်ငန်းများ ဆောင်ရွက်မှုလျော့နည်းခဲ့ပြီး တက္ကစီစာရင်းဇယား အတိအကျ သိရှိရန်၊ ပြေးဆွဲရာတွင် စနစ်တကျရှိစေရန်၊ ယာဉ်ပိုင်ရှင်၊ ယာဉ်မောင်းများ၏ အချက်

အလက်များနှင့်တကွ ခရီးသည်များ အကြောင်းတစ်စုံတစ်ရာ အခက်အခဲရှိပါက ကူညီဆောင်ရွက်ရာတွင် လွယ်ကူမှုရှိစေရန်၊ စည်းကမ်းထိန်းသိမ်းရာတွင် အထောက်အကူပြုစေရန်တို့အနေဖြင့် စီးတီးတက္ကစီအဖြစ် ပြေးဆွဲခွင့်ရရှိထားသော ရန်ကုန်လိုင်စင်ယာဉ်များကို မှတ်ပုံတင်ရန် ညွှန်ကြားခြင်းဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။

ယင်းသို့ စီးတီးတက္ကစီ မှတ်ပုံတင်သက်တမ်းတိုးရာတွင် သက်တမ်းတိုးယာဉ်တစ်စီးအတွက် ကုန်ကျငွေကျပ် ၆၅၀၀ ဖြစ်ပြီး မှတ်ပုံတင်အသစ်ပြုလုပ်မည့် ယာဉ်တစ်စီးအနေဖြင့် ငွေကျပ် ၁၂၅၀၀ ကျသင့်မည်ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။ ယင်းမှတ်ပုံတင်ခြင်းလုပ်ငန်းတွင် ယာဉ်ပိုင်ရှင်၊ ယာဉ်မောင်း၊ ယာဉ်နှင့်ပတ်သက်၍ အချက်အလက်များကို မှတ်တမ်းတင်ဆောင်ရွက်သွားမည်ဖြစ်သည်။ ယင်းသို့ မှတ်ပုံတင်ဆောင်ရွက်ခြင်းဖြင့် အများပြည်သူအခက်အခဲဖြစ်သည်နှင့် YRTA သို့ အကြောင်းကြားပါက ထိရောက်စွာ ကူညီပေးနိုင်မည်ဟု သိရသည်။

လက်ရှိတွင် YRTA ရုံးချုပ်ရှိရာ အမှတ် (၆၅) လေးထောင့်ကန်လမ်း မာန်အောင်ရပ်ကွက် တာမွေမြို့နယ်(ကျိုက္ကဆံ စူပါဝမ်းကုန်တိုက်ဘေး) တွင် ပြုလုပ်ပေးလျက်ရှိပြီး ယခုထပ်မံ၍ မြောက်ပိုင်းခရိုင်ရုံးတွင် ဖွင့်လှစ်ဆောင်ရွက်ပေးခြင်းဖြစ်သည်။

၀၀၀

ဇင်ဘာဘွေနိုင်ငံအား ဆယ်စုနှစ်လေးစုကြာမျှ အုပ်စိုးလာမှု ရောဘတ်မူဂါဘီ အဆုံးသတ်

ဟာရာရေး နိုဝင်ဘာ ၂၂
ဇင်ဘာဘွေနိုင်ငံ၌ ရောဘတ်မူဂါဘီက သမ္မတရာထူးမှ နိုဝင်ဘာ ၂၁ ရက်တွင် နုတ်ထွက်ပေးလိုက်ပြီဖြစ်ရာ ဆယ်စုနှစ်လေးစုကြာမျှ ၎င်း၏ အုပ်စိုးမှုမှာ အဆုံးသတ် ပြီးဖြစ်ကြောင်း ဒေသဆိုင်ရာ သတင်းဌာနများက နိုဝင်ဘာ ၂၂ ရက်တွင် သတင်းထုတ်ပြန်သည်။

တစ်ချိန်တစ်ခါက လွတ်လပ်ရေး သူရဲကောင်းကြီး တစ်ဦးအဖြစ် ထင်ပေါ်ကျော်ကြားခဲ့သော်လည်း တစ်စစဖြင့် အာဏာရှင်တစ်ဦးအဖြစ် ပုံရိပ်ပေါ်လာသူ မူဂါဘီ၏ အုပ်စိုးမှုအဆုံးသတ်စေရန် တပ်မတော်နှင့် မူဂါဘီ၏ နိုင်ငံရေးမဟာမိတ်ဟောင်းများက လက်တွဲလုပ်ဆောင်ခဲ့ကြပြီး ရက်သတ္တတစ်ပတ်အကြာတွင် သမ္မတရာထူးမှ နုတ်ထွက်ပေးလိုက်ခြင်း ဖြစ်သည်။

ဇင်ဘာဘွေနိုင်ငံ၏ ဒုတိယသမ္မတဟောင်း အမ်မာဆန် အမ်နန်ဂါဂါသည် နိုဝင်ဘာ ၂၂ ရက် သို့မဟုတ် ၂၃

ရက်တွင် သမ္မတအဖြစ် ကျမ်းသစ္စာ ကျိန်ဆိုမည် ဖြစ်ကြောင်း အာဏာရ ဇနီးပီအက်ဖ်ပီတီ၏ ဥပဒေရေးရာတာဝန်ခံ ပက်ထရစ် ချီနာမာဆာက ပြောကြားသည်။

ယခုလအတွင်း ဒုတိယသမ္မတရာထူးမှ အမ်နန်ဂါဂါကို မူဂါဘီက ဖြုတ်ချခဲ့ရာမှ စစ်ဘက်က နိုင်ငံတော်အာဏာကို ရယူခဲ့ပြီး ယခုအခါတွင်မူ တပ်မတော်က မူဂါဘီကို ရာထူးမှ ဖယ်ရှားနိုင်ခဲ့ပြီဖြစ်သည်။

အသက် (၉၃) နှစ်ရှိ မူဂါဘီသည် တပ်မတော်က အာဏာသိမ်းယူခဲ့ပြီး ရက်သတ္တတစ်ပတ်ကြာမျှ အာဏာကို မစွန့်သေးဘဲ တင်းခံနေခဲ့သေးသည်။ သမ္မတရာထူးမှ နုတ်ထွက်ပေးရန် ဇနီးပီအက်ဖ်ပီတီက ၎င်းကို တိုက်တွန်းခဲ့သော်လည်း သမ္မတရာထူးမှ နုတ်ထွက်ပေးမည်ဟု မူဂါဘီက အစောပိုင်းတွင် ထုတ်ပြန်ကြေညာခဲ့ခြင်း မရှိပေ။ သို့ဖြစ်၍ ပါလီမန်က ဥပဒေအရ ဆောင်ရွက်နိုင်သည့်



တစ်ခုတည်းသော နည်းလမ်းအဖြစ် မူဂါဘီအား နိုင်ငံတော် သစ္စာဖောက်မှုဖြင့် စွဲချက်တင်ကာ ပြစ်တင်ရှုတ်ချရန် စီစဉ်ခဲ့ရာမှ နောက်ဆုံးတွင် ရာထူးမှ နုတ်ထွက်ပေးလိုက်ခြင်းဖြစ်သည်။

အထက်၊ အောက်လွှတ်တော်နှစ်ရပ်စလုံးမှ အမတ်များ တက်ရောက်သော ပူးတွဲအစည်းအဝေး၌ ပါလီမန် ဥက္ကဋ္ဌ ဂျက်ဘော့ မူဒင်ဒါက မူဂါဘီ၏ ရာထူးမှ နုတ်ထွက်ကြောင်း တင်ပြလာကို ဖတ်ကြားချိန်တွင် အမတ်များက ဝမ်းသာအားရ ဟစ်ကြွေးမှုများပြုလုပ်ခဲ့ကြသည်။ မြို့တော်ဟာရာရေးရှိ သူ၏ နေအိမ်၌ အကျယ်ချုပ်ချိမ်းထားရသူ မူဂါဘီမှာ ပါလီမန် ပူးတွဲအစည်းအဝေးသို့ တက်ရောက်လာခြင်း မရှိပေ။

ရိုက်တာ။

တရုတ်နှင့် ဗီယက်နမ် အကြား ကုန်တင်ရထားခရီးစဉ် စတင်ပြီ

နန်ချန်း နိုဝင်ဘာ ၂၂
တရုတ်နိုင်ငံအရှေ့ပိုင်း ကျန်ရှိုးပြည်နယ် နန်ချန်းမြို့မှ ဗီယက်နမ်နိုင်ငံ ဟန့်ရှိုးမြို့သို့ ကုန်တင်ရထား ခရီးစဉ်ဝန်ဆောင်မှုကို နိုဝင်ဘာ ၂၂ ရက်တွင် စတင်လိုက်ကြောင်း ဆင်ယူသတင်းဌာနက သတင်းထုတ်ပြန်သည်။

မော်တော်ယာဉ် အပိုပစ္စည်းများနှင့် ရုံးသုံးကိရိယာပစ္စည်းများ တင်ဆောင်ထားသော ကုန်ရထားသည် နန်ချန်းမြို့ရှိ ဟန်ကန်းဘူတာရုံမှ နိုဝင်ဘာ ၂၂ ရက် နံနက်ပိုင်းတွင် စတင် ခုတ်မောင်းသွားခြင်းဖြစ်သည်။

အဆိုပါကုန်တင်ရထားသည် ကွမ်ရှိုးကျွန်း ကိုယ်ပိုင်အုပ်ချုပ်ခွင့်ရဒေသရှိ ပင်ရှိုးယန် နယ်ခြားဖြတ်စခန်းကို ဖြတ်ကျော်၍ ဗီယက်နမ်သို့ သွားရောက်မည်ဖြစ်သည်။

တရုတ်နိုင်ငံနှင့် ဗီယက်နမ်နိုင်ငံအကြား ဆက်သွယ်ထားသည့် ရထားလမ်းမှာ ကီလိုမီတာ ၁၇၀၀ ကျော် ရှည်လျားသည်။ ကုန်တင်ရထားသည် ယင်းခရီးကို ငါးရက်ကြာမျှ ခုတ်မောင်းရမည်ဖြစ်သည်။ ကုန်တင်ရထားခုတ်မောင်းမှုသည် နန်ချန်းမြို့နှင့် ဗီယက်နမ်နိုင်ငံ ဟန့်ရှိုးမြို့အကြား ပင်လယ်ရေကြောင်းလမ်းကို အသုံးပြု၍ သွားရောက်ချိန်ထက် ၁၅ ရက် ပိုမိုလျော့နည်းမည်ဖြစ်ပြီး ကုန်းလမ်းခရီးဖြင့် ကုန်ပစ္စည်းတင်ပို့မှု ပြုလုပ်ရာတွင် ကျခံရသည့် ကုန်ကျစရိတ်၏ ထက်ဝက်သာ ကျသင့်မည်ဖြစ်သည်။

တရုတ်နှင့် ဗီယက်နမ်အကြား ကုန်ရထားပုံမှန်ခုတ်မောင်းမှုကို လာမည့်နှစ်တွင် စတင်မည်ဖြစ်သည်။

ဗီယက်နမ်နှင့် တရုတ်နိုင်ငံအကြား ကုန်ရထား ခုတ်မောင်းနိုင်မှုသည် ကျန်ရှိုးပြည်နယ်ကဲ့သို့ ကုန်းတွင်းပိတ်ပြည်နယ်များနှင့် အရှေ့တောင်အာရှဒေသအကြား စီးပွားရေးနှင့် ကုန်သွယ်ရေး လုပ်ငန်းများကို မြှင့်တင်ပေးနိုင်မည်ဖြစ်ကြောင်း ကျန်ရှိုးပြည်နယ် လူမှုသိပ္ပံပညာတက္ကသိုလ်မှ စီးပွားရေးပညာရှင် မာကျီဟွေက ပြောကြားသည်။

ဆင်ယူ။



ရွှေ့ပြောင်းအခြေစိုက်နေထိုင်သူများအရေး ဂရိနိုင်ငံ လက်စ်ဘော့ကျွန်း၌ ကန့်ကွက်ဆန္ဒပြ

အေသင် နိုဝင်ဘာ ၂၂
ရွှေ့ပြောင်းအခြေစိုက်မှုနှင့်ပတ်သက်၍ ဥရောပသမဂ္ဂ (အီးယူ)အဖွဲ့ဝင် နိုင်ငံများ၏ မူဝါဒများကို ဆန့်ကျင်ကန့်ကွက်နိုင်ရန် ဂရိနိုင်ငံ လက်စ်ဘော့ကျွန်းမှ ကျွန်းသူ ကျွန်းသားများသည် ဆန္ဒပြခဲ့ကြကြောင်း ဒေသဆိုင်ရာသတင်းဌာနများက နိုဝင်ဘာ ၂၂ ရက်တွင် သတင်းထုတ်ပြန်သည်။

မိမိတို့၏ ကျွန်းသည် ရွှေ့ပြောင်းအခြေစိုက် နေထိုင်သူများနှင့် ဒုက္ခသည်များကို ထိန်းသိမ်းထားရာ အကျဉ်းထောင်ကြီးတစ်လုံးနှင့် တူလာကြောင်း၊ ယင်းမှာ ဥရောပနိုင်ငံများ၏ မူဝါဒများအရ ဖြစ်ရကြောင်း ဆန္ဒပြသူများက ပြောကြားကြသည်။

လက်စ်ဘော့ကျွန်းမှ ကျွန်းသူ ကျွန်းသားများသည် ၎င်းတို့၏ စီးပွားရေးလုပ်ငန်းများ၊ ဈေးဆိုင်များ၊ စည်ပင်သာယာရုံးများ၊ မူကြိုကျောင်းများ၊ ဆေးဆိုင်များကို ခေတ္တပိတ်ထားလိုက်ကြပြီး ပြည်သူ့ရင်ပြင်တွင် စုဝေးကာ ဆန္ဒပြခဲ့ကြကြောင်း သတင်းတွင် ဖော်ပြသည်။

တူရကီနိုင်ငံ၏ ပင်လယ်ကမ်းရိုးတန်းဒေသမှ မိုင်အနည်းငယ် မျှသာ ကွာဝေးသော လက်စ်ဘော့ကျွန်းသည် ဥရောပတိုက်၏ ရွှေ့ပြောင်းအခြေစိုက် နေထိုင်မှုပြဿနာကို ခါးစည်းခံနေရသော ကျွန်းဖြစ်သည်။ ၂၀၁၅ ခုနှစ်အတွင်း ဆီးရီးယား၊ အီရတ်နှင့် အာဖဂန်နစ္စတန်နိုင်ငံတို့မှ အဓိကဖြစ်သည့် လူပေါင်း တစ်သန်းခန့်သည် ဂျာမနီနိုင်ငံသို့ ဆက်လက်ထွက်ခွာနိုင်ရန် ယင်းကျွန်း၏ ကမ်းခြေပေါ်သို့ ဆင်းသက်ခဲ့ကြသည်ဆို၏။

ခိုလှုံခွင့်တောင်းခံလိုသူများအတွက် လက်စ်ဘော့ကျွန်း၌ တည်ဆောက်ထားသော စခန်းများမှာ လူ ၃၀၀၀ ခန့်ကိုသာ လက်ခံနိုင်စွမ်းရှိသော်လည်း ရွှေ့ပြောင်းအခြေစိုက်နေထိုင်သူ လူပေါင်း ၈၅၀၀ ခန့်အထိ လက်ခံထားရကြောင်း၊ မိမိတို့၏ ကျွန်းသည် လဟာပြင် အကျဉ်းထောင်ကြီး မဟုတ်ကြောင်း အဆိုပါကျွန်း၏ မြို့တော်ဝန် စပီယော့ ဂါလီနော့က ပြောကြားသည်။

ရိုက်တာ။

ဆီးရီးယားငြိမ်းချမ်းရေး လာမည့်သီတင်းပတ်တွင် ဆွေးနွေးမည်

မော်စကို နိုဝင်ဘာ ၂၂
ရုရှားသမ္မတ ဗလာဒီမာပူတင်က ဆီးရီးယားသမ္မတ ဘာရှာအယ် အာဆက်နှင့်တွေ့ဆုံ ဆွေးနွေးခဲ့ပြီးနောက် ထွက်ပေါ်လာသည့် ရလဒ်ကောင်းများနှင့်ပတ်သက်ပြီး အမေရိကန်သမ္မတ ဒေါ်နယ်ထရန်နှင့် အခြားသော နိုင်ငံအကြီးအကဲများအား ဆွေးနွေးပြောကြားခဲ့ကြောင်း ယနေ့ သတင်းများအရ သိရသည်။

နိုဝင်ဘာ ၂၀ ရက်တွင် သမ္မတပူတင်က ဆီးရီးယားသမ္မတ ဘာရှာအယ် အာဆက်နှင့် တွေ့ဆုံကာ ဆီးရီးယားပြည်တွင်းစစ်မီးငြိမ်းချမ်းရေးအတွက် ဆွေးနွေးခဲ့သည်။ နိုဝင်ဘာ ၂၁ ရက်တွင် သမ္မတ ပူတင်က အမေရိကန်သမ္မတ ထရန်၊ ဆော်ဒီအာရေဗျဘုရင် ဆာလ်မန်ဘင် အာဘ်ဒူလာအစ်၊ အီဂျစ်သမ္မတ အာဘ်ဒယ်ဖာတေး အယ်စီစီတို့ အပါအဝင် အရှေ့အလယ်ပိုင်း ခေါင်းဆောင်များနှင့် တယ်လီဖုန်းမှတစ်ဆင့် ဆီးရီးယားငြိမ်းချမ်းရေးကိစ္စကို ဆွေးနွေးခဲ့ကြောင်း



သိရသည်။

ဆီးရီးယားနိုင်ငံရေးဖြစ်စဉ် ပြောင်းလဲမှုတစ်ရပ်အဖြစ် ဖွဲ့စည်းပုံအခြေခံဥပဒေကို အသစ်ရေးဆွဲပြုကာ နိုင်ငံအတွင်း ပါတီစုံဒီမိုကရေစီရွေးကောက်ပွဲကို မျှတစွာကျင်းပမည်ဟု သမ္မတအာဆက်က ကတိပြုပါကြောင်း သမ္မတ ဒေါ်နယ်ထရန်အား သမ္မတ ပူတင်က ပြောကြားခဲ့သည်ဟု ကရင်မလင်၏ ထုတ်ပြန်ချက်အရ သိရသည်။

သမ္မတအာဆက်အစိုးရအဖွဲ့နှင့် အတိုက်အခံအဖွဲ့တို့ လာမည့်သီတင်းပတ်တွင် ငြိမ်းချမ်းရေး ဆိုင်ရာဆွေးနွေးပွဲတစ်ရပ် ဂျီနီဗာမြို့၌ ကျင်းပမည်ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။ ဆီးရီးယားသမ္မတ အာဆက်အား ရုရှားနိုင်ငံက ထောက်ပံ့ကူညီပေးသည်။ သို့သော် ဆီးရီးယားအစိုးရ အတိုက်အခံအဖွဲ့များအား အမေရိကန်အပါအဝင် အခြားသောနိုင်ငံများက ထောက်ခံအားပေးကာ သမ္မတ အာဆက်အား ဖြုတ်ချရေးအတွက် တွန်းအားပေးလျက်ရှိသည်။

အင်န်အိတ်ချ်ကေ။

ပြည်တွင်းရေးရာ

AP သတင်းဌာန၏ လွဲမှားစွာသတင်းရေးသားမှုအပေါ် မြန်မာနိုင်ငံသတင်းစာဆရာအသင်း(MJA) ၏ သဘောထားကြေညာချက်

မြန်မာနိုင်ငံသတင်းစာဆရာအသင်း(MJA) ကြေညာချက် အမှတ်(၅/၂၀၁၇) ရက်စွဲ။ ၂၀၁၇ ခုနှစ်၊ နိုဝင်ဘာလ ၂၂ ရက်

၁။ ၂၀၁၇ခုနှစ်၊ နိုဝင်ဘာလ ၂၀ ရက်က နေပြည်တော် (MICC 1)တွင် ပြုလုပ်ခဲ့သည့် (၁၃)ကြိမ်မြောက် အာရှ-ဥရောပ နိုင်ငံခြားရေးဝန်ကြီးများ၏ အစည်းအဝေးတွင် နိုင်ငံတော်၏ အတိုင်ပင်ခံပုဂ္ဂိုလ် ဒေါ်အောင်ဆန်းစုကြည် ပြောကြားခဲ့သည့် မိန့်ခွန်းပါအရေကြီးသည် အချက်အလက်တစ်ခုကို နိုင်ငံတကာသတင်းဌာနကြီးတစ်ခုဖြစ်သည့် အေပီသတင်းဌာနက လွဲမှားစွာရေးသားဖော်ပြခဲ့ကြောင်း သိရပါသည်။

၂။ နိုင်ငံတော်၏ အတိုင်ပင်ခံပုဂ္ဂိုလ် ဒေါ်အောင်ဆန်းစုကြည် ပြောကြားခဲ့သည့် မိန့်ခွန်းပါအချက်မှာ "Conflicts around the world are giving rise to new threats and emergencies; illegal migration, spread of terrorism and violent extremism, social disharmony and even the threat of nuclear war." ဖော်ပြထားပါသည်။ ယင်းကို အေပီသတင်းက "illegal migration spreads terrorism..." "လူများတရားမဝင် ရွှေ့ပြောင်းနေထိုင်ခြင်းက အကြမ်းဖက်မှုအမျိုးမျိုးကိုပြန့်ပွားစေတယ်" ဟု ဒေါ်အောင်ဆန်းစုကြည်က ပြောဆိုကြောင်း အဓိပ္ပာယ်လွဲမှားစွာ ဖော်ပြခဲ့ပါသည်။

၃။ အဆိုပါသတင်းဖော်ပြချက်သည် မြန်မာနိုင်ငံတွင် တည်ဆဲဥပဒေဖြစ်သည့် သတင်းမီဒီယာဥပဒေပုဒ်မ ၉ အရလည်းကောင်း၊ နိုင်ငံတကာသတင်းမီဒီယာသမားများ အလေးထားလိုက်နာရမည့် ကျင့်ဝတ်များနှင့်လည်းကောင်း မညီညွတ်ဘဲ ချိုးဖောက်ထားကြောင်း တွေ့ရပါသည်။

၄။ မျက်မှောက်အချိန်ကာလတွင် မြန်မာနိုင်ငံအနေဖြင့် နိုင်ငံတကာနှင့်ဆက်ဆံရေးကောင်းမွန်စေရန် ကြိုးစား တည်ဆောက်နေဆဲကာလဖြစ်သည့်အတွက် ထိလွယ်ရှလွယ်အရေးကိစ္စများကို နိုင်ငံတော်က သတိထားကိုင်တွယ် ဆောင်ရွက်နေချိန်ဖြစ်ပါသည်။

၅။ အေပီသတင်းဌာနအနေဖြင့် အဆိုပါသတင်းကို ပြန်လည်ပြင်ဆင်ခဲ့သော်လည်း ယင်းသတင်းကြောင့် မြန်မာနိုင်ငံ၏ ဂုဏ်သိက္ခာကို များစွာထိခိုက်စေပါသည်။

၆။ ထို့ကြောင့် မြန်မာနိုင်ငံသတင်းစာဆရာအသင်း(MJA)သည် ယင်းဖြစ်စဉ်အား ပြင်းထန်စွာ ကန့်ကွက် ရှုတ်ချပါကြောင်း ထုတ်ပြန်ကြေညာအပ်ပါသည်။

မြန်မာနိုင်ငံသတင်းစာဆရာအသင်း(MJA)

မီဒီယာကျင့်ဝတ်စံနှုန်းများနှင့် သွေဖည်ပြီး သတင်းမှားထုတ်ပြန်ခဲ့သည့် AP ၏ သတင်းရေးသားမှုအပေါ် မြန်မာနိုင်ငံ ရုပ်မြင်သံကြားနှင့် အသံထုတ်လွှင့်သူများအသင်း၏ သဘောထားကြေညာချက်

ရက်စွဲ။ ၂၀၁၇ ခုနှစ်၊ နိုဝင်ဘာ ၂၂ ရက်

ပြည်ထောင်စုသမ္မတမြန်မာနိုင်ငံ နေပြည်တော်တွင် နိုဝင်ဘာ ၂၀ ရက်က ကျင်းပသော (၁၃)ကြိမ်မြောက် အေဆမ် နိုင်ငံခြားရေးဝန်ကြီးများအစည်းအဝေးတွင် နိုင်ငံတော်၏အတိုင်ပင်ခံပုဂ္ဂိုလ်နှင့် နိုင်ငံခြားရေးဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဒေါ်အောင်ဆန်းစုကြည် ပြောကြားသောမိန့်ခွန်းကို ကောက်နုတ်သတင်းထုတ်ပြန်ရာတွင် AP သတင်းဌာနသည် လုံးဝလွဲမှားစွာ ထုတ်ပြန်ခဲ့ကြောင်း တွေ့ရှိရပါသည်။

ဒေါ်အောင်ဆန်းစုကြည်၏ ပြောကြားချက်အစစ်အမှန်ဖြစ်သော "ကမ္ဘာပေါ်မှာဖြစ်ပွားတဲ့ ပဋိပက္ခတွေဟာ ခြိမ်းခြောက်မှုအသစ်တွေ ဖြစ်ပေါ်စေခဲ့ပြီး အဲဒါတွေဟာ တရားမဝင်ရွှေ့ပြောင်းသွားလာခြင်း၊ အကြမ်းဖက်မှုနဲ့ အစွန်းရောက်မှုပျံ့နှံ့လာခြင်း၊ လူမှုရေးဆိုင်ရာ သဟဇာတကင်းမဲ့မှုနဲ့ နျူကလီးယားစစ်ပွဲခြိမ်းခြောက်မှုအန္တရာယ် တွေဖြစ်တယ်" ဟူသော စကားလုံးများအစား "ကမ္ဘာတစ်ဝန်းမတည်ငြိမ်မှုများ၊ ပဋိပက္ခများ ရင်ဆိုင်နေရခြင်းမှာ လူများ တရားမဝင်ရွှေ့ပြောင်းသွားလာမှုက အကြမ်းဖက်မှုအန္တရာယ်အမျိုးမျိုးကို ပျံ့နှံ့စေခြင်းကြောင့်ဖြစ်တယ်" ဟု AP သတင်းဌာနက အဓိပ္ပာယ်လွဲမှားစွာ သတင်းရေးသားထုတ်ပြန်ခဲ့ပါသည်။

ထို့ AP သတင်းဌာန၏ သတင်းမှားကို နိုင်ငံတကာရုပ်သံများ၊ ပုံနှိပ်နှင့် အွန်လိုင်းမီဒီယာများက ဖော်ပြခဲ့ကြရာ အဆိုပါသတင်းမှားကြောင့် ရခိုင်ပြည်နယ်တွင် ဖြစ်ပေါ်ခဲ့သော ဖြစ်ရပ်များအပါအဝင် ပြည်တွင်းအရေးအရာများကို အပြုသဘောဖြင့် စနစ်တကျစီမံဆောင်ရွက်နေသော နိုင်ငံတော်အကြီးအကဲများ၏ လုပ်ဆောင်ချက်များနှင့် မြန်မာ နိုင်ငံ၏ပုံရိပ်ကို ထိခိုက်နစ်နာခဲ့ရပါသည်။

မြန်မာနိုင်ငံအပေါ် မဟုတ်မမှန် လုပ်ကြံဖန်တီးသော သတင်းများဖြင့် အပျက်သဘောဆောင်ကာ မီဒီယာဖြင့် ထိုးနှက်မှုများရှိနေသည့်အချိန်တွင် AP ၏ လုပ်ဆောင်မှုသည် မီးလောင်ရာလေပင့်သည့် အသွင်ဆောင်နေပြီး နိုင်ငံတကာသတင်းမီဒီယာတစ်ခု၏ ကျင့်ဝတ်၊ စံနှုန်းများနှင့် သွေဖည်နေပါသဖြင့် ယခုသတင်းထုတ်ပြန်မှုအပေါ် ကျွန်ုပ်တို့က ပြင်းထန်စွာရှုတ်ချပါသည်။

မြန်မာနိုင်ငံ ရုပ်မြင်သံကြားနှင့် အသံထုတ်လွှင့်သူများအသင်း

ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဦးကျော်တင့်ဆွေနှင့် ဘင်္ဂလားဒေ့ရှ်နိုင်ငံခြားရေးဝန်ကြီးတို့ နှစ်နိုင်ငံဝန်ကြီးများအသင့် အစည်းအဝေး ကျင်းပ

နေပြည်တော် နိုဝင်ဘာ ၂၂

ပြည်ထောင်စုသမ္မတမြန်မာနိုင်ငံတော်သို့ အေဆမ် နိုင်ငံခြားရေးဝန်ကြီးများ အစည်းအဝေးတက်ရောက်ရန် လာရောက်ခဲ့သည့် ဘင်္ဂလားဒေ့ရှ်ပြည်သူ့သမ္မတနိုင်ငံ နိုင်ငံခြားရေးဝန်ကြီး မစ္စတာ အဘူလ်ဟတ်ဆန်မာမ္မတ်အလီ ခေါင်းဆောင်သော ဘင်္ဂလားဒေ့ရှ်ကိုယ်စားလှယ်အဖွဲ့ သည် နိုင်ငံတော်အတိုင်ပင်ခံရုံးဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စု ဝန်ကြီး ဦးကျော်တင့်ဆွေ၏ ဖိတ်ကြားချက်အရ နိုဝင်ဘာ ၂၂ ရက်မှစ၍ မြန်မာနိုင်ငံသို့ တရားဝင်ခရီး လာရောက် လျက်ရှိပါသည်။

ခရီးစဉ်အတွင်း ယနေ့မုန်းလွဲ ၁ နာရီခွဲတွင် နိုင်ငံတော်၏အတိုင်ပင်ခံရုံးဝန်ကြီးဌာန အစည်းအဝေး ခန်းမ၌ နိုင်ငံတော်အတိုင်ပင်ခံရုံးဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဦးကျော်တင့်ဆွေနှင့် ဘင်္ဂလားဒေ့ရှ်

နိုင်ငံခြားရေးဝန်ကြီးတို့ ဦးဆောင်ဆွေးနွေးသော နှစ်နိုင်ငံ ဝန်ကြီးများအသင့် အစည်းအဝေးကို ကျင်းပသည်။

နံနက်ပိုင်းကလည်း နိုင်ငံခြားရေးဝန်ကြီးဌာန အမြဲတမ်းအတွင်းဝန် ဦးမြင့်သူ ဦးဆောင်သော မြန်မာ ကိုယ်စားလှယ်အဖွဲ့နှင့် ဘင်္ဂလားဒေ့ရှ်နိုင်ငံခြားရေး အတွင်းဝန် မစ္စတာ ရှာဟီဒူလာတို့ ဦးဆောင်သည့် ဘင်္ဂလား ဒေ့ရှ် ကိုယ်စားလှယ်အဖွဲ့တို့အကြား နှစ်နိုင်ငံအဆင့်မြင့် အရာရှိကြီးများ အစည်းအဝေးကို ကျင်းပခဲ့သည်။

ယနေ့ ၂၃ နာရီတွင် နိုင်ငံတော်အတိုင်ပင်ခံရုံး ဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးက ဘင်္ဂလားဒေ့ရှ် နိုင်ငံခြားရေးဝန်ကြီး ဦးဆောင်သည့် ကိုယ်စားလှယ်အဖွဲ့ ကို ရွှေစံအိမ်ဟိုတယ်၌ ဂုဏ်ပြုညစာစားပွဲဖြင့် တည်ခင်း ဧည့်ခံခဲ့ကြောင်း သတင်းရရှိသည်။

သတင်းစဉ်



ပုဂံ-ဆီရမ်ရီ(ပ်) တိုက်ရိုက်လေကြောင်းလိုင်းများ ပျံသန်းနိုင်ရေး ဆွေးနွေး

နေပြည်တော် နိုဝင်ဘာ ၂၂

ကမ္ဘောဒီးယားနိုင်ငံ ခရီးသွားလာရေးဝန်ကြီး၏ ဖိတ်ကြား ချက်အရ ဟိုတယ်နှင့်ခရီးသွားလာရေးဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဦးအုန်းမောင် ဦးဆောင်သည့် ကိုယ်စားလှယ်အဖွဲ့သည် ကမ္ဘောဒီးယားနိုင်ငံ ဆီရမ်ရီ(ပ်) မြို့၌ ကျင်းပသည့် ကမ္ဘောဒီးယား ခရီးသွားပြပွဲ-၂၀၁၇ သို့ တက်ရောက်ခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

အဆိုပါ ခရီးသွားပြပွဲ ဖွင့်ပွဲအခမ်းအနားကို နိုဝင်ဘာ ၁၇ ရက် နံနက်ပိုင်းတွင် Sokha Siem Reap Resort and Convention Center ၌ ကျင်းပရာ ကမ္ဘောဒီးယား နိုင်ငံ ခရီးသွားဝန်ကြီး Dr. Thong Khon က အဖွင့်အမှာ စကားပြောကြားခဲ့ပြီး ဟိုတယ်နှင့်ခရီးသွားလာရေးဝန်ကြီး ဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဦးအုန်းမောင်နှင့်အတူ တက်ရောက်လာကြသော တာဝန်ရှိသူများက ပြပွဲကို ဖဲကြီး ဖြတ်ဖွင့်လှစ်ပေးခဲ့သည်။

အဆိုပါ ခရီးသွားပြပွဲတွင် နိုင်ငံပေါင်း ၁၆ နိုင်ငံရှိ ခရီးသွား ကုမ္ပဏီ ၁၅၀ တို့မှ ပြခန်းများ ဖွင့်လှစ်ပြသခဲ့ပြီး မြန်မာနိုင်ငံကိုယ်စားပြုခန်းလေးခန်း ဝင်ရောက်ပြသခဲ့ ရာ Exhibitor's Award of Excellence for the Best Booth Decoration ဆုကို ရရှိခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

အခမ်းအနားအပြီးတွင် မြန်မာနိုင်ငံနှင့် ကမ္ဘော ဒီးယားနိုင်ငံတို့အကြား ခရီးသွားလုပ်ငန်း ပူးပေါင်း ဆောင်ရွက်မှုဆိုင်ရာ Implementation of Action Plan (2017-2020) လက်မှတ်ရေးထိုးပွဲ အခမ်းအနားကို

အဆိုပါဟိုတယ်၌ ကျင်းပရာ ဟိုတယ်နှင့်ခရီးသွားလာရေး ဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးနှင့် ကမ္ဘောဒီးယား ခရီးသွားလာရေးဝန်ကြီးတို့က လက်မှတ်ရေးထိုးခဲ့ကြ သည်။ (အပေါ်ပုံ)

အဆိုပါ Action Plan တွင် နှစ်နိုင်ငံအကြား ခရီးသွားလုပ်ငန်း ဈေးကွက်မြှင့်တင်ရေး၊ ဆီရမ်ရီ(ပ်)-

မွန်းလွဲပိုင်းတွင် Sokha Siem Reap Resort ၌ ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဦးဆောင်သော ကိုယ်စားလှယ် အဖွဲ့နှင့် ကမ္ဘောဒီးယားနိုင်ငံ ခရီးသွားလုပ်ငန်းဝန်ကြီး ဦးဆောင်သော ကိုယ်စားလှယ်များသည် ပုဂံ-ဆီရမ်ရီ(ပ်) တိုက်ရိုက်လေကြောင်းလိုင်းများ ပျံသန်းနိုင်ရေး ဆက်လက် ဆောင်ရွက်ရမည့် ကိစ္စရပ်များကို ဆွေးနွေးခဲ့ကြသည်။

ညပိုင်းတွင် ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးနှင့် ကိုယ်စားလှယ် များအား ဆီရမ်ရီ(ပ်)မြို့ရှိ Bayon Temple မျက်နှာစာတွင် ဂုဏ်ပြုညစာ စားပွဲဖြင့် တည်ခင်းဧည့်ခံခဲ့ကြောင်း သိရ သည်။

ကမ္ဘောဒီးယားခရီးသွားပြပွဲ အစီအစဉ်နှင့်အတူ မြန်မာနှင့် ကမ္ဘောဒီးယား နှစ်နိုင်ငံအကြား ချစ်ကြည်ရင်းနှီး မှုဆိုင်ရာခရီးစဉ် FAM Trip အစီအစဉ်ကို နိုဝင်ဘာ ၁၆ ရက်မှ ၂၀ ရက်အထိ ကမ္ဘောဒီးယားနိုင်ငံ ဆီရမ်ရီ(ပ်) မြို့တွင် ပြုလုပ်ခဲ့ရာ အလုပ်သမား၊ လူဝင်မှုကြီးကြပ်ရေးနှင့် ပြည်သူ့အင်အားဝန်ကြီးဌာန၊ ဟိုတယ်နှင့်ခရီးသွားလာရေး ဝန်ကြီးဌာန၊ သာသနာရေးနှင့် ယဉ်ကျေးမှုဝန်ကြီးဌာန၊ မြန်မာနိုင်ငံခရီးသွားလုပ်ငန်းအဖွဲ့ချုပ်နှင့် မြန်မာနိုင်ငံ ခရီးသွားလုပ်ငန်းရှင်များအသင်းမှ တာဝန်ရှိသူများ ပါဝင် ခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

ခရီးစဉ်အတွင်း ဆီရမ်ရီ(ပ်)မြို့ရှိ အန်ကောဝပ်နှင့် ဘန်ဒီဆာရီဘုရားကျောင်းများ၊ အခြားခရီးသွားလုပ်ငန်း ဆွဲဆောင်မှုများကို လေ့လာခဲ့ကြသည့်အပြင် နှစ်နိုင်ငံ ခရီးသွားလုပ်ငန်းမြှင့်တင်ရေး ကိစ္စရပ်များကိုလည်း ဆွေးနွေးညှိနှိုင်းခဲ့ကြကြောင်း သိရသည်။

သတင်းစဉ်





ပြည်တွင်းရေးရာ

စုံညီခုံရုံးက အယူခံမှုအမှတ် (၂/၂၀၁၇) အား အပြီးသတ်အမိန့်ချမှတ်၊ အမှုပျားအားလုံး စစ်ဆေးပြီးစီး

နေပြည်တော် နိုဝင်ဘာ ၂၂ ရှမ်းပြည်နယ် ကျိုင်းတုံမြို့နယ် မဲဆန္ဒနယ် အမှတ်(၂)မှ ပြည်နယ်လွှတ်တော်ကိုယ်စား လှယ်လောင်းအဖြစ် ဝင်ရောက်ယှဉ်ပြိုင်ခဲ့သူ ဒေါက်တာဝဏ္ဏစိုး (အမျိုးသားဒီမိုကရေစီ အဖွဲ့ချုပ်ပါတီ)က ယင်းမဲဆန္ဒနယ်တွင် လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်အဖြစ် ရွေးကောက် တင်မြောက်ခံရသူ ဦးရှာမွေလွန် (ပြည်ထောင်စုကြံ့ခိုင်ရေးနှင့် ဖွံ့ဖြိုးရေးပါတီ) အပေါ် လျှောက်ထားသည့် ရွေးကောက်ပွဲ ကန့်ကွက်လွှာအမှုအမှတ် (၄/၂၀၁၇) ကို ရွေးကောက်ပွဲ ခုံအဖွဲ့(၁)က ချမှတ်ခဲ့သည့် ဆုံးဖြတ်ချက်(အမိန့်)အား ဒေါက်တာဝဏ္ဏစိုးက ကျေနပ်မှုမရှိသဖြင့် အယူခံမှု လျှောက်ထား

တင်ပြလာရာ ပြည်ထောင်စုရွေးကောက်ပွဲ ကော်မရှင်က အယူခံမှုအမှတ်(၂/၂၀၁၇) ဖြင့် လက်ခံခဲ့သည်။ ယင်းအယူခံမှုကို ပြည်ထောင်စု ရွေးကောက်ပွဲကော်မရှင်ဥက္ကဋ္ဌဦးလှသိန်းက ဥက္ကဋ္ဌအဖြစ် ဆောင်ရွက်၍ ကော်မရှင်အဖွဲ့ဝင် များဖြစ်ကြသည့် ဦးအောင်မြင့်၊ ဦးစိုးရယ်၊ ဦးထွန်းခင်၊ ဦးလှတင့်၊ ဦးမြင့်နိုင်၊ ဦးသန်းဌေး တို့ပါဝင်သည့် စုံညီခုံရုံးမှ မူလရွေးကောက်ပွဲ ခုံအဖွဲ့(၁)၏ ကန့်ကွက်လွှာအမှုအမှတ် (၄/ ၂၀၁၇)အပေါ် ၂၂-၉-၂၀၁၇ ရက်နေ့က ချမှတ် ခဲ့သည့် ဆုံးဖြတ်ချက်အမိန့်အား ပယ်ဖျက်၍ ဧပြီ ၁ ရက်တွင် ကျင်းပသော ၂၀၁၇ ခုနှစ်၊ ကြားဖြတ်ရွေးကောက်ပွဲ၌ ဒုတိယခိုင်လုံမဲ

အများဆုံးရရှိသူ အမျိုးသားဒီမိုကရေစီအဖွဲ့ ချုပ်ပါတီမှ အယူခံလျှောက်ထားသူ ဒေါက်တာ ဝဏ္ဏစိုးအား ရှမ်းပြည်နယ် ကျိုင်းတုံမြို့နယ် မဲဆန္ဒနယ်အမှတ်(၂) ပြည်နယ်လွှတ်တော် ကိုယ်စားလှယ်အဖြစ် ရွေးကောက်တင်မြောက် ခံရသူဖြစ်ကြောင်း အမိန့်ချမှတ်ခဲ့သည်ဟု သိရသည်။ ပြည်ထောင်စုရွေးကောက်ပွဲကော်မရှင် အနေဖြင့် ၂၀၁၇ခုနှစ်၊ ကြားဖြတ်ရွေးကောက်ပွဲ ရွေးကောက်ပွဲကန့်ကွက်လွှာ အမှုများနှင့် အယူခံမှုတို့ကို ဇွန် ၁၂ ရက်မှ စ၍ ကြားနာ စစ်ဆေးခဲ့ရာ နိုဝင်ဘာ ၂၂ ရက်တွင် အမှုပျား အားလုံး စစ်ဆေးပြီးစီးကြောင်း သိရသည်။

သတင်းစဉ်

ပြည်ထောင်စုရွေးကောက်ပွဲကော်မရှင်၏ဆုံးဖြတ်ချက် ကြေညာ

ပြည်ထောင်စုသမ္မတမြန်မာနိုင်ငံတော် ပြည်ထောင်စုရွေးကောက်ပွဲကော်မရှင် ကြေညာချက်အမှတ် (၃၂/၂၀၁၇) ၁၃၇၉ ခုနှစ်၊ နတ်တော်လဆန်း ၄ ရက် (၂၀၁၇ ခုနှစ်၊ နိုဝင်ဘာလ ၂၂ ရက်)

တိုင်းဒေသကြီးလွှတ်တော် သို့မဟုတ် ပြည်နယ်လွှတ်တော်ရွေးကောက်ပွဲဥပဒေ ပုဒ်မ ၇၅(ခ) အရ ပြည်ထောင်စုရွေးကောက်ပွဲကော်မရှင်၏ဆုံးဖြတ်ချက်ကို ကြေညာခြင်း ၁။ ရှမ်းပြည်နယ်၊ ကျိုင်းတုံမြို့နယ် ပြည်နယ်လွှတ်တော် မဲဆန္ဒနယ်အမှတ်(၂) အတွက် ရွေးကောက်တင်မြောက်ခံထားရသော လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ် ဦးရှာမွေလွန်၏ ရွေးကောက်တင်မြောက်ခံရခြင်းကို ယင်းမဲဆန္ဒနယ်၌ ယှဉ်ပြိုင်အရွေးခံသူ ဒေါက်တာ ဝဏ္ဏစိုးက ရွေးကောက်ပွဲ ကန့်ကွက်လွှာ တင်သွင်းသဖြင့် ပြည်ထောင်စုရွေးကောက်ပွဲ ကော်မရှင်က တိုင်းဒေသကြီးလွှတ်တော် သို့မဟုတ် ပြည်နယ်လွှတ်တော်ရွေးကောက်ပွဲ ဥပဒေပုဒ်မ ၆၉ အရ ရွေးကောက်ပွဲခုံအဖွဲ့ဖြင့် လည်းကောင်း၊ ပုဒ်မ ၇၅ အရ ရွေးကောက်ပွဲ ကန့်ကွက်လွှာ အယူခံမှုဖြင့် လည်းကောင်း ကြားနာစစ်ဆေး၍ ဆုံးဖြတ်ချက်ချမှတ်ခဲ့ပြီး ဖြစ်ပါသည်။ ၂။ ပြည်ထောင်စုရွေးကောက်ပွဲကော်မရှင်၏ ၂၂-၁၁-၂၀၁၇ ရက်စွဲပါ ရွေးကောက်ပွဲ ကန့်ကွက်လွှာ အယူခံမှုအမှတ်(၂/၂၀၁၇) ဆုံးဖြတ်ချက်တွင် ရှမ်းပြည်နယ်၊ ကျိုင်းတုံမြို့နယ် ပြည်နယ်လွှတ်တော် မဲဆန္ဒနယ်အမှတ်(၂)အတွက် ဦးရှာမွေလွန်အား လွှတ်တော် ကိုယ်စားလှယ်အဖြစ် ရွေးကောက်တင်မြောက်ခဲ့ခြင်းသည် ဥပဒေအရ ပျက်ပြယ်ကြောင်းနှင့် ယင်းမဲဆန္ဒနယ်၏ ပြည်နယ်လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်အဖြစ် ဥပဒေနှင့်အညီ ရွေးကောက် တင်မြောက်ခံရသူမှာ ဒေါက်တာဝဏ္ဏစိုး ဖြစ်ကြောင်း တိုင်းဒေသကြီးလွှတ်တော် သို့မဟုတ် ပြည်နယ်လွှတ်တော်ရွေးကောက်ပွဲဥပဒေ ပုဒ်မ ၇၅(က) အရ ဆုံးဖြတ်ခဲ့သည်။ ၃။ သို့ဖြစ်၍ ဦးရှာမွေလွန်သည် ယခုကြေညာသည့်နေ့မှစ၍ လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ် အဖြစ် ဆက်လက်ရပ်တည်ပိုင်ခွင့် မရှိတော့ကြောင်းနှင့် ရှမ်းပြည်နယ်၊ ကျိုင်းတုံမြို့နယ် ပြည်နယ်လွှတ်တော် မဲဆန္ဒနယ်အမှတ်(၂)၏ ပြည်နယ်လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်မှာ ဒေါက်တာဝဏ္ဏစိုး [၇/ဒဥန(နိုင်)၀၄၁၇၃၄] ဖြစ်ကြောင်း သက်ဆိုင်ရာလွှတ်တော် ရွေးကောက်ပွဲဥပဒေပုဒ်မ ၇၅(ခ) အရ သတ်မှတ်ကြေညာလိုက်သည်။ (လှသိန်း) ဥက္ကဋ္ဌ ပြည်ထောင်စုရွေးကောက်ပွဲကော်မရှင်

နိုင်ငံတစ်ဝန်း ဂျပန်ဦးနှောက်ရောင်ကတ္တဝါအေး အစုလိုက်ထိုးနှံခြင်းလုပ်ငန်း (၂၀၁၇) ကျောင်းအခြေပြု ကာကွယ်ဆေးထိုးအစီအစဉ်ဆောင်ရွက်ပြီးစီးမှု အခြေအနေ

နေပြည်တော် နိုဝင်ဘာ ၂၂ ကျန်းမာရေးနှင့်အားကစားဝန်ကြီးဌာနသည် ဂျပန်ဦးနှောက်ရောင် ကာကွယ်ဆေးအစုလိုက်ထိုးနှံခြင်းလုပ်ငန်းကို နိုင်ငံတစ်ဝန်းလုံးတွင် ကျောင်း အခြေပြုကာကွယ်ဆေးထိုး အစီအစဉ်ဖြင့် နိုဝင်ဘာ ၁၅ ရက်မှ စတင် ဆောင်ရွက်လျက်ရှိရာ နိုဝင်ဘာ ၂၁ ရက်အထိ တိုင်းဒေသကြီးနှင့်ပြည်နယ် အားလုံးရှိ ကလေး ၇၁၁၂၄၃ ဦးကို ထိုးနှံနိုင်ခဲ့ပြီး လွှမ်းမိုးမှု ၈၂ ရာခိုင်နှုန်းရရှိကြောင်း၊ ပြင်းထန်သော ကာကွယ်ဆေး တုံ့ပြန်မှုဖြစ်ပွားသည့် ကလေးမရှိကြောင်းနှင့် ကာကွယ်ဆေးထိုးလုပ်ငန်းကို တစ်နိုင်လုံးတွင် ဆက်လက်ဆောင်ရွက်လျက်ရှိရာ ဘေးကင်းစိတ်ချရသော လုပ်ငန်းဖြစ်စေ ရန် ထပ်မံအားဖြည့် ဆောင်ရွက်ထားကြောင်း သိရသည်။ သတင်းစဉ်

မြစ်မီးရောင်စီမံကိန်းကျေးရွာများ ကွင်းဆင်းစစ်ဆေး

ရွှေကူ နိုဝင်ဘာ ၂၂ ကချင်ပြည်နယ် ဗန်းမော်ခရိုင် ရွှေကူမြို့နယ်တွင် ၂၀၁၄-၂၀၁၅ ဘဏ္ဍာနှစ်မှစ၍ ကျေးလက်ဒေသဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေး ဦးစီးဌာန ခွင့်ပြုရန်ပုံငွေဖြင့် မြစ်မီးရောင်စီမံကိန်းလုပ်ငန်း များကို တစ်ယူနစ်လျှင် ငွေကျပ်သိန်း ၃၀၀ ဖြင့် ရှစ်ယူနစ်ကို ကျေးရွာကီးရွာအား အကောင်အထည်ဖော် ဆောင်ရွက်လျက် ရှိရာ ယခုအခါတွင် ကျေးရွာကီးရွာသည် သုံးနှစ်ပြည့်ပြီဖြစ် သည်။ ယင်းကျေးရွာများမှ အတိုးရငွေ ၅၀ ရာခိုင်နှုန်းအား ကျေးရွာ၏အမှန်တကယ်လိုအပ်သည့် ဖွံ့ဖြိုးရေးလုပ်ငန်းများ တွင် အသုံးပြုနိုင်ရေးအတွက် ဗန်းမော်ခရိုင်ကျေးလက်ဒေသဖွံ့ဖြိုး တိုးတက်ရေးဦးစီးဌာန ခရိုင်ဦးစီးမှူး ဦးသောင်းညွန့် မြို့နယ် ဦးစီးမှူး ဦးယဉ်ခိုင်နှင့် ရုံးဝန်ထမ်းများက ကွင်းဆင်း စစ်ဆေး၍ ဆောင်ရွက်မည့်လုပ်ငန်းများကို အတည်ပြုချက် ရယူခဲ့ကြောင်း သိရသည်။ ကြေးမုံ

ထွန်စက်ဖြင့် အသုံးပြုနိုင်သည့် လယ်ယာသုံးစက်ကိရိယာ သရုပ်ပြ



တပ်ကုန်း နိုဝင်ဘာ ၂၂ နေပြည်တော် တပ်ကုန်းမြို့နယ် ဒေသခံတောင်သူများ ဝယ်ယူ အသုံးပြုနိုင်ရန် ရည်ရွယ်ကာ မြို့နယ် စက်မှုလယ်ယာဦးစီးဌာနနှင့် Farmers Choice Tractor Co., Ltd. တို့ပူးပေါင်း၍ ထွန်စက်ကြီး များနှင့် တွဲဖက်သုံးနိုင်သည့် လယ်ယာသုံးစက်ကိရိယာသရုပ်ပြပွဲကို နိုဝင်ဘာ ၂၂ ရက် နံနက် ၈ နာရီက ကွင်းအမှတ် (၂၀၃၆) ညောင်တုန်းအိုင်ကွင်း၌ ကျင်းပသည်။ (ဝေဝ) အခမ်းအနားတွင် နေပြည်တော်ကောင်စီဝင် (လယ်ယာကဏ္ဍ တာဝန်ခံ)ဦးအေးမောင်စိန်က အဖွင့်အမှာစကားပြောကြားပြီး စက်မှုလယ်ယာဦးစီးဌာန ညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ် ဦးစိုးလှိုင်က စက်မှု လယ်ယာကဏ္ဍ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးအကြောင်း ရှင်းလင်းဆွေးနွေးကာ Farmers Choice Tractor Co., Ltd. မှ မန်နေဂျင်း ဒါရိုက်တာ

ဦးနိုင်ဦးက အိန္ဒိယနိုင်ငံထုတ် ထွန်စက်ကြီးများနှင့် တွဲဖက်သုံး ကိရိယာများအကြောင်း ရှင်းလင်းမိတ်ဆက်ပေးခဲ့သည်။ ထို့နောက် တက်ရောက်လာကြသော နေပြည်တော်ကောင်စီဝင် နှင့် တာဝန်ရှိသူများ၊ ဒေသခံတောင်သူများအား ကွင်းအမှတ် (၂၀၃၆) ညောင်တုန်းအိုင်ကွင်း ရေအေးကျေးရွာ ဦးသိန်းမြင့်၏ စပါးရိုးပြတ် ကွက်လပ်၌ ထွန်စက်များနှင့်တွဲဖက်သုံးပြုနိုင်သော အိန္ဒိယနိုင်ငံထုတ်ကိရိယာများဖြင့် လက်တွေ့မောင်းနှင်သရုပ်ပြ ဆောင်ရွက်ပေးခဲ့သည်။ အဆိုပါလယ်ယာသုံး စက်ကိရိယာများကို ဒေသခံတောင်သူများ ကြိုက်နှစ်သက်၍ ဝယ်ယူလိုပါက မြို့နယ်စက်မှုလယ်ယာဦးစီးဌာန နှင့်ချိတ်ဆက်၍ ဝယ်ယူအသုံးပြုနိုင်ကြောင်း သိရသည်။ တင်စိုးလွင်(မြန်/ဆက်)

၂၀၁၇-၂၀၁၈ ဘဏ္ဍာနှစ် ဧပြီလမှ အောက်တိုဘာလအထိ(ယာယီ) မြန်မာနိုင်ငံ၏ ပြည်ပကုန်သွယ်မှု အမေရိကန်ဒေါ်လာ ၁၈၆၀၃ သန်း ဆောင်ရွက်နိုင်ခဲ့

နေပြည်တော် နိုဝင်ဘာ ၂၂ ၂၀၁၇-၂၀၁၈ ဘဏ္ဍာနှစ် ဧပြီလမှ အောက်တိုဘာလအထိ(ယာယီ) မြန်မာနိုင်ငံ၏ ပြည်ပကုန်သွယ်မှုအဖွဲ့အစည်းမှ အမေရိကန် ဒေါ်လာ ၈၀၀၈ သန်းနှင့် ပြည်ပသွင်းကုန်တန်ဖိုးမှာ အမေရိကန် ဒေါ်လာ ၁၀၄၉၅ သန်းရှိသဖြင့် ပြည်ပကုန်သွယ်မှုပမာဏ အမေရိကန်ဒေါ်လာ ၁၈၆၀၃ သန်း ဆောင်ရွက်နိုင်ခဲ့ကြောင်း သိရသည်။ ယခင်နှစ်ကာလတူ ၂၀၁၆-၂၀၁၇ ဘဏ္ဍာနှစ် ဧပြီလမှ အောက်တိုဘာလအထိ ပြည်ပကုန်သွယ်မှု အမေရိကန်ဒေါ်လာ ၆၉၀၃ သန်း၊ ပြည်ပသွင်းကုန်တန်ဖိုး အမေရိကန်ဒေါ်လာ သန်း ၈၇၅၀ ဖြစ်၍ ပြည်ပကုန်သွယ်မှု ပမာဏ အမေရိကန် ဒေါ်လာ ၁၅၆၆၃ သန်း ဖြစ်သဖြင့် ယခင်နှစ်ကာလထက် ပိုကုန်တွင် ဒေါ်လာ ၁၁၉၅ သန်း၊ သွင်းကုန်တွင် ဒေါ်လာ ၁၇၄၅ သန်း ပိုမိုသဖြင့် ကုန်သွယ်မှုပမာဏ ဒေါ်လာ သန်း ၂၉၀၀ ပိုမိုဆောင်ရွက်နိုင် ခဲ့သည်။ ပြည်ပကုန်ပစ္စည်းများ အုပ်စုလိုက်တင်ပို့မှုကို ယခင်နှစ်ကာလတူနှင့် နှိုင်းယှဉ်လျှင် အောက်ပါအတိုင်း ပိုမိုတင်ပို့ နိုင်ခဲ့ပါသည် -

Table with 5 columns: စဉ်, ပို့ကုန်ပစ္စည်းအုပ်စု, ၂၀၁၇-၂၀၁၈ (ဧပြီလမှ အောက်တိုဘာလအထိ) (ယာယီ), ၂၀၁၆-၂၀၁၇ (ဧပြီလမှ အောက်တိုဘာလအထိ), နှိုင်းယှဉ်ချက် (+)/(-)

Table with 4 columns: ၄, ၅, ၆, ၇. Columns represent different trade categories and their values in US dollars.

ပြည်ပမှ သွင်းကုန်တင်သွင်းမှုတွင် ၂၀၁၇-၂၀၁၈ ဘဏ္ဍာနှစ် ဧပြီလမှ အောက်တိုဘာလအထိ (ယာယီ) သွင်းကုန်တန်ဖိုး ဒေါ်လာ ၁၀ ဒသမ ၅ ဘီလီယံရှိပြီး ယခင်နှစ်ကာလတူ သွင်းကုန်တန်ဖိုး ဒေါ်လာ ၈ ဒသမ ၈ ဘီလီယံရှိသည့်အတွက် သွင်းကုန်တန်ဖိုး ဒေါ်လာ ၁ ဒသမ ၇ ဘီလီယံ ပိုမိုဆောင်ရွက်နိုင်ခဲ့သည်။ ပြည်ပ သွင်းကုန်ပစ္စည်းများ အုပ်စုလိုက်တင်သွင်းမှုကို ယခင်နှစ်ကာလတူနှင့် နှိုင်းယှဉ်လျှင် တစ်ဖက်ပါအတိုင်း ပိုမိုတင်သွင်း နိုင်ခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

Table with 4 columns: စဉ်, အကြောင်းအရာ, ၂၀၁၇-၂၀၁၈ (ဧပြီလမှ အောက်တိုဘာလအထိ) (ယာယီ), ၂၀၁၆-၂၀၁၇ (ဧပြီလမှ အောက်တိုဘာလအထိ), နှိုင်းယှဉ်ချက် (+)/(-)

သတင်းစဉ်

ဘယ်လိုပဲ ကွဲပြားခြားနားမှုတွေ ရှိနေပါစေ၊ အားလုံးဟာ တူညီတဲ့ ပြည်ထောင်စုစိတ်ဓာတ်နဲ့ ဆောင်ရွက်ကြရင် ကျွန်တော်တို့ မျှော်မှန်းထားတဲ့ ဒီမိုကရေစီပက်ဒရယ် ပြည်ထောင်စုကြီး ဖြစ်လာပါမယ်

ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဒေါက်တာဝင်းမြတ်အေး

ဂလိုဘယ်လိုက်ဇေးရှင်းခေတ်တွင် မတူကွဲပြားခြားနားမှုများကို စီမံခန့်ခွဲခြင်း (Diversity Management in the Age of Globalization) ဆိုင်ရာ ဆွေးနွေးပွဲကို နိုဝင်ဘာ ၂၂ ရက်တွင် နေပြည်တော်ရှိ မင်္ဂလာဒုံရပ်ကွက်တွင် ကျင်းပခဲ့သည်။ အဆိုပါ ဆွေးနွေးပွဲတွင် "Policy and Conceptual Frameworks, Experiences from Southeast Asia, Experiences from Europe and Africa" စသဖြင့် မတူကွဲပြားမှုများ၊ စီမံခန့်ခွဲမှုဆိုင်ရာ မူဝါဒများ၊ အတွေ့အကြုံများကို ခေါင်းစဉ်များခွဲ၍ ပြည်တွင်း၊ ပြည်ပမှ Diversity Management ဆိုင်ရာ ကျွမ်းကျင်ပညာရှင်များက ဆွေးနွေးခဲ့ကြသည်။ ဆွေးနွေးပွဲသို့ ဘာသာပေါင်းစုံမှ အကြီးအကဲများ၊ ရခိုင်ပြည်နယ်အပါအဝင် တိုင်းဒေသကြီးနှင့် ပြည်နယ်များမှ တိုင်းရင်းသားလူမျိုးများ၊ လူငယ်များ၊ ဘာသာရပ်ဆိုင်ရာ ပညာရှင်များ၊ နိုင်ငံတကာအဖွဲ့အစည်းများ၊ အရပ်ဘက်လူမှုအဖွဲ့အစည်းများနှင့် စိတ်ပါဝင်စားသူများ တက်ရောက်ခဲ့ကြပြီး ၎င်းတို့၏ သဘောထားအမြင်များကို ယခုကဲ့သို့ ထုတ်ဖော်ပြောဆိုလိုက်ရပါသည်။ -



ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဒေါက်တာဝင်းမြတ်အေး



Prof. Dr. Walter Kaelin (University of Bern)



ဒေါက်တာမြင့်သိန်း (စာရေးဆရာ ငြိမ်းချမ်းလှလင်)



ဒေါက်တာသလင်းသိန်း (ဟိန္ဒူအမျိုးသမီးများကွန်ရက်)



အရှင်သန္ဓေ (မကွေးမြို့နယ်၊ ကပ်ကျော်ပညာပါရမီကုသိုလ်ပြုအဖွဲ့)



ဒေါက်တာစုစုသာထွန်း (အကြီးတန်းအကြံပေးပုဂ္ဂိုလ်)

ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဒေါက်တာဝင်းမြတ်အေး (လူမှုဝန်ထမ်း၊ ကယ်ဆယ်ရေးနှင့် ပြန်လည်နေရာချထားရေးဝန်ကြီးဌာန)

ကျွန်တော်တို့ နိုင်ငံမှာ မတူကွဲပြားတဲ့ လူမျိုးစုတွေ၊ ဘာသာတွေ၊ အယူအဆတွေ ကွဲပြား ခြားနားမှုတွေ အားလုံးပေါင်းနေထိုင်ကြတယ်။ ကျွန်တော်တို့နိုင်ငံက ပြည်ထောင်စုနိုင်ငံဖြစ်တဲ့အတွက် တိုင်းဒေသကြီး၊ ပြည်နယ် အသီးသီးမှာ စုပေါင်းပြီး နေထိုင်ကြတာတွေ အများကြီး ရှိပါတယ်။ ဒီလိုနေထိုင်ရာမှာ ဘာသာစကား၊ ကိုးကွယ် ယုံကြည်မှု မတူညီတာတွေ အများကြီး ရှိပါတယ်။ ဒါပေမယ့် ဘယ်လောက်ပဲ ကွဲပြားခြားနားကြပါစေ၊ ပြည်ထောင်စုဆိုတဲ့ စိတ်ဓာတ်ဟာ အားလုံးမှာ တူညီဖို့ လိုပါတယ်။

တစ်မြေတည်းမှာနေ၊ တစ်ရေတည်းသောက်၊ တစ်လေတည်းရှူကြတဲ့ သဘောအတိုင်း ဘယ်လိုပဲ ကွဲပြားခြားနားမှုတွေ ရှိနေပါစေ၊ အားလုံးဟာ တူညီတဲ့ ပြည်ထောင်စုစိတ်ဓာတ်နဲ့ ဆောင်ရွက်ကြရင် ကျွန်တော်တို့ မျှော်မှန်းထားတဲ့ ဒီမိုကရေစီပက်ဒရယ် ပြည်ထောင်စုကြီး ဖြစ်လာပါမယ်။

နောက်တစ်ခုက တစ်ဖက်နဲ့ တစ်ဖက် ပဋိပက္ခတွေ ဖြစ်တယ်။ အဲဒါတွေရဲ့ အရင်းခံက အချင်းချင်းစည်းလုံး ညီညွတ်မှု၊ တစ်ယောက်နဲ့တစ်ယောက် နားလည်မှုပေါ်မှာ မူတည်တယ်။ အဲဒီလို နားလည်မှုအခြေခံတွေရှိမှသာ အဆင်ပြေမှုတွေဖြစ်လာပြီး အဆင်မပြေမှုတွေ ပပျောက် သွားမယ်။ ဒါကို ရည်ရွယ်ပြီး ဒီနေ့ပွဲကို ကျင်းပရခြင်း ဖြစ်ပါတယ်။

Prof. Dr. Walter Kaelin (University of Bern)

မြန်မာနိုင်ငံလို မတူညီတဲ့ ယဉ်ကျေးမှုတွေ၊ မတူညီတဲ့ ဘာသာတွေ စသဖြင့် မတူကွဲပြားမှုတွေများစွာနဲ့ ဖွဲ့စည်း ထားတဲ့နိုင်ငံမှာ (Diversity Management) မတူ ကွဲပြားမှုတွေကို စီမံခန့်ခွဲနိုင်ဖို့ဆိုတာ လိုအပ်ပါတယ်။ အဲဒီလိုတိုင်းမာမှုတွေ၊ ပဋိပက္ခတွေကို စီမံခန့်ခွဲနိုင်ဖို့ နည်းလမ်းကတော့ မတူညီတဲ့ လူမျိုးစုတွေနဲ့ စုပွဲနေထိုင်ကြ တဲ့ နိုင်ငံတွေက နည်းလမ်းတွေ၊ အသိပညာတွေကို လေ့လာဖို့ လိုပါတယ်။

မြန်မာနိုင်ငံရဲ့ Diversity Management ကို ကျွန်တော်အနေနဲ့ သုံးသပ်ရမယ်ဆိုရင် ရှေ့ဆက် လုပ်ဆောင်ရမယ့် အဆင့်တွေ အများကြီး ကျန်သေးတယ် လို့ ထင်ပါတယ်။ မြန်မာနိုင်ငံမှာ လက်ရှိဖြစ်ပေါ်နေတဲ့ ရခိုင်ပြည်နယ်အရေးက Diversity Management နဲ့ ပတ်သက်ပြီး လုပ်ဆောင်စရာတွေ အများကြီးကျန်နေသေး တယ်ဆိုတာကို ညွှန်ပြနေပါတယ်။ ဒီဆွေးနွေးပွဲက မြန်မာ

နိုင်ငံအတွက် အထောက်အကူပြုမယ်လို့ ထင်ပါတယ်။ ပထမဆုံးအနေနဲ့ မတူကွဲပြားမှုတွေကို လက်ခံလာအောင် လုပ်ရမယ်။ ဒုတိယအဆင့်က ငြိမ်းချမ်းမှုနဲ့ တည်ငြိမ်မှုရဖို့ လုပ်ဆောင်မှုတွေကို လက်ခံရမယ်။ နောက်ပြီး နိုင်ငံ အတွင်းမှာ နေထိုင်ကြတဲ့ လူ့အသိုင်းအဝိုင်းအားလုံး၊ ဘာသာတွေအားလုံး၊ လူတွေအားလုံးရဲ့ စိတ်နေ သဘောထားတွေကို ပြောင်းဖို့ လိုပါတယ်။ ကျွန်တော် အနေနဲ့ ပြောချင်တာကတော့ Diversity Management က အရေးပါတဲ့ ကဏ္ဍတစ်ခုဖြစ်ပြီး အခုအချိန်မှာ မြန်မာနိုင်ငံအတွက် လိုအပ်နေတဲ့အရာတစ်ခုလည်း ဖြစ်ပါတယ်။

ဒေါက်တာမြင့်သိန်း (စာရေးဆရာ ငြိမ်းချမ်းလှလင်)

ဒီနေ့ ကျင်းပတဲ့ Diversity Management ဆိုတာ အထူးသဖြင့် ကျွန်တော်တို့ မြန်မာနိုင်ငံမှာ အထူး လိုအပ်နေတဲ့ ခေါင်းစဉ်ဖြစ်ပါတယ်။ ကျွန်တော်တို့ မြန်မာ နိုင်ငံဟာ လူမျိုးပေါင်းစုံ၊ ဘာသာပေါင်းစုံနဲ့ အတူယှဉ်တဲ့ နေထိုင်ကြတယ်။ လွတ်လပ်ရေးအတွက် တိုက်ပွဲဝင်ခဲ့ စဉ်ကတည်းက လူမျိုးပေါင်းစုံ၊ ဘာသာပေါင်းစုံ ပါဝင် ခဲ့တယ်။

တစ်ဆက်တည်းမှာလည်း လူမျိုးပေါင်းစုံ၊ ယဉ်ကျေးမှု ပေါင်းစုံနဲ့ ဖွဲ့စည်းထားတာ ကမ္ဘာ့အလယ်မှာ ဂုဏ်ယူစရာ ဖြစ်ပါတယ်။

ကျွန်တော်တို့ ဖြတ်သန်းလာခဲ့တာ အားလုံးသိတဲ့ အတိုင်းပါပဲ။ အခုဆိုရင် အခက်အခဲတွေ များစွာကို ကျော်ဖြတ်ပြီးတဲ့နောက် ဒီမိုကရေစီမုခ်ခိုက်ကို ကျော်လာ နေပြီး အခုဆိုရင် ဖက်ဒရယ်ပြည်ထောင်စုစနစ်အထိ ကျွန်တော်တို့ ချီတက်နေပါပြီ။ ဒီလိုချီတက်ရာမှာ အရေး ကြီးဆုံး လိုအပ်ချက်က Diversity ကို အသိအမှတ် ပြုခြင်း၊ တန်ဖိုးထားခြင်းပါ။ နိုင်ငံသားတွေအနေနဲ့ ဒီခေါင်းစဉ်နဲ့ပတ်သက်လို့ လေ့လာမှုအားနည်းတဲ့အတွက် ဒီလိုမတူညီမှုတွေကို ပေါင်းစပ်တဲ့အခါမှာ မိမိရဲ့တန်ဖိုး၊ မိမိရဲ့ အခြေအနေတွေ ယုံယွင်းသွားမလားဆိုပြီး စိုးရိမ်ပူပန်စိတ်တွေ အများကြီးရှိနေပါတယ်။ ဒါက ကမ္ဘာ ရဲ့ ပြောင်းလဲနေတဲ့ ဖြစ်စဉ်တွေကို ကျွန်တော်တို့ မမြင်လိုပါ။

ဒီနေ့ ကမ္ဘာပေါ်မှာ အလွန်တိုးတက်သွားတဲ့ ဖွံ့ဖြိုး သွားတဲ့ နိုင်ငံတွေကြည့်ရင် အဲဒီမတူညီတဲ့ အင်အား တွေကို စုစည်းနိုင်ခြင်းက အရည်အချင်းတစ်ခုပါ။ အဲဒီ အရည်အချင်းရှိရင် ကမ္ဘာပေါ်မှာ လျင်မြန်စွာ ပြုပြင် ပြောင်းလဲနိုင်ပါတယ်။ အဲဒီတော့ ကျွန်တော်တို့ နိုင်ငံသား တွေအနေနဲ့ ဒီစိုးရိမ်စိတ်တွေကို လျှော့ချကြည့်ပါ။

လက်တွေ့ မိမိရဲ့ Mindset ကို ပြောင်းပြီး Diversity ရဲ့ ကျွန်တော်တို့ကိုပေးနိုင်တဲ့ တိုးတက်မှုတွေ၊ အဲဒီရဲ့ တန်ဖိုးတွေ၊ အကျိုးကျေးဇူးတွေကို လက်တွေ့လေ့လာ၊ လက်တွေ့အသုံးပြုခြင်းအားဖြင့် ကျွန်တော်တို့ နိုင်ငံတော် ကို ပိုပြီးသာယာပြော၊ ငြိမ်းချမ်းတဲ့ ဖက်ဒရယ်ပြည်ထောင်စု စနစ်ကို ချီတက်နိုင်မယ်လို့ ပြောကြားလိုပါတယ်။

ဒေါက်တာသလင်းသိန်း (ဟိန္ဒူအမျိုးသမီးများကွန်ရက်)

မတူကွဲပြားတာကနေ ဘုံသဘောနဲ့ တူတဲ့အရာတွေ အများကြီးရှိပါတယ်။ အဲဒီမတူတဲ့ အထဲမှာပဲ ဘုံက ဘာလဲ ဆိုတာကို ရှေးထုတ်ဖို့ အလွန်အရေးကြီးပါတယ်။ လူမျိုး ပေါင်းစုံ၊ ဘာသာပေါင်းစုံ၊ တိုင်းရင်းသားပေါင်းစုံအပြင် အခုဆိုရင် နိုင်ငံခြားသားပေါင်းစုံ ဒီနိုင်ငံမှာ လာပြီးတော့ ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုတွေ လုပ်နေကြတယ်။

ကိုယ့်နိုင်ငံမှာ နေထိုင်နေကြတဲ့ လူတစ်ဖွဲ့တည်း၊ လူတစ်အုပ်စုတည်း၊ လူတစ်မျိုးတည်းတောင် မဟုတ်တော့ ဘူး။ အခြားနိုင်ငံကနေ ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုတွေ လာလုပ်နေကြ တဲ့ နိုင်ငံခြားသားတွေအတွက်လည်း ဒါဟာအများကြီး အရေးပါတယ်လို့ မြင်တယ်။ နောက်ပြီး သူတို့ဟာ ရင်းနှီး မြှုပ်နှံတဲ့အပြင် တချို့တွေက တကယ့်ကိုစိတ်ထဲကနေ ပါပြီးတော့ ကိုယ့်နိုင်ငံရဲ့ လိုအပ်ချက်တွေကို ပံ့ပိုးပေး နေတာတွေလည်း ရှိပါတယ်။ ဒါတွေက အများကြီး လိုအပ်ပါတယ်။

မတူကွဲပြားတဲ့အရာတွေ အကုန်လုံးကို ကျွန်မတို့က မတူဘူး၊ အသားအရောင်မတူဘူး၊ လူမျိုး မတူဘူး၊ နေရာချင်းမတူဘူး၊ နိုင်ငံချင်း မတူဘူးဆိုသော်ငြားလည်း တူညီတဲ့အရာ အားလုံးကတော့ လူတိုင်းက အေးချမ်း ချင်ပါတယ်။ လုံခြုံစိတ်ချရတဲ့ နိုင်ငံတစ်ခုမှာ နေထိုင်ချင် ပါတယ်။ လူတိုင်းကလည်း တကယ့်ကို ဖက်ဒရယ် ပြည်ထောင်စုနိုင်ငံကြီးမှာ နေထိုင်ချင်တယ်ဆိုတာ မှန်ပါ တယ်လို့ ပြောချင်ပါတယ်။

အရှင်သန္ဓေ (မကွေးမြို့နယ်၊ ကပ်ကျော်ပညာပါရမီကုသိုလ်ပြုအဖွဲ့)

Diversity ကို လူသားအားလုံး လက်ခံနိုင်ဖို့ဆိုတာ လူကို လူလိုမြင်ရင် ဒါက လက်ခံလိုရတဲ့ အရာပါ။ အဲဒီတော့ ဘုန်းကြီးတို့အမြင် ပြောရမယ်ဆိုရင် ပဋိပက္ခ ဖြစ်ခြင်းဟာ Diversity ကို လက်မခံလို့၊ အသား အရောင်ခွဲခြားမှု၊ လူမျိုးခွဲခြားမှု၊ ဘာသာခွဲခြားမှုတွေ ရှိနေလို့ပါပဲ။

ငြိမ်းချမ်းမှုတွေရဖို့ Diversity လက်ခံနိုင်ဖို့ဆိုရင် မိသားစုကစရမယ်။ ဒီလိုမျိုး အတွေးအခေါ်တွေ၊ အယူ အဆတွေ မတူကွဲပြားမှုတွေ လက်ခံနိုင်မှုက မိသားစုမှာ သန္ဓေတည်ရမယ်။ အဲဒီသန္ဓေသားလေးဟာ စာသင်ခန်း

ထဲမှာ မွေးဖွားပေးရမယ်။ မွေးဖွားပေးလိုက်တဲ့ ဒီမတူ ကွဲပြားမှု လက်ခံနိုင်တဲ့ ဒီအတွေးအခေါ်အယူအဆတွေ ကို လောကထဲမှာ ကြီးထွားနိုင်မယ်ဆိုရင် မကြာခင်မှာ ဒီကမ္ဘာကြီးဟာ အေးချမ်းမယ်လို့ ဘုန်းကြီးကတော့ သုံးသပ်ပါတယ်။

ဒေါက်တာစုစုသာထွန်း (အကြီးတန်းအကြံပေးပုဂ္ဂိုလ်၊ ကမ္ဘာ့ကုလသမဂ္ဂသွားနေညှိခွင့်ရေးရာဌာန)

ဒီမိုကရေစီက လူမှုဝန်ထမ်း၊ ကယ်ဆယ်ရေးနှင့် ပြန်လည် နေရာချထားရေးဝန်ကြီးဌာနက ဦးဆောင်ပြီး Diversity Management အတွက် အဓိက ဦးတည်ဆောင်ရွက်တာ ဖြစ်ပါတယ်။ မြန်မာနိုင်ငံဟာ ကွဲပြားခြားနားမှုများစွာနဲ့ ဖွဲ့စည်းထားတဲ့ နိုင်ငံတစ်ခုဖြစ်ပါတယ်။ ဒီမတူကွဲပြားမှု တွေကနေ ကိုယ့်နိုင်ငံတိုးတက်ဖို့အတွက် ဘယ်လိုမျိုး အင်အားရယူမလဲ၊ ခြားနားမှုတွေများတဲ့အခါ အင်အား ရရှိနိုင်သလို၊ ရံဖန်ရံခါ စိန်ခေါ်မှုတွေလည်း ရှိတတ် ပါတယ်။

အင်အားရရှိဖို့ ရှေ့ကို ဘယ်လိုသွားမလဲ၊ စိန်ခေါ်မှု တွေနည်းအောင် ဘယ်လိုလုပ်မလဲဆိုတဲ့ ရလဒ်တစ်ခု ရဖို့အတွက် အပြည်ပြည်ဆိုင်ရာမှာရှိတဲ့ မတူကွဲပြားမှု တွေကို ကိုင်တွယ်ရတဲ့ နိုင်ငံတွေရဲ့ အတွေ့အကြုံတွေ ကိုလည်း မြန်မာနိုင်ငံအနေနဲ့ ရယူဖို့ လိုပါတယ်။ ဒီအတွေ့အကြုံတွေကို ကိုယ့်နိုင်ငံနဲ့ ကိုက်ညီအောင် ဘယ်လိုလုပ်မလဲ စတဲ့ အသိပညာတွေရရှိဖို့ ဖြစ်ပါတယ်။ ဒီဆွေးနွေးပွဲမှာ ပါဝင်တဲ့သူတွေက မြန်မာနိုင်ငံမှာ ရှိတဲ့ တိုင်းရင်းသားလူမျိုးစုတွေ၊ လူနည်းစုတွေ၊ ဘာသာ ပေါင်းစုံက ကိုးကွယ်ယုံကြည်သူတွေ အကုန်လုံးပါဝင်ပြီး များစွာသော မတူညီမှုတွေကနေ မြန်မာနိုင်ငံအတွက် ခွန်အားဖြစ်စေဖို့ ဖြစ်ပါတယ်။

Diversity Management ဆိုတဲ့ အစည်းအဝေးကို နေပြည်တော်မှာ ကြီးကြီးမားမား ကျင်းပတာဟာ မြန်မာ နိုင်ငံမှာ မတူကွဲပြားမှုတွေကို စီမံခန့်ခွဲနိုင်ဖို့ စွမ်းအား ပိုပြီး လိုအပ်တယ်လို့ ယူဆပြီး ဒီအစည်းအဝေး လုပ်တာ ပါ။ Diversity ကို ကောင်းမွန်စွာ ကြပ်မတ်မှုမလုပ်နိုင်ဘူး ဆိုရင် နိုင်ငံအတွက် အနုတ်ဖြစ်တယ်။

ဒါကို Management လုပ်နိုင်တယ်ဆိုရင် အနုတ် သဘောဆောင်သော အခြေအနေတွေကို တည်မတ်ပေး နိုင်မယ်လို့ ယူဆပါတယ်။ ကိုယ့်နိုင်ငံအတွက် Diversity ကို အောင်မြင်စွာ Manage လုပ်နိုင်ဖို့အတွက် မူဝါဒတွေ အရရော၊ လက်တွေ့အကောင်အထည်ဖော်နိုင်ဖို့အတွက်ပါ ရည်ရွယ်ကျင်းပတာဖြစ်ပါတယ်။

အမေး၊ အရေး-သူရဇော် ဓာတ်ပုံ-ရွှေကိုလေး၊ သူရဇော်(သတင်းစဉ်)

ပြည်တွင်းရေးရာ

JMC-U ၏ (၁၃)ကြိမ်မြောက် အစည်းအဝေး ကျင်းပ

ရန်ကုန် နိုဝင်ဘာ ၂၂

ပြည်ထောင်စုအဆင့် ပစ်ခတ်တိုက်ခိုက်မှု ရပ်စဲရေးဆိုင်ရာ ပူးတွဲစောင့်ကြည့်ရေးကော်မတီ(JMC-U) ၏ (၁၃) ကြိမ်မြောက် အစည်းအဝေး(တတိယနေ့)ကို ယနေ့နံနက် ၉ နာရီက ရန်ကုန်မြို့၊ ကမာရွတ်မြို့နယ် ရွှေလီလမ်းရှိ အမျိုးသားပြန်လည်သင်မြတ်ရေးနှင့် ငြိမ်းချမ်းရေးဗဟိုဌာန (NRPC) ရန်ကုန်ရုံး၌ ကျင်းပသည်။

ယနေ့ အစည်းအဝေးသို့ ပြည်ထောင်စုအဆင့် ပစ်ခတ်တိုက်ခိုက်မှု ရပ်စဲရေးဆိုင်ရာ ပူးတွဲစောင့်ကြည့်ရေးကော်မတီ(JMC-U) ဥက္ကဋ္ဌ ဒုတိယဗိုလ်ချုပ်ကြီးရာပြည့်၊ တပ်မတော်သားကိုယ်စားလှယ်များ၊ JMC-U ဒုတိယဥက္ကဋ္ဌများနှင့် အတွင်းရေးမှူးအဖွဲ့ဝင်များ၊ တိုင်းရင်းသားလက်နက်ကိုင်အဖွဲ့အစည်းများမှ ခေါင်းဆောင်များ၊ အရပ်သားကိုယ်စားလှယ်များ၊ JMC-S နှင့် JMC-L တို့မှ ကော်မတီဝင်များ၊ နည်းပညာအထောက်အကူပြုအဖွဲ့များ တက်ရောက်ကြသည်။

JMC-U ၏ (၁၃) ကြိမ်မြောက် အစည်းအဝေးကို နိုဝင်ဘာ ၂၀ ရက်မှ ၂၂ ရက်အထိကျင်းပခဲ့ပြီး အစည်းအဝေးတွင် (၁၂) ကြိမ်မြောက် အစည်းအဝေး ဆုံးဖြတ်ချက်များ၏ အကောင်အထည်ဖော်မှုများအား တင်ပြခြင်း၊ JMC အဆင့်ဆင့်တွင် ပါဝင်သော အရပ်သားကိုယ်စားလှယ်များတွေ့ဆုံသည့် ဒုတိယအကြိမ် အစည်းအဝေး ကျင်းပခဲ့ခြင်းနှင့်ပတ်သက်၍ ရှင်းလင်းတင်ပြခြင်း၊ လုပ်ထုံးလုပ်နည်း(SOP)များအား ဆွေးနွေးအတည်ပြုခြင်းတို့အပြင် အထွေထွေဆွေးနွေးမှုများအဖြစ် JMC-L (လင်းခေး)တွင် အဖွဲ့ဝင်တစ်ဦးစီတိုးမြှင့်ရေး တင်ပြခြင်း၊ ၂၀၁၈-၂၀၁၉ ဘတ်ဂျက်အတွက် ရန်ပုံငွေထောက်ပံ့သည့် အလှူရှင်အဖွဲ့အစည်းများနှင့် ညှိနှိုင်းဆွေးနွေးဆောင်ရွက်ခဲ့ပြီး ယင်းအဖွဲ့တစ်ဖွဲ့ချင်းစီအတွက် အားနည်းချက်၊



အားသာချက်များ တင်ပြခြင်း၊ TSC ဝန်ထမ်းများအတွက် လုပ်ငန်းခွင်စည်းမျဉ်းစည်းကမ်းများရေးဆွဲခြင်း၊ JMC-TSC ဌာနအလိုက် လုပ်ငန်းတာဝန်များနှင့် ဝန်ထမ်းတစ်ဦးချင်းစီ၏ တာဝန်ဝတ္တရားများ တင်ပြခြင်း၊ ပြည်သူ့လူထုတွေ့ဆုံပွဲများအား JMC ရုံးစိုက်ရာမြို့များတွင် ကျင်းပပြုလုပ်ရန်တင်ပြခြင်း၊ မိုင်းရှင်းလင်းရေး ကိစ္စရပ်တင်ပြခြင်း စသည်တို့ကို ပြုလုပ်ကြသည်။

အစည်းအဝေးအပြီး ညနေပိုင်းတွင် အဆိုပါ အစည်းအဝေးနှင့်ပတ်သက်၍ သတင်းစာရှင်းလင်းပွဲတစ်ရပ်ကို ပြုလုပ်ရာ JMC-U အတွင်းရေးမှူး(၁) ဒေါက်တာရွှေခါးရိက ယခုအစည်းအဝေးတွင် မိမိတို့ JMC-U သာမက JMC-S နှင့် JMC-L တို့မှ ကိုယ်စားလှယ်များကိုလည်း ဖိတ်ကြားပြီး စုံစုံလင်လင် ပြုလုပ်နိုင်ခဲ့ကြောင်း၊

ထို့အပြင် လူထုတွေ့ဆုံပွဲဆွေးနွေးမှု ကိစ္စရပ်များကို ဆွေးနွေးရာတွင် အဓိကအနေဖြင့် လူထုတွေ့ဆုံပွဲများတွင် အရပ်သားကိုယ်စားလှယ်များအနေဖြင့် အစည်းအဝေးဆုံးဖြတ်ချက်နှင့်အညီ လုပ်ဆောင်နိုင်ရန်နှင့် လူထုတွေ့ဆုံပွဲများ ကျင်းပမည့် နေရာများကို ဆွေးနွေးခဲ့ကြောင်း၊ စိစစ်အတည်ပြုရေးလုပ်ငန်းများတွင် အရပ်သားများကသာ လုပ်ဆောင်ရသည့်အတွက်ကြောင့် အထူးသဖြင့် JMC တွင် ပါဝင်သည့် အရပ်သားများအတွက် စိစစ်အတည်ပြုရေးဆိုင်ရာ စွမ်းရည်မြှင့်တင်မှုကို အခါအားလျော်စွာ လုပ်ဆောင်ရန် စိစစ်ထားကြောင်း၊ ယခုအချိန်အထိ JMC ကို ထူထောင်ပြီးနောက်ပိုင်း JMC-U နှင့် JMC-S တို့တွင် အပစ်အခတ်ရပ်စဲရေးနှင့်ပတ်သက်သည့် တိုင်ကြားချက် စုစုပေါင်း ၂၅၅ ချက်ကို လက်ခံရရှိထားကြောင်း၊ ယင်းတို့

အနက် ယနေ့အထိ ၁၈၂ ချက်ကို ဖြေရှင်းနိုင်ခဲ့ကြောင်း၊ ရှမ်းပြည်နယ်၌ တိုင်ကြားချက် ၁၂၀ ရှိသည့်အနက် ၂၉ ချက်ကို ဖြေရှင်းပြီးဖြစ်ကြောင်း၊ ကျန်ရှိနေသည့်များကိုလည်း ဆက်လက်ဖြေရှင်းနေဆဲဖြစ်ကြောင်း ပြောကြားသည်။

ထို့နောက် မီဒီယာများ၏ သိရှိလိုသည့်မေးမြန်းမှုများအပေါ် JMC-U အတွင်းရေးမှူး(၁) ဒေါက်တာရွှေခါးရိနှင့် JMC-U အတွင်းရေးမှူး(၂) ဗိုလ်မှူးကြီးဝဏ္ဏအောင်တို့က ပြန်လည်ဖြေကြားသည်။

ထို့အပြင် အစည်းအဝေးတွင် ပစ်ခတ်တိုက်ခိုက်မှု ရပ်စဲရေးဆိုင်ရာ ပူးတွဲစောင့်ကြည့်ရေးနှင့် ပဋိပက္ခ စိစစ်အတည်ပြုရေးဆိုင်ရာကိစ္စရပ်များကို ဆွေးနွေးပြီး ဒေသဆိုင်ရာအဆင့် ပစ်ခတ်တိုက်ခိုက်မှု ရပ်စဲရေးဆိုင်ရာ ပူးတွဲစောင့်ကြည့်ရေးကော်မတီ(လင်းခေး)တွင် အဖွဲ့ဝင်နှစ်ဦးတိုးချဲ့ပွဲစည်းရန်၊ JMC နှင့် ပြည်သူ့လူထု တွေ့ဆုံပွဲများကို JMC-S ရုံးစိုက်ရာမြို့များနှင့် အခြားမြို့များတွင် JMC-S များ၏ အစည်းအဝေးဆုံးဖြတ်ချက်ဖြင့် ကျင်းပသွားရန်၊ JMC-U အရပ်သားကိုယ်စားလှယ်များ ဦးဆောင်သော စိစစ်အတည်ပြုရေးဆိုင်ရာ စွမ်းရည်မြှင့်တင်ရေး အလုပ်ရုံဆွေးနွေးပွဲများကို ခြောက်လ တစ်ကြိမ် ပြုလုပ်သွားရန်တို့အပြင် JMC-U ၏ အလှည့်ကျ ဒုတိယဥက္ကဋ္ဌ(၂) အဖြစ် ဦးပြည့်စုံအား ဒီဇင်ဘာ ၁ ရက်မှ မေ ၃၀ ရက်အထိ တာဝန်ထမ်းဆောင်စေရန်နှင့် မိသားစုကျန်းမာရေးအခြေအနေကြောင့် နုတ်ထွက်ခွင့်တောင်းခံထားသော JMC-U အရပ်သားကိုယ်စားလှယ် သူရဦးတင်လှအား သူရဦးတိုက်ကို ပြောင်းလဲတာဝန်ပေးအပ်ရန် သဘောတူဆုံးဖြတ်ခဲ့ကြောင်း၊ ယနေ့ အစည်းအဝေးအပြီး သတင်းထုတ်ပြန်ချက်အရ သိရသည်။

ဇော်ကြီး

ကျောက်မျက်ရတနာ သင်တန်းအမှတ်စဉ်(၂/၂၀၁၇) ဖွင့်ပွဲအခမ်းအနား ကျင်းပ

နေပြည်တော် နိုဝင်ဘာ ၂၂

မြန်မာနိုင်ငံ ကျောက်မျက်ရတနာ လုပ်ငန်းရှင်များအသင်းချုပ်က ကြီးမှူးကျင်းပသည့် ကျောက်မျက်ရတနာ သင်တန်းအမှတ်စဉ် (၂/၂၀၁၇) ဖွင့်ပွဲအခမ်းအနားကို ယနေ့နံနက်ပိုင်းတွင် နေပြည်တော်ရှိ ကျောက်မျက်ရတနာ သင်တန်းကျောင်း၌ ကျင်းပရာ သယံဇာတနှင့် သဘာဝပတ်ဝန်းကျင်ထိန်းသိမ်းရေးဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဦးအုန်းဝင်း တက်ရောက် အဖွင့်အမှာစကား ပြောကြားသည်။

ဆက်လက်၍ အသင်းချုပ်ဥက္ကဋ္ဌက သင်တန်းသား သင်တန်းသူများကို အမှာစကားပြောကြားပြီး သင်တန်းကျောင်းအုပ်ကြီးက သင်တန်းအခြေအနေများကို ရှင်းလင်းတင်ပြသည်။ အဆိုပါသင်တန်းသို့ တိုင်းဒေသကြီးနှင့် ပြည်နယ်အသီးသီးမှ သင်တန်းသား ၁၅၀ တက်ရောက်၍ သင်တန်းကာလမှာ ရှစ်လကြာမြင့်



မည်ဖြစ်ပြီး ကွန်ပျူတာပန်းပု၊ လက်ပန်းပု၊ ကျောက်စိမ်းပုတီး၊ လက်ကောက်၊ ကွန်ပျူတာပန်းချီ အခြေခံသင်တန်းများကို ပြည်တွင်း၊ ပြည်ပ အတတ်ပညာရှင်၊

အသိပညာရှင် ဆရာ ဆရာမများဖြင့် စာတွေ့လက်တွေ့အပြင် အင်္ဂလိပ်၊ တရုတ်စကားပြောကိုလည်း ပို့ချပေးသွားမည်ဖြစ်သည်။ သင်တန်းအမှတ်စဉ်(၁/၂၀၁၇)ကို ဇန်နဝါရီ ၁၁ ရက်မှ ဩဂုတ် ၅ ရက်အထိ သင်တန်းသား ၂၀၀ ဦးဖြင့်

ဖွင့်လှစ်ခဲ့ပြီး မြန်မာ့ကျောက်မျက်ရတနာ အချောထည်လုပ်ငန်း ဖွံ့ဖြိုး တိုးတက်လာစေရေးအတွက် သင်တန်းများကို ဆက်လက်ဖွင့်လှစ်သွားမည်ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။

ကြေးမုံ

ဘားအံမြို့၌ ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုပြပွဲ ကျင်းပမည်

နေပြည်တော် နိုဝင်ဘာ ၂၂

တိုင်းဒေသကြီးနှင့် ပြည်နယ်များ အချိုးကျမျှတစွာ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်စေရန်နှင့် ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုလုပ်ငန်းများ ဖိတ်ခေါ်၍ မြှင့်တင်ဆောင်ရွက်နိုင်ရန် တိုင်းဒေသကြီးနှင့် ပြည်နယ်အလိုက် ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုပြပွဲများကို မြန်မာနိုင်ငံ ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုကော်မရှင်အနေဖြင့် နှစ်စဉ် အလှည့်ကျ ကျင်းပဆောင်ရွက်ပေးလျက်ရှိပြီး ယခုနှစ်တွင် ကရင်ပြည်နယ် ဘားအံမြို့၌ နိုဝင်ဘာ ၂၄ ရက်တွင် ကျင်းပသွားမည်ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။

ကရင်ပြည်နယ်အတွင်း ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုဆောင်ရွက်ရန် လျှပ်စစ်ဓာတ်အား ထုတ်လုပ်ခြင်းနှင့် ဖြန့်ဖြူးခြင်းလုပ်ငန်းများ၊ အာမခံကုန်လှောင်ရုံလုပ်ငန်းများ၊ စက်မှုဇုန် တည်ထောင်သည့်လုပ်ငန်းများ၊ ပို့ဆောင်ရေးဆိုင်ရာ အခြေခံအဆောက်အအုံလုပ်ငန်းများ၊ စက်မှုကုန်ထုတ်လုပ်ငန်းများ၊ စိုက်ပျိုးရေးလုပ်ငန်းများနှင့် ဟိုတယ်နှင့်ခရီးသွားလုပ်ငန်းများအား ဦးစားပေးလုပ်ငန်းအဖြစ် သတ်မှတ်ထားကြောင်း မြန်မာနိုင်ငံ ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုကော်မရှင်မှ သိရသည်။

အဆိုပါလုပ်ငန်းများကို ရင်းနှီးမြှုပ်နှံလိုသည့် နိုင်ငံသား၊ နိုင်ငံခြားသား လုပ်ငန်းရှင်များအနေဖြင့် မြန်မာနိုင်ငံရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုကော်မရှင်သို့ တင်ပြလာပါက ဆောလျင်စွာ စိစစ်ခွင့်ပြု ဆောင်ရွက်ပေးသွားမည်ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။

ရင်းနှီးမြှုပ်နှံလိုသည့် နိုင်ငံသား၊ နိုင်ငံခြားသား လုပ်ငန်းရှင်များအနေဖြင့် ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး ရန်ကင်းမြို့နယ် အမှတ်(၁) သစ္စာလမ်းရှိ မြန်မာနိုင်ငံ ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုကော်မရှင်ရုံးသို့ လည်းကောင်း၊ အဆိုပါရုံး ဖုန်း-၀၁-၆၅၅၀၂၉ သို့ လည်းကောင်း၊ emeraldsanda20@gmail.com နှင့် invthree@gmail.com တို့သို့ လည်းကောင်း ဆက်သွယ်ဆောင်ရွက်နိုင်ကြောင်း သိရသည်။

သတင်းစဉ်

Northern Green Bike အဖွဲ့ မြစ်ကြီးနားသို့ ရောက်ရှိ

မိုးကောင်း နိုဝင်ဘာ ၂၂

စက်ဘီးစီးကာ ကာပွန်လျှော့ချခြင်းအားဖြင့် သဘာဝပတ်ဝန်းကျင်အရေးကို အမြင်ဖွင့်နေသော Northern Green Bike အဖွဲ့သည် နိုဝင်ဘာ ၂၂ ရက် မွန်းလွဲပိုင်းက မြစ်ကြီးနားမြို့သို့ ရောက်ရှိခဲ့ကြောင်း သိရသည်။ လောင်စာဆီနှင့် ကာပွန်ဒိုင်အောက်ဆိုက် လျှော့ချရေး၊ သဘာဝပတ်ဝန်းကျင်ထိန်းသိမ်းစောင့်ရှောက်ရေး၊ လူထုကျန်းမာရေး၊ မြို့နယ်များတွင် စက်ဘီးလမ်းများပေါ်ထွန်းစေရေးစသည့် ရည်ရွယ်ချက်ဖြင့် နိုဝင်ဘာ ၁၄ ရက်မှ စတင်ကာ မြစ်ကြီးနားမြို့မှ စတင်၍ မြစ်ကြီးနား-မိုးကုတ်-ပြင်ဦးလွင်-မန္တလေး-မြစ်ကြီးနား အသွားအပြန် စီးခဲ့ခြင်းဖြစ်သည်။ "စထွက်တာက မြစ်ကြီးနားက ငါးဦးနဲ့ မိုးညှင်းက တစ်ဦး စုစုပေါင်း

ခြောက်ဦးဖြစ်ပါတယ်။ အဖွဲ့ခေါင်းဆောင် L ဝွန်တန်က အလုပ်ရှိတာနဲ့ မနေ့က မိုးညှင်းကနေ ရထားနဲ့ ပြန်သွားပါတယ်။ တစ်ဦးကတော့ မိုးညှင်းမှာ နေခဲ့ပါတယ်"ဟု Green Bike အဖွဲ့ဝင် ကိုဆိုင်းဇွန်က ပြောသည်။ အဆိုပါအဖွဲ့သည် သဘာဝပတ်ဝန်းကျင်အခြေအနေများကို လေ့လာရန်နှင့် ယင်းပတ်ဝန်းကျင်တစ်ဝိုက်ရှိ ရွာများတွင် ပြောင်းလဲနေသော အခြေအနေများကို တစ်ရွာမှ တစ်ရွာဆီသို့ သတင်းစကားပါးခဲ့ကြောင်း၊ ခရီးစဉ်တွင် လမ်းပန်းဆက်သွယ်ရေးနှင့် ရာသီဥတုအခြေအနေ(အပူချိန် အပြောင်းအလဲများ) ဖြစ်ပြီး လမ်းတစ်လျှောက် စစ်ဆေးရေးဂိတ်များကို ဖြတ်ကျော်ရာတွင် အမေးအမြန်းများရှိခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

မင်းမင်းဦး



ရခိုင်ပြည်နယ်သတင်း

စစ်တွေမြို့၌ အခေါင်ကွဲ၊ နှုတ်ခမ်းကွဲ၊ လည်ပင်းကြီး၊ မီးလောင်ဒဏ်ရာ၊ ခြေပူးလက်ပူးနှင့် အဆီကျိတ်ရောဂါများ အခမဲ့ခွဲစိတ်ကုသမည်

စစ်တွေ နိုဝင်ဘာ ၂၂
ပြည်တွင်း ပြည်ပ သာသနာပြု
ကျေးဇူးတော်ရှင် အလိုတော်ပြည့်
ဆရာတော်ကြီး ဘဒ္ဒန္တ ဒေါက်တာ

အရိယာဝံသ၏ ဩဂါဒအရ မြန်မာ
နိုင်ငံ စားဖိုမှူးများအသင်းမှ ကမကထ
ပြုလုပ် ရခိုင်ပြည်နယ် အစိုးရအဖွဲ့၏
အဓိကပံ့ပိုးကူညီမှုဖြင့် စစ်တွေမြို့၌

အခေါင်ကွဲ၊ နှုတ်ခမ်းကွဲ၊ လည်ပင်း
ကြီး၊ မီးလောင်ဒဏ်ရာ၊ ခြေပူးလက်ပူး
နှင့် အဆီကျိတ်ရောဂါများကို
ဂျာမနီနိုင်ငံမှ အထူးကုဆရာဝန်ကြီး

များက (၇)ကြိမ်မြောက် အခမဲ့ခွဲစိတ်
ကုသမည်ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။

အဆိုပါ အခေါင်ကွဲ၊ နှုတ်ခမ်းကွဲ၊
လည်ပင်းကြီး၊ မီးလောင်ဒဏ်ရာ၊
ခြေပူးလက်ပူးနှင့် အဆီကျိတ်ရောဂါ
ရှိသူများကို နိုဝင်ဘာ ၂၆ ရက်မှ
ဒီဇင်ဘာ ၉ ရက်အထိ စစ်တွေမြို့၊
ခုတင် ၅၀၀ ဆံ့ ပြည်သူ့ဆေးရုံကြီး
၌ အခမဲ့ ခွဲစိတ်ကုသမည်ဖြစ်ကြောင်း၊
ကုသမှုခံယူမည့် ရောဂါဝေဒနာရှင်
များအနေဖြင့် ကြိုတင်စာရင်းများကို
စစ်တွေမြို့၊ လေယာဉ်ကွင်းအနီး
အလိုတော်ပြည့် ကျောင်းတိုက်၌
စာရင်းပေးသွင်းနိုင်ကြောင်း၊ ရောဂါ
ဝေဒနာရှင်များကို စစ်တွေမြို့၊
အလိုတော်ပြည့်ကျောင်းတိုက် မဗ္ဗာရုံ
၌ စမ်းသပ်စစ်ဆေးပြီး ခွဲစိတ်ကုသရန်
လိုအပ်သော လူနာများကို စစ်တွေမြို့၊
ပြည်သူ့ဆေးရုံကြီးသို့ ပို့ဆောင်၍
ခွဲစိတ်ကုသသွားမည် ဖြစ်ကြောင်း
သိရသည်။

ဝင်းမင်းစိုး(ပြန်/ဆက်)



ရခိုင်ပြည်နယ်အတွင်း မိုးစပါးရိတ်သိမ်းခြွေလှေ့ခြင်းလုပ်ငန်း ဆောင်ရွက်လျက်ရှိ



စစ်တွေ နိုဝင်ဘာ ၂၂
ရခိုင်ပြည်နယ်အတွင်း အကြမ်းဖက်မှု
ဖြစ်စဉ်များကြောင့် စပါးရိတ်သိမ်းရန်
အခက်အခဲဖြစ်နေသော မောင်တော
မြို့နယ်ရှိ မြို့သူကြီး၊ အုန်းတော၊
ကံပူး၊ ကျောင်းတောင်၊ အလယ်သံ
ကျော်၊ နွားရုံတောင်၊ ဝါးချ၊ သံဒါ၊
မြင်းလွတ်၊ ကျီးကန်းပြင်၊ သီဟိုဠ်ကျွန်း၊
ဥဒေါင်း၊ လောင်းဒုံ၊ အောင်စစ်ပြင်၊
စပယ်ကုံးကျေးရွာများတွင် စက်မှု
လယ်ယာဦးစီးဌာနမှ ရိတ်သိမ်းခြွေ
လှေ့စက်ကြီးများဖြင့် မိုးစပါးများ
ရိတ်သိမ်းလျက်ရှိရာ အောက်တိုဘာ
၂၆ ရက်မှ နိုဝင်ဘာ ၂၁ ရက်အထိ
စုစုပေါင်း ၂၄၂၃ ဧက ရိတ်သိမ်းပြီး
ဖြစ်သည်။

ဌာနမှ ရိတ်သိမ်းခြွေလှေ့စက်ကြီး
များဖြင့် မိုးစပါးများရိတ်သိမ်းလျက်
ရှိရာ အောက်တိုဘာ ၃၀ ရက်မှ နိုဝင်
ဘာ ၂၁ ရက်အထိ စုစုပေါင်း ဧက
၂၀၀ ရိတ်သိမ်းပြီးဖြစ်သည်။
မြောက်ဦးမြို့နယ်အတွင်းရှိ ပြလှ၊
ဆင်ရိုးရှည်၊ မြက်ရိတ်ကျွန်း၊ ခွဆုံ
ကျေးရွာများတွင် စက်မှုလယ်ယာ
ဦးစီးဌာနမှ ရိတ်သိမ်းခြွေလှေ့စက်
ကြီးများဖြင့် မိုးစပါးများရိတ်သိမ်း
လျက်ရှိရာ နိုဝင်ဘာ ၅ ရက်မှ ၂၁
ရက်အထိ စုစုပေါင်း ၁၇၉ ဧက ရိတ်
သိမ်းပြီး ဖြစ်သည်။
မင်းပြားမြို့နယ်အတွင်းရှိ ထောင်
ရှည်၊ ကင်းဆိပ်၊ မော်ရွာ၊ ဖားပျော်၊
တောင်တိုက်ကျေးရွာများနှင့် ဦးစိုးတင့်
ရပ်ကွက်တွင် စက်မှုလယ်ယာဦးစီး
ဌာနမှ ရိတ်သိမ်းခြွေလှေ့စက်ကြီး
များဖြင့် မိုးစပါးများ ရိတ်သိမ်းလျက်
ရှိရာ နိုဝင်ဘာ ၇ ရက်မှ ၂၁ ရက်

အထိ စုစုပေါင်း ၉၂ ဧက ရိတ်သိမ်းပြီး
ဖြစ်သည်။
ကျောက်တော်မြို့နယ် အတွင်းရှိ
ပုဏ္ဏား၊ လမ်းမတော်၊ ဒေါင်းတော်ယိုး၊
ကာဒီကျေးရွာများတွင် စက်မှုလယ်
ယာဦးစီးဌာနမှ ရိတ်သိမ်းခြွေလှေ့
စက်ကြီးများဖြင့် မိုးစပါးများ ရိတ်သိမ်း
လျက်ရှိရာ နိုဝင်ဘာ ၈ ရက်မှ ၂၁
ရက်အထိ စုစုပေါင်း ၈၄ ဧက ရိတ်
သိမ်းပြီးဖြစ်သည်။
ရသေ့တောင်မြို့နယ်အတွင်းရှိ
ချိန်ခါလိန်ကျေးရွာတွင် စက်မှု
လယ်ယာဦးစီးဌာနမှ ရိတ်သိမ်း
ခြွေလှေ့ စက်ကြီးများဖြင့် မိုးစပါးများ
ရိတ်သိမ်းလျက်ရှိရာ နိုဝင်ဘာ ၈
ရက်မှ ၂၁ ရက်အထိ စုစုပေါင်း ၁၁၇
ဧက ရိတ်သိမ်းပြီးဖြစ်သည်။
ဘူးသီးတောင်မြို့နယ်အတွင်းရှိ
သပြေချောင်းကျေးရွာတွင် စက်မှု
လယ်ယာ ဦးစီးဌာနမှ ရိတ်သိမ်းခြွေ

လှေ့စက်ကြီးများဖြင့် မိုးစပါးများ
ရိတ်သိမ်းလျက်ရှိရာ နိုဝင်ဘာ ၁၀
ရက်မှ ၂၁ ရက်အထိ စုစုပေါင်း ၉၆
ဧက ရိတ်သိမ်းပြီးဖြစ်ကြောင်း
သိရသည်။ **သတင်းစဉ်**

ကျေးဇူး

နာရီကနေ ထွက်လာတာ ဒီကို မွန်းတည့် ၁၂ နာရီရောက်ပါ
တယ်။ စက်လှေနှစ်ဆင့်စီးပြီး လာခဲ့တာပါ။ ရွာကကလေး
၃၆ ယောက်ပါလာပါတယ်။ နောက်ကနေ လိုက်လာတဲ့သူ
တွေ လည်းရှိပါသေးတယ်။ စုစုပေါင်း ကလေး ၁၀၀
ကျော်လောက်ပါမယ်ထင်ပါတယ်။ အခက်အခဲတော့
လမ်းပန်းဆက်သွယ်ရေးပါပဲ။ အရင်တုန်းက ပိုလီယို
ကာကွယ်ဆေးလာထိုးပေးတာတွေ ခြင်ဆေးဖျန်းပေးတာ
တွေရှိပါတယ်။ ကျွန်တော်တို့ကျေးရွာအုပ်စုမှာ မြို့နဲ့ ခမီ
လူမျိုးတွေ နေထိုင်ကြပြီး အိမ်ခြေ ၂၈၃ အိမ် ရှိပါတယ်။
လူဦးရေက ၁၇၀၀ လောက်ရှိပါတယ်။ တောင်ယာလုပ်
ကိုင်စားသောက်ကြပါတယ်။ ကျွန်တော်တို့ဆီမှာ ကျန်းမာ
ရေးဆေးခန်းမရှိပါဘူး။ ဆေးကုမယ်ဆိုရင် ဘူးသီးတောင်
မြို့ပေါ် သွားရောက်ကုသရပါတယ်။ ကျွန်တော်တို့

စစ်တွေ နိုဝင်ဘာ ၂၂

ရခိုင်ပြည်နယ် ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးဆိုင်ရာ အကြံပြုချက်များအပေါ် အကောင်
အထည်ဖော်ရေး လုပ်ငန်းစဉ်များအနက် ဦးစားပေးလုပ်ငန်းတစ်ခုဖြစ်သည့်
နိုင်ငံသားစိစစ်ရေးလုပ်ငန်းနှင့် နိုင်ငံသားစိစစ်ခံရမည့်သူ၏ သက်သေခံကတ်ပြား
(NV Card) ထုတ်ပေးရေးလုပ်ငန်းများအား လူဝင်မှုကြီးကြပ်ရေးနှင့် ပြည်သူ့
အင်အားဆိုင်ရာဝန်ထမ်းများက ရခိုင်ပြည်နယ် ဘူးသီးတောင်နှင့် မောင်တော
မြို့နယ်များအတွင်း ကွင်းဆင်းဆောင်ရွက်ပေးလျက်ရှိသည်။

ယင်းလုပ်ငန်းစဉ်အတွက် ယခင်ကတည်းက ကွင်းဆင်းဆောင်ရွက်ပေး
လျက်ရှိသော်လည်း အချို့သော အဖွဲ့အစည်းများက NV Card မပြုလုပ်ကြရန်
ခြိမ်းခြောက်ခြင်း၊ စာများထုတ်ပြန် တားမြစ်ဆောင်ရွက်ခြင်း၊ NV Card
ထုတ်ပေးရေးလုပ်ငန်းစဉ်တွင် ပူးပေါင်းကူညီ ဆောင်ရွက်ပေးသည့် ဒေသခံ
ကျေးရွာအုပ်ချုပ်ရေးမှူးများ၊ ရာအိမ်မှူး၊ ဆယ်အိမ်မှူးများအား ARSA အစွန်း
ရောက် အကြမ်းဖက်သမားများက ဟန့်တားနှောင့်ယှက်ခြင်း၊ တားမြစ်ခြင်း၊
ခြိမ်းခြောက်ခြင်းများ ဆောင်ရွက်ခဲ့ခြင်းကြောင့် လုပ်ငန်းဆောင်ရွက်မှု နှောင့်နှေး
ကြန့်ကြာခဲ့ရပြီး ယင်းလုပ်ငန်းစဉ်တွင် ဒေသခံကျေးရွာများမှ ရာအိမ်မှူး၊
ဆယ်အိမ်မှူး စုစုပေါင်း ၁၈ ဦး သတ်ဖြတ်ခံရကြောင်းနှင့် သုံးဦးမှာ ပျောက်ဆုံး
လျက်ရှိကြောင်း သိရသည်။

အဆိုပါ ဟန့်တားနှောင့်ယှက်ခြင်း၊ ခြိမ်းခြောက်တားမြစ်ခြင်းနှင့် အကြမ်း
ဖက်သတ်ဖြတ်ခြင်း ဆောင်ရွက်မှုများအား ထိထိရောက်ရောက် အရေးယူ
ဆောင်ရွက်နိုင်ရေးအတွက် မြန်မာနိုင်ငံရဲတပ်ဖွဲ့နှင့် လုံခြုံရေးအဖွဲ့ဝင်များက
စုံစမ်းဖော်ထုတ်ဆောင်ရွက်လျက်ရှိရာ NV Card လျှောက်ထားရရှိခဲ့သည့်
မောင်တောမြို့ မြို့မတောင်ရပ်ကွက် ဖေဖေကျေးရွာနေ ဖိုင်ဆဲလ် (ဘ)
ရော်ရှီအား နိုဝင်ဘာ ၁၇ ရက်က တစ်ရပ်ကွက်တည်းနေ ရာမောက်ကော်ရိမ်(ဘ)
ခေါ်ရီမူလာနှင့် အပေါင်းအပါ အချို့မှ NV Card ရရှိနိုင်ဆောင်ရွက် မကျေနပ်
သဖြင့် ဓားရှည်ကိုင်ဆောင် အော်ဟစ်ဆဲဆိုကြိမ်းမောင်းခဲ့သဖြင့် မောင်တော
မြို့နယ် ရဲတပ်ဖွဲ့ဝင်များနှင့် ရပ်ကွက်အုပ်ချုပ်ရေးမှူးတို့က သွားရောက်
ဖမ်းဆီးခဲ့ရာ ရာမောက်ကော်ရိမ်အား ဖမ်းဆီးရမိခဲ့ပြီး ဥပဒေအရ ထိရောက်စွာ
အရေးယူနိုင်ရေး စစ်ဆေးဆောင်ရွက်လျက်ရှိကြောင်းနှင့် ယင်းကဲ့သို့ NV
Card ထုတ်ပေးရေး လုပ်ငန်းစဉ်အပေါ် ဟန့်တားနှောင့်ယှက် ခြိမ်းခြောက်
တားမြစ် အကြမ်းဖက်သတ်ဖြတ်သူများအား စုံစမ်းဖော်ထုတ်၍ ဥပဒေအရ
ထိရောက်စွာအရေးယူနိုင်ရေး ဆောင်ရွက်လျက်ရှိကြောင်း သိရသည်။

သတင်းစဉ်

ရခိုင်ပြည်နယ် မောင်တောမြို့နယ်တွင် တိရစ္ဆာန်ထိန်းသိမ်းစောင့်ရှောက်မှု ဆောင်ရွက်လျက်ရှိ

စစ်တွေ နိုဝင်ဘာ ၂၂

မောင်တောမြို့နယ်ရှိ မြို့နယ်တိရစ္ဆာန်ကျန်းမာရေး စောင့်ရှောက်ရေးအဖွဲ့သည်
ပန်းတောပြင်စခန်း ပတ်ဝန်းကျင်ရှိ ဥဒေါင်း(တိုင်းရင်းသား) ကျေးရွာတွင်
နွားနှစ်ကောင်၊ ခုံတိုင်စခန်းပတ်ဝန်းကျင်ရှိ မင်းခမောင်း(တိုင်းရင်းသား)
ကျေးရွာတွင် ဆိတ်တစ်ကောင်၊ ငါးခူပတ်ဝန်းကျင်ရှိ ငါးခူရ(ရောနှော)
ကျေးရွာတို့တွင် နွားတစ်ကောင်၊ ဆိတ်တစ်ကောင်တို့ကို ကာကွယ်ကုသဆေး
များ ထိုးနှံပေးပြီး စုစုပေါင်း စခန်းသုံးခု၏ ပတ်ဝန်းကျင်ကျေးရွာတို့တွင် နွားသုံး
ကောင်အား ကာကွယ်ကုသပေးခြင်း၊ ဆိတ်နှစ်ကောင်အား ဆေးကုသ
ဆောင်ရွက်ပေးခဲ့ပြီး ယနေ့အထိ စခန်းသုံးခုရှိ ကျေးရွာများတွင် စုစုပေါင်း
နွား ၂၉၆ ကောင်အား ကာကွယ်ကုသ ဆေးထိုးနှံပေးခြင်း၊ ဆိတ် ၆၅၄
ကောင်အား ဆေးကုသပေးခဲ့ပြီးဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။ **သတင်းစဉ်**

ကျေးရွာမှာ ကျန်းမာရေးဌာနခွဲ ဖွင့်ပေးနိုင်ရင် ကျွန်တော်တို့
အတွက် တော်တော်ကောင်းသွားမှာပါ။ အခုလို
ကာကွယ်ဆေးလာရောက်ထိုးပေးလို့ အတိုင်းမသိ
ဝမ်းမြောက်မိပါတယ်။ လာရောက်ထိုးနှံပေးတဲ့ ဆရာဝန်
တွေ၊ ဆရာမတွေကိုလည်း ကျေးဇူးအထူးတင်ပါတယ်”
ဟု ပြောသည်။

ကျန်းမာရေးနှင့် အားကစားဝန်ကြီးဌာနက တစ်နိုင်ငံ
လုံးအတိုင်းအတာဖြင့် ဂျပန်ဦးနှောက်ရောင်ရောက်ကာကွယ်
ဆေးထိုးနှံမည့်ရက်အား နိုဝင်ဘာ၁၅ ရက်မှ ၂၁ ရက်အထိ
သတ်မှတ်ထားသော်လည်း မောင်တောခရိုင် ဘူးသီးတောင်
နှင့် မောင်တောမြို့နယ်အတွင်း သွားလာရ ခက်ခဲသည့်
ဒေသများတွင် ရက်အကန့်အသတ်မရှိ ဆက်လက်
ထိုးနှံပေးသွား မည်ဖြစ်ကြောင်းသိရသည်။ **သတင်းအဖွဲ့
ဓာတ်ပုံ - ဟန်လင်းနိုင်(စစ်တွေကိုယ်ပွား)**

ဝေပန်ပူများထဲက အမှတ်ဂုဏ်များ ပန်တီးပေးနိုင်ခဲ့တဲ့ ဆီပီလာနှင့် လီဗာပူးတို့ပွဲ

နိုဝင်ဘာ ၂၂ ရက် မနက်အစောပိုင်းက ချန်ပီယံလိဂ် အုပ်စုပွဲစဉ် ရှစ်ပွဲ ကစားခဲ့ရာမှာ ဖျော်ဖြေမှုအပေးနိုင်ဆုံးပွဲစဉ်ကတော့ ဆီပီလာနဲ့ လီဗာပူးတို့ပွဲပွဲလို့ ဆိုရတော့မှာဖြစ်ပါတယ်။ လီဗာပူးက ပွဲအစ နှစ်မိနစ်ကတည်းက ဖာမီနိုနဲ့ သွင်းဂိုးနဲ့ စောစောစီးစီး ဦးဆောင်ခဲ့ပြီး ပွဲချိန် ၂၂ မိနစ်နဲ့ မိနစ် ၃၀ တို့မှာ မာနေးနဲ့ ဖာမီနိုတို့ကပဲ ဂိုးတွေ ဆက်သွင်းခဲ့တာကြောင့် ဒီပွဲဟာ လီဗာပူးပွဲဖြစ်တော့မယ်လို့ ကြည့်နေတဲ့ ပရိသတ်အများစုက ထင်ခဲ့ကြတာပါ။



တွေ့ရုံ စိတ်ပိုင်းဆိုင်ရာ တောင့်တင်းကြံ့ခိုင်မှုအပေါ် သူ့အနေနဲ့ သံသယ မရှိပါဘူးဆိုတဲ့စကားနဲ့ ကာကွယ်မှုပြုခဲ့ပါတယ်။ လီဗာပူးဟာ ဒီပွဲမတိုင်မီက ယှဉ်ပြိုင်ခဲ့တဲ့ နောက်ဆုံးပွဲစဉ် လေးပွဲမှာ သုံးပွဲက ပေးဂိုးမရှိခဲ့ပေမယ့် ယခုပွဲမှာတော့ သုံးဂိုး ပြန်လည်ခွင့်ပြုလိုက်ရတာဖြစ်ပါတယ်။ ဒီပွဲမှာ စပီနိုနဲ့ ပရီသတ်တွေက လီဗာပူးပရိသတ်တွေကို ခပ်ကြမ်းကြမ်းလူစုခွဲခဲ့လို့ လီဗာပူးပရိသတ်တွေက ဒီလောက်ဆိုးရွားတဲ့ လူစုခွဲတာမျိုး တစ်ခါမျှ မကြုံဖူးသေးဘူးဆိုတဲ့ဝေဖန်မှုတွေ သောသောညနေပါတယ်။ အခြားပွဲစဉ်တွေမှာတော့ စပါးတစ်စုံနဲ့ မာရီဘော့၊ ဘီဆီတစ်စုံပေါ်တို့တို့ တစ်ဂိုးစီ သရေကျခဲ့သလို မန်စီးတီးက ဖီယင်နော့ဒ်ကို တစ်ဂိုး-ဂိုးမရှိ နာပိုလီက ရှက်တာဒိုးနက်ခိုကို သုံးဂိုး-ဂိုးမရှိနဲ့ အနိုင်ရခဲ့ကြပါတယ်။ အဝေးကွင်းမှာ ယှဉ်ပြိုင်ခဲ့ရတဲ့ နီးယဲလ်၊ စပါးနဲ့ လိုက်ပင်တို့ကလည်း ပြိုင်ဘက်တွေကို အနိုင်ယူခဲ့တာတွေ ခဲ့ရပါတယ်။

ဒါပေမယ့် နောက်ခံလူ မော်ရီနိုက ယက်ဒါနဲ့ အလွတ်တည်ကန်ဘောကန်ချက်ကို ရှင်းထုတ်ရာမှာ သေသပ်မှု မရှိခဲ့တာကြောင့် ပထမဂိုးကို လွယ်လွယ်ကူကူနဲ့ ခွင့်ပြုခဲ့ရသလို ဒုတိယဂိုးအဖြစ် ခွင့်ပြုခဲ့ရတဲ့ ပန်နယ်တီကလည်း သူ့အမှားကြောင့်ဖြစ်ပါတယ်။ ပွဲပြီးခါနီး နာကျင်အချိန်ပို ၉၃ မိနစ်အရောက်မှာတော့ ပစ်ဇာရီက ဆီပီလာအတွက် အဖိုးတန်ချေပပိုင်းကို သွင်းယူခဲ့တာကြောင့် ဆီပီလာနဲ့

နောက်တစ်ဆင့် တက်ရောက်ခွင့် အိပ်မက် ဆက်လက်ရှင်သန်ခွင့်ရခဲ့ပါတယ်။ ယခုပွဲမှာ ဆီပီလာအတွက် သွင်းဂိုးနှစ်ဂိုးကို သွင်းယူပေးပြီး သူ့ရဲကောင်းဖြစ်ခဲ့တဲ့ ယက်ဒါကတော့ ဒီပွဲဟာ ၂၀၀၅ ခုနှစ် အေစီမီလန်နဲ့ လီဗာပူးတို့ရဲ့ အစွတန်ဘူလ် ချန်ပီယံလိဂ်ပွဲစဉ်ကို ပြန်ပြောင်းအမှတ်ရစေတယ်လို့ သူ့ရဲ့ တွစ်တာစာမျက်နှာက တစ်ဆင့်တင်ခဲ့ရာ ပရိသတ်များစွာက ဒီပွဲစဉ်ကို ပြန်မျှဝေခဲ့ပါတယ်။ လီဗာပူးအသင်း ခေါင်းဆောင်ဟောင်း စတီဗင်ဂျာရတ်က မိုက်မဲလွန်းတဲ့ ခံစစ်ကြောင်းပဲလို့ ပြစ်တင်ဝေဖန်ခဲ့ချိန်မှာ နည်းပြ ဂျာဂန်ကလော့ပွဲကတော့ သူကစားသမား

စီရိုနယ်လ်ဒိုကို အားပေးတဲ့ အေပိုရယ် ပရိသတ်



စီရိုနယ်လ်ဒိုအတွက် ဂုဏ်တက်စရာဖြစ်ခဲ့ပါတယ်။ ဆိုက်ပရပ်စ်မြေမှာ သွားရောက်ယှဉ်ပြိုင်တဲ့ အေပိုရယ်နဲ့ နီးယဲလ်တို့ရဲ့ ချန်ပီယံလိဂ်ပွဲစဉ်အတွင်း အေပိုရယ်ပရိသတ်တစ်ဦးက သူဟာ စီရိုနယ်လ်ဒိုပရိသတ်ဖြစ်တယ်ဆိုတာကို ပေါ်ပေါ်ထင်ထင်ပဲ ပြသသွားပါတယ်။ ရိုနယ်လ်ဒို နံပါတ် (၇) ဆိုတာကို သူ့နောက်ကျောမှာ တက်တူးထိုးထားတာကို အားလုံးမြင်အောင် သူဝတ်ထားတဲ့အင်္ကျီကိုခွဲပြီး ပြသခဲ့တာပါ။ စီရိုနယ်လ်ဒိုက အဲဒီပွဲမှာ သွင်းဂိုးနှစ်ဂိုး သွင်းယူကာ ခြေစွမ်းပြနိုင်ခဲ့တာကြောင့် အေပိုရယ် ပရိသတ်ကတော့ သူ့အားပေးတဲ့ စီရိုနယ်လ်ဒိုနဲ့ ဂိုးသွင်းယူမှုကို မျက်မြင်ဒိဋ္ဌ ခံစားနိုင်ခဲ့တယ်လို့ ဆိုရပါမယ်။

ဒါပေမယ့် လက်ရှိမှာ အသက် (၃၂) နှစ်ကျော်လာပြီဖြစ်တဲ့ စီရိုနယ်လ်ဒိုက ခြေစွမ်းအနည်းငယ်ကျဆင်းလာပြီး လာလီဂါမှာ သွင်းဂိုးတစ်ဂိုးသာ သွင်းယူနိုင်ခဲ့သလို အက်သလက်နဲ့ပွဲမှာလည်း ဂျူအန်ဖရန်နဲ့ တစ်ယောက်ချင်းတွေ့တာတောင် ဘောလုံးကို ရအောင်ယူနိုင်ခြင်း မရှိတာကြောင့် ဝေဖန်မှုတွေ ခံနေရပါတယ်။ ဒါပေမယ့် စီရိုနယ်လ်ဒိုက သူဟာ ဘလွန်းဒီအောဆူ ခုနစ်ကြိမ် ရယူဖို့အထိ ရည်မှန်းထားတယ်လို့ ဆိုတာကြောင့် ဒီနှစ်အတွက် ဘလွန်းဒီအောဆူ ဆွတ်ခူးနိုင်မယ်ဆိုရင် တောင် စွမ်းဆောင်ရည်အကောင်းဆုံးနဲ့ နောက်ထပ် နှစ်ရာသီလောက်တော့ ဖြတ်သန်းပြဖို့ လိုအပ်နေပါသေးတယ်။

နီးယဲလ်တိုက်စစ်မျိုး စီရိုနယ်လ်ဒိုက နယ်ပယ်စုံအားကစားသမားတွေထဲ လက်ရှိ ပုံရိပ်အမြင့်ဆုံးဆုံးကစားသမားဖြစ်သလို သူ့ရဲ့ဝင်ငွေကလည်း လီဘရူန်ဂျိမ်းစ်၊ ဖက်ဒီရာတို့ကိုတောင် ကျော်တက်ခဲ့ပါတယ်။ စီရိုနယ်လ်ဒိုကို အားပေးကြတဲ့ပရိသတ်တွေ ကမ္ဘာတစ်ဝန်းရှိနေတာ မဆန်းပေမယ့် ပြိုင်ဘက်အသင်းပရိသတ်တစ်ဦးကတောင် သူဟာ စီရိုနယ်လ်ဒိုကို ဘယ်လောက်နှစ်သက်တယ်ဆိုတာ ချပြခံလိုက်ရတာက

ဒေါ့မွန်ကို အနိုင်ကစားနိုင်ခဲ့ခြင်းက ကြီးမားသည့်အောင်ပွဲဟု ပိုချက်တီနို ကြွေးကြော်

စပါးနည်းပြ ပိုချက်တီနိုက ချန်ပီယံလိဂ်တွင် နီးယဲလ်မက်ဒရစ်နှင့် ဒေါ့မွန်တို့ကို အနိုင်ကစားနိုင်ခဲ့ခြင်းက စပါး၏ အဆင့်တန်းမှန်တစ်ရပ်ကို ပြသနိုင်ခဲ့ခြင်း ဖြစ်ကြောင်း ကြွေးကြော်ခဲ့သည်။ ပိုချက်တီနိုက စပါးအနေဖြင့် မြောက်လန်ဒန် ဒါဘီပွဲစဉ်တွင် အာဆင်နယ်ကို အရေးနိမ့်ခဲ့သော်လည်း ဒေါ့မွန်ကဲ့သို့ ချန်ပီယံလိဂ် သမ္မာရင်အသင်းကို အဝေးကွင်းတွင် အနိုင်ကစားနိုင်ခဲ့ခြင်းက စပါး၏ တောင့်တင်းမှုကို ပြသနိုင်ခဲ့ခြင်းဖြစ်သည်ဟု ပိုချက်တီနိုက ယုံကြည်သည်။

ပိုချက်တီနိုက “ကျွန်တော်တို့ ဒါဘီပွဲမှာလည်း စွမ်းဆောင်သမျှ အကောင်းဆုံး ကြိုးစားယှဉ်ပြိုင်ခဲ့တယ်။ ခုပွဲမှာလည်း ကျွန်တော်တို့ရဲ့ ပုံစံကောင်းတစ်ရပ်ကို ပြသနိုင်ခဲ့တဲ့အပြင် အနိုင်ရလဒ်ပါ ဖော်ဆောင်နိုင်ခဲ့တာပါ။ အသင်းက အကောင်းဆုံးစွမ်းဆောင်ရည်ကို ပြသနိုင်ခဲ့ပြီး ဒီအတွက် ကျွန်တော်တို့ အင်မတန်မူတိုက် ဂုဏ်ယူရပါတယ်”ဟု ပြောကြားခဲ့သည်။ ပိုချက်တီနို၏ စပါးအသင်းသည် ဒေါ့မွန်တိုက်စစ်မျိုး အာဘာမီယန်၏ သွင်းဂိုးကို ခွင့်ပြုခဲ့ရသော်လည်း ဟယ်ရီကန်းနှင့် ဆွန်ဟောင်မင်တို့က ချေပန်းနှင့် အနိုင်ပေးပြီးပြန်သွင်းကာ ပွဲအပြီးတွင် နှစ်ဂိုး-တစ်ဂိုးဖြင့် အနိုင်ရရှိခဲ့သည်။

စပါးအသင်းသည် အုပ်စု(H)တွင် နီးယဲလ်မက်ဒရစ်၊ ဒေါ့မွန်၊ အေပိုရယ်အသင်းတို့နှင့် တစ်အုပ်စုတည်း ကျရောက်နေပြီး ငါးပွဲကစား ရမှတ် ၁၃ မှတ်ဖြင့် အုပ်စုဇယားကို ဦးဆောင်ထားနိုင်သည်။ တိုက်စစ်မျိုး ဟယ်ရီကန်းက ချန်ပီယံလိဂ်ပွဲစဉ်များ မယှဉ်ပြိုင်ရသေးမီ သံသယများဖြင့် စောင့်ကြည့်ခံခဲ့ရသော်လည်း လက်ရှိတွင် အလုပ်ဖြင့် အကောင်းဆုံးတုံ့ပြန်သက်သေပြနိုင်ခဲ့ပြီဖြစ်ကြောင်း ပွဲအပြီးတွင် ပြောကြားခဲ့သည်။

အားကစားသတင်းတိုများ

မေလဲ့သင်း - ရေးသားသည်



ဩစတြေးလျနည်းပြ ရာထူးမှ နုတ်ထွက်

နည်းပြ ပေါ့စ်တီကိုဂလူးသည် ဩစတြေးလျအသင်းကို ၂၀၁၈ ကမ္ဘာ့ဖလား ဝင်ခွင့်ရရှိအောင် စွမ်းဆောင်ပေးနိုင်ခဲ့ပြီးနောက် ရက်သတ္တပတ်မပြည့်မီ နိုဝင်ဘာ ၂၂ ရက်က ရာထူးမှ နုတ်ထွက်ပြီဖြစ်ကြောင်း ဆစ်ဒနီ ခရစ်ကတ် ကွင်းတွင် အတည်ပြုပြောကြားခဲ့ရာ ဩစတြေးလျအသင်းအနေဖြင့် ကမ္ဘာ့ဖလား အကြိုပြင်ဆင်မှုများလုပ်ဆောင်ရန် နည်းပြသစ်တစ်ဦးကို ရှာဖွေရတော့မည်ဖြစ်သည်။ ပေါ့စ်တီကိုဂလူးက လက်ရှိအချိန်သည် ပြောင်းလဲဖို့ အကောင်းဆုံးပင်ဖြစ်ပြီး နည်းပြသစ်နှင့်အတူ အောင်မြင်မှုများရရှိပါစေကြောင်း ဆုတောင်းပေးခဲ့သည်။ ဩစတြေးလျအသင်းသည် အာရှဇုန်မှ ခြေစစ်ပွဲ ဝင်ရောက်ယှဉ်ပြိုင်ခဲ့သော်လည်း တိုက်ရိုက်ခြေစစ်ပွဲမအောင်မြင်ခဲ့ဘဲ ဆီးရီးယား၊ ဟွန်ဒူးဒါရပ်စ်အသင်းတို့နှင့် ထပ်ကျော့ခြေစစ်ပွဲ ယှဉ်ပြိုင်ပြီးမှ ကမ္ဘာ့ဖလားခြေစစ်ပွဲ အောင်မြင်ခဲ့သည်။

ဂရစ်မန်း ပရိသတ်များ၏ ထောက်ခံပေးမှုလိုအပ်နေ

အက်သလက်တီကိုစူပါစတား ဂရစ်မန်းမှာ လတ်တလော ခြေစွမ်းကျဆင်းနေပြီး စက်တင်ဘာ ၂၇ ရက် နောက်ပိုင်းကတည်းက ဂိုးသွင်းယူမှုမရှိရာ ပရိသတ်များ၏ အမျက်သင့်မှုခံနေရသည်။ သို့သော် နည်းပြ ဆီမြွန်နိုက ဂရစ်မန်းကို ပရိသတ်များ၏ထောက်ခံမှုနှင့် ချစ်ခြင်းမေတ္တာ လိုအပ်နေကြောင်း ကစားသမားဘက်မှ ကာကွယ်ပေးမှုပြုခဲ့သည်။ ဂရစ်မန်းမှာ နီးယဲလ်နှင့်ကစားခဲ့သည့် မက်ဒရစ်ဒါဘီပွဲတွင်လည်း ခြေစွမ်းပိုင်းကျဆင်းနေရာ ပရိသတ်များက ပြန်လည်လှောင်ပြောင်ခံခဲ့ရသည်။ သို့သော် ဆီမြွန်နိုက “သူ စိုးရိမ်ပူပန်နေပြီဆိုတာ ပုံမှန်ဖြစ်ရိုးဖြစ်စဉ်ပါပဲ။ သူ့အနေနဲ့ ဂိုးသွင်းနိုင်မှ ဖြစ်တော့မယ်ဆိုတဲ့ အမြင်မျိုးဖြစ်လာပါပြီ။ သူက ပြီးခဲ့တဲ့နှစ် ဘောလုံးရာသီက အသင်းရဲ့ ထိပ်တန်းဂိုးသွင်းရှင်ဖြစ်ခဲ့တော့ ပရိသတ်တွေကလည်း ဒေါသထွက်နေကြပါတယ်။ ကျွန်တော်တို့ဘက်က သူ့ကို ပုံမှန်ပုံထွက်ခွင့်ပေးပြီး သူ့စွမ်းဆောင်နိုင်တယ်ဆိုတာကို အခွင့်အရေးပေးဖို့လိုအပ်ပါတယ်” ဟု ပြောကြားခဲ့သည်။



မန္တလေးရုပ်ဝန်း

မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီးဝန်ကြီးချုပ် ဒေါက်တာဇော်မြင့်မောင်

ကျေးရွာသုံးရွာအားလျှပ်စစ်မီးဖွင့်လှစ်

မြင်းခြံ နိုဝင်ဘာ ၂၂
မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီး မြင်းခြံမြို့နယ် ၂၃ ဝကျေးရွာ၊ သရက္ခကျေးရွာနှင့် ဂင်္ဂဲကျေးရွာများတွင် ကျေးရွာလျှပ်စစ်မီး ဖွင့်ပွဲအခမ်းအနားကို နိုဝင်ဘာ ၂၁ ရက် နံနက် ၁၀ နာရီက ကျင်းပသည်။
ယခုအခါတွင် ၂၃ ဝကျေးရွာ၌ ၁၁/သုညဒသမ ၄ ကေပီ၊ ၂၀၀ ကေပီအေ ထရန်စဖော်မာ တစ်လုံးဖြင့် အိမ်ခြေ ၁၃၄ အိမ်အား မီးလင်းနိုင်ခဲ့ပြီး သရက္ခကျေးရွာတွင် အိမ်ခြေ ၄၉ အိမ်အား မိတာ၅၁ လုံးဖြင့် မီးလင်းနိုင်ခဲ့သည်။ ထို့အတူ ဂင်္ဂဲကျေးရွာတွင်လည်း ၁၁/သုည ဒသမ ၄ ကေပီ၊ ၃၁၅ ကေပီအေ ထရန်စဖော်မာ တစ်လုံးဖြင့် အိမ်ခြေ ၂၁၀ အား မိတာ ၆၁ လုံးဖြင့် မီးလင်းနိုင်ခဲ့ကြောင်း

သိရသည်။
အဆိုပါ အခမ်းအနားများသို့ မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီး ဝန်ကြီးချုပ် ဒေါက်တာဇော်မြင့်မောင်နှင့် ဝန်ကြီးများ၊ အမျိုးသားလွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်၊ တိုင်းဒေသကြီးလွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်များ၊ ခရိုင်အုပ်ချုပ်ရေးမှူးနှင့် ခရိုင်အဆင့် ဌာနဆိုင်ရာတာဝန်ရှိသူများ၊ မြို့နယ်အုပ်ချုပ်ရေးမှူးနှင့် မြို့နယ်အဆင့် ဌာနဆိုင်ရာတာဝန်ရှိသူများ၊ အလှူရှင်များ၊ ကျေးရွာသူ ကျေးရွာသားများ တက်ရောက်ခဲ့ကြသည်။
မြင်းခြံမြို့နယ်တွင် လျှပ်စစ်မီးဖြင့် မီးလင်းနိုင်ခဲ့သော ကျေးရွာပေါင်း ၆၃ ရွာရှိပြီဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။

စော်မင်းနိုင် (မြင်းခြံ)

ငါးမြို့နယ်ရှိ ဌာနဆိုင်ရာဝန်ထမ်းများအား စက်မှုလုပ်ငန်းဖွံ့ဖြိုးရေးဘဏ်(မန္တလေး)မှ ငွေထုတ်ချေး

မန္တလေး နိုဝင်ဘာ ၂၂
အသေးစားနှင့် အလတ်စားစက်မှုလုပ်ငန်း ဖွံ့ဖြိုးရေးဘဏ် (မန္တလေး) ဘဏ်ခွဲမှ မန္တလေး ငါးမြို့နယ်ရှိ ဌာနဆိုင်ရာဝန်ထမ်းများအား မူရင်းလစာ၏ သုံးဆကို နိုဝင်ဘာ ၂၀ ရက်မှစ၍ ပြန်လည်ထုတ်ချေးပေးလျက်ရှိသည်။
ချေးငွေရယူလိုသော မန္တလေးမြို့ရှိဌာနဆိုင်ရာဝန်ထမ်းများသည် ချမ်းအေးသာစံမြို့နယ်(၈၃)လမ်း(၂၇) လမ်းနှင့်(၂၈)လမ်းကြားရှိ အသေးစားနှင့် အလတ်စားစက်မှုလုပ်ငန်း ဖွံ့ဖြိုးရေးဘဏ် (မန္တလေးဘဏ်ခွဲ) တွင် Current A/C ငွေထုတ် ၁၅၀၀၀ ဖြင့် စတင်ဖွင့်လှစ်ကာ

ချေးငွေပုံစံရယူပြီး မှန်ကန်စွာဖြည့်စွက်၍ ဌာနတာဝန်ရှိသူနှစ်ဦး၏ ထောက်ခံချက်၊ ငွေချေးသူ ဌာနမှ ဝန်ထမ်းနှစ်ဦး၏ အာမခံလက်မှတ်၊ ဝန်ထမ်းကတ်နှင့် မှတ်ပုံတင်မိတ္တူ၊ အိမ်ထောင်စု လူဦးရေစာရင်းမိတ္တူ၊ ချေးငွေလျှောက်ထားသူ နေထိုင်ရာရပ်ကွက်မှ နေထိုင်ကြောင်း ထောက်ခံချက်များ ပူးတွဲတင်ပြ၍ ငွေထုတ်ချေးပေးလျက်ရှိသည်။
ချေးငွေများကို နှစ်ချင်းဆပ် တစ်နှစ်သက်တမ်းဖြင့် ထုတ်ချေးပေးသည်။ ချေးငွေကို အတိုးနှုန်း တစ်နှစ် ၁၂ ရာခိုင်နှုန်းဖြင့် လစဉ် အရင်းနှင့်အတိုးပုံမှန်လဆန်း ၁ ရက်မှ ၅ ရက်

အတွင်းပေးသွင်းရမည်ဖြစ်ပြီး အချိန်မီပေးသွင်းရန်ပျက်ကွက်ပါက နောက်ကျကြေး တစ်ရာခိုင်နှုန်းကောက်ခံသည်။ ချေးငွေလျှောက်လွှာများ လက်ခံပြီး နောက်တစ်ရက် (သို့မဟုတ်) နောက်အကျဆုံး သုံးရက်အတွင်း ငွေထုတ်ပေးသည်။
၂၀၁၇ ခုနှစ် ဇူလိုင် ၃ ရက်မှ နိုဝင်ဘာ ဒုတိယပတ်အထိ မြန်မာနိုင်ငံတစ်ဝန်းအသေးစားနှင့် အလတ်စား စက်မှုလုပ်ငန်း ဖွံ့ဖြိုးရေးဘဏ်များမှ ဌာနဆိုင်ရာဝန်ထမ်း ၁၀၀၀၀ ကျော်အား ချေးငွေများ ထုတ်ပေးနိုင်ခဲ့ကြောင်း သိရသည်။
သီဟကိုကို(မန္တလေး)

ထန်းကျောက်၊ အင်ကြင်းကျောက် လိပ်ရုပ် လာဘ်ကောင်လေးများအရောင်းသွက်



မုံရွာ နိုဝင်ဘာ ၂၂
စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီးအတွင်း အလွယ်တကူထွက်ရှိသော ထန်းကျောက်၊ အင်ကြင်းကျောက်နှင့် ကျောက်စိမ်းအကာများဖြင့် ထုတ်လုပ်ရောင်းချလျက်ရှိသော လိပ်ရုပ်လာဘ်ကောင်လေးများ ဈေးကွက်တွင် အရောင်းသွက်လျက်ရှိကြောင်း မုံရွာမြို့ စက်မှုဇုန်ရုပ်ကွက်ရှိ တွင်းထွက်ကျောက်အချောထည် ထုတ်လုပ်ရေးလုပ်ငန်း လုပ်ကိုင်သူ KSM Monywa Jewellery မှ ကိုစန်းမိုး၏ပြောကြားချက်အရ သိရသည်။
စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီးအတွင်း အများဆုံးထွက်ရှိသည့် ထန်းကျောက်၊ အင်ကြင်းကျောက်နှင့် ကျောက်စိမ်းများဖြင့် လည်ဆွဲ၊ ပုတီး၊ လက်ကောက်၊ ဟန်းချိန်း၊ အခြားဖန်စီ ပစ္စည်းမျိုးစုံနှင့် ဆင်၊ လိပ်ရုပ်စသည့် အကောင်အစုံအရပ်များကို ထုတ်လုပ်ပြီး ရောင်းချ

ပေးလျက်ရှိရာ ၂၀၁၅ ခုနှစ်နောက်ပိုင်းတွင် လိပ်ရုပ်လာဘ်ကောင်လေးများအရွယ်စုံ ထုတ်လုပ်ရောင်းချမှုတွင် အရောင်းသွက်လာကြောင်း သိရသည်။
“လိပ်ရုပ် လာဘ်ကောင်အရပ်လေးတွေကို ထန်းကျောက်၊ အင်ကြင်းကျောက်နဲ့ ကျောက်စိမ်းကျောက်တွေနဲ့ လုပ်ပါတယ်။ အရင်နှစ်တွေက တစ်လကို အကောင်ရေ ၂၀၀၀ လောက်ပဲထုတ်ရတယ်။ အခုနှစ်မှာတော့ တစ်လကို အကောင် ၈၀၀၀ လောက် အနည်းဆုံးထုတ်ရတယ်။ မြန်မာအယူအဆနဲ့ပြောရရင် ထန်းကျောက်က စနေနံပေါ့။ လိပ်ဆိုတာက ဗုဒ္ဓဟူးနံ ဆိုတော့ စနေနံ၊ ဗုဒ္ဓဟူးနံတွဲတော့သဘောပါ။ အင်ကြင်းကျောက်ကြတော့ တနင်္ဂနွေ၊ တနင်္လာဆိုတော့ နေလဓာတ်ခေါ်တယ်။ အပူအအေးဓာတ်ပေါ့ ကျောက်စိမ်းကျတော့ တရုတ်အယူပေါ့။ အေးမြတဲ့သဘောပါ။ အသက်ရှည်တယ်။

ကျန်းမာတယ်။ ပျော်ရွှင်တယ်ဆိုတဲ့သဘောနဲ့ လုပ်တာပါ။ ကျောက်စိမ်းကတော့ အဝယ်နည်းတယ်။ အရောင်းရဆုံးကတော့ ထန်းကျောက်၊ အင်ကြင်းကျောက်နဲ့ လုပ်တဲ့ လိပ်လာဘ်ကောင်တွေက အရောင်းရဆုံးပါ။ နှစ်လက်မအထက်ကျတော့ သိပ်မဆောင်ကြတော့ဘူး။ ပန်းကန်ထဲမှာ ကိုးကောင်ဆောင်ရတာဆိုတော့ ကျပ် ၃၅၀၀၀ လောက်ပေးရတဲ့အတွက် အရွယ်အစားကြီးတဲ့ လိပ်လာဘ်ကောင်အရပ်တွေကျတော့ သိပ်ပြီးတော့မရောင်းရတဲ့အတွက် အများကြီးမထုတ်ဖြစ်ဘူး” ဟု တွင်းထွက်ကျောက်အချောထည်ထုတ်လုပ်ရေး လုပ်ငန်းလုပ်ကိုင်သူ KSM Monywa Jewellery မှ ကိုစန်းမိုးက ပြောသည်။
အဆိုပါ လိပ်ရုပ်လာဘ်ကောင် တစ်လက်မအရွယ်တစ်ကောင်လျှင် ကျပ် ၁၀၀၀၊ အကောင် ၃၀ နှင့် အထက်လျှင် တစ်ကောင် ကျပ် ၅၀၀၀ နှုန်း၊ တစ်လက်မခွဲတစ်ကောင်လျှင် ကျပ် ၂၀၀၀၊ အကောင်သုံးဆယ်နှင့်အထက်ကို တစ်ကောင် ကျပ် ၁၀၀၀ နှုန်း၊ နှစ်လက်မအရွယ်တစ်ကောင်လျှင် ကျပ် ၄၀၀၀၊ အကောင် ၃၀ နဲ့အထက်ကို တစ်ကောင် ကျပ် ၂၀၀၀ နှုန်း၊ ထန်းကျောက်ဖြင့် ပြုလုပ်သည့်လိပ်ရုပ်လာဘ်ကောင်တစ်ကောင်လျှင် ငွေကျပ် ၁၅၀၀၊ တစ်လက်မခွဲတစ်ကောင်လျှင် ကျပ် ၃၀၀၀၊ နှစ်လက်မဆိုပါက တစ်ကောင်လျှင် ကျပ် ၅၀၀၀ နှုန်းဖြင့် ရောင်းချပေးလျက်ရှိကြောင်းနှင့် အဆိုပါ ဆင်ရုပ်၊ လိပ်ရုပ်စသည့်အကောင်အစုံစုဝင် အရပ်များကို စစ်ကိုင်းမြို့ရှိ စက်ရုံကိုးရုံတွင် အကြမ်း ထုတ်လုပ်ပြီး မုံရွာမြို့တွင် အချောထည်အဖြစ် ထုတ်လုပ်ရောင်းချပေးလျက်ရှိကြောင်း သိရသည်။
ဝင်းဦး(စေတီတိုင်း)

ဇေယျသီရိမြို့နယ်တွင် Community Centre လှုပ်ရှားမှုအဖြစ် ဆေးရောင်ခြယ်ပြိုင်ပွဲကျင်းပ

နေပြည်တော် နိုဝင်ဘာ ၂၂
ဇေယျသီရိမြို့နယ် ပြန်ကြားရေးနှင့်ပြည်သူ့ဆက်ဆံရေးဦးစီးဌာန အနေဖြင့် ပညာရေးဌာနနှင့် ပူးပေါင်း၍ နိုဝင်ဘာ ၂၁ ရက် နံနက် ၁၀ နာရီက ဇေယျသီရိမြို့နယ် ပြန်ကြားရေးနှင့်ပြည်သူ့ဆက်ဆံရေးဦးစီးဌာန Community Centre ၌ အလယ်တန်းအဆင့် ဆေးရောင်ခြယ်ပြိုင်ပွဲကို ကျင်းပခဲ့သည်။
ဆေးရောင်ခြယ်ပြိုင်ပွဲတွင် ဇေယျသီရိမြို့နယ် အမှတ် (၁၄) အခြေခံပညာအထက်တန်းကျောင်းမှ ကျောင်းသား ကျောင်းသူ ၂၀ တို့က ဝင်ရောက်ယှဉ်ပြိုင်ကြသည်။
ထို့နောက် မြို့နယ်ပြန်ကြားရေးနှင့်ပြည်သူ့ဆက်ဆံရေး ဦးစီးဌာနမှ ဦးစီးမှူး ဒေါ်ဆုမုန်ထွန်းနှင့် အမှတ်(၁၄) အခြေခံပညာအထက်တန်းကျောင်းမှ ဆရာမများက ပြိုင်ပွဲတွင် ဆုရရှိသူများအား ဆုတံဆိပ်များနှင့် လက်ဆောင်များပေးအပ်ချီးမြှင့်ကြသည်။
ကလေးငယ်များ၏ စဉ်းစားတွေးခေါ်မှုဇာတ်ရည်နှင့် အနုပညာစိတ်ဝင်စားမှုများ ပိုမိုရရှိလာစေရန်၊ ပြိုင်ပွဲဝင် ကျောင်းသားကျောင်းသူများ ပြည်သူ့စာကြည့်တိုက်ကို လေ့လာခွင့်ရရှိစေရန် ရည်ရွယ်၍ ယခုလို ပြိုင်ပွဲများကို ကျင်းပရခြင်းဖြစ်ကြောင်း၊ မြို့နယ်ပြန်ကြားရေးနှင့် ပြည်သူ့ဆက်ဆံရေးဦးစီးဌာနအနေဖြင့် Community Centre လုပ်ငန်းများ ဆောင်ရွက်နေမှုကိုလည်း အများသူငါသိရှိစေနိုင်မှာဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။
သန့်စောင့်

ပထမအကြိမ်အမျိုးသမီးလမ်းလျှောက်ပွဲ မန္တလေးမြို့တွင်ကျင်းပမည်

မန္တလေး နိုဝင်ဘာ ၂၂
ကျန်းမာရေးနှင့်အားကစားဝန်ကြီးဌာနနှင့် MEGA ဆေးကုမ္ပဏီ Ferrovit သံဓာတ် ဖြည့်အားဆေးတို့ပူးပေါင်း၍ မန္တလေးမြို့တွင် ပထမအကြိမ် အမျိုးသမီးလမ်းလျှောက်ပွဲကို နိုဝင်ဘာ ၂၆ ရက် နံနက် ၅ နာရီတွင် စတင်ကျင်းပမည်ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။
အဆိုပါလမ်းလျှောက်ပွဲကို အောင်မြေသာစံမြို့နယ် (၆၆) လမ်းရှိ အမျိုးသားကဇာတ်ရုံရှေ့တွင် စုရပ်အဖြစ်ထားရှိပြီး ဖွင့်ပွဲအစီအစဉ်များအတိုင်းဆောင်ရွက်၍ နံနက် ၆ နာရီတွင် စတင်တာလွှတ်ကာ (၆၆) လမ်းအတိုင်း မြောက်ဘက် (၁၉) လမ်းအထိ၊ ၎င်းမှ လမ်းလယ်ကျွန်းအားပတ်ကာ (၆၆) လမ်းအတိုင်း တောင်ဘက်(၂၆) လမ်းအထိ၊ ၎င်းမှ လမ်းလယ်ကျွန်းကို ပတ်ကာ (၆၆) လမ်း အရှေ့ဘက်ခြမ်းမှ အမျိုးသားကဇာတ်ရုံအထိ သုံးကီလိုမီတာအကွာအဝေး လမ်းလျှောက်ပန်းဝင်မည်ဖြစ်သည်။
အမျိုးသားကဇာတ်ရုံတွင် အာဟာရဆိုင်ရာ ကျန်းမာရေးဆရာဝန်ကြီး ဒေါက်တာဝင်းဝင်းမြင့်က ကျန်းမာရေးအသိပညာပေးခြင်း၊ သရုပ်ဆောင် ချစ်သူဝေ၊ တင်မိုးလွင်နှင့် တေးသံရှင်ဇေယျတို့က ဖျော်ဖြေရေးအစီအစဉ်များဖြင့် ဖျော်ဖြေခြင်းများပါဝင်ကာ လမ်းလျှောက်ပွဲပါဝင်ဆင်နွှဲသူများကို အင်အားနှင့် ဦးထုပ်များ ပေးအပ်ခြင်း၊ ပန်းဝင်လာသူများအားလုံးကို ဆုတံဆိပ်များပေးအပ်ခြင်း၊ ပြည်သူ့ကျန်းမာရေးဌာနမှ အသင်းရောင်အသားဝါတီပိုးရိုး-မရိုး အခမဲ့ စစ်ဆေးပေးခြင်းများ ပါဝင်သည်။
အထူးအစီအစဉ်အဖြစ် အသက် ၆၀ နှစ်အထက်နှင့် ၁၀ နှစ်အောက် လမ်းလျှောက်သူများအား အထူးလက်ဆောင်များ ချီးမြှင့်မည်ဖြစ်သည်။ ပထမအကြိမ် အမျိုးသမီးလမ်းလျှောက်ပွဲသို့ ပါဝင်ဆင်နွှဲရန် ဖိတ်ခေါ်ထားကြောင်း သိရသည်။
သီဟကိုကို(မန္တလေး)

တိုင်းဒေသကြီးနှင့် ပြည်နယ်ဘတ်စကက်ဘောပြိုင်ပွဲဆုချီးမြှင့်ပွဲကျင်းပ

နေပြည်တော် နိုဝင်ဘာ ၂၂
၂၀၁၇ ခုနှစ် တိုင်းဒေသကြီးနှင့် ပြည်နယ် အမျိုးသား၊ အမျိုးသမီး ဘတ်စကက်ဘောပြိုင်ပွဲ ဗိုလ်လုပွဲစဉ်များကို နိုဝင်ဘာ ၂၁ ရက် နံနက် ၈ နာရီက ဝဏ္ဏသိဒ္ဓိအားကစားကွင်း (B) ရှိ ယှဉ်ပြိုင်ကစားကြပြီး ဆုချီးမြှင့်ပွဲကို ကျင်းပရာ မြန်မာနိုင်ငံအိုလံပစ်ကော်မတီ အထွေထွေအတွင်းရေးမှူးအားကစားနှင့်ကာယပညာဦးစီးဌာန ညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ်ဦးမျိုးလှိုင်၊ မြန်မာနိုင်ငံ ဘတ်စကက်ဘောအဖွဲ့ချုပ် အတွင်းရေးမှူးနှင့် တာဝန်ရှိသူများ၊ အားကစားနှင့်ကာယပညာဦးစီးဌာနမှ တာဝန်ရှိသူများ တက်ရောက်ပြီး ဆုများချီးမြှင့်ခဲ့သည်။
အမျိုးသမီးဗိုလ်လုပွဲစဉ်အဖြစ် စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီးအသင်းနှင့် ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီးအသင်းတို့ ယှဉ်ပြိုင်ကစားကြရာ စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီးအသင်းက (၉၉)မှတ်၊ (၄၉)မှတ်ဖြင့်လည်းကောင်း၊ အမျိုးသားဗိုလ်လုပွဲစဉ်တွင် မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီးအသင်းနှင့် ရှမ်းပြည်နယ်အသင်းတို့ ယှဉ်ပြိုင်ကစားကြရာ မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီးအသင်းက (၈၀)မှတ်၊ (၆၈)မှတ်ဖြင့်လည်းကောင်း အသီးသီး အနိုင်ရဗိုလ်စွဲသွားသည်။
ယင်းနောက် အမျိုးသမီးတံခွန်စိုက်ဆုဖလားရရှိသွားသော စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီးအသင်းနှင့် အမျိုးသားတံခွန်စိုက်ဆုဖလားရရှိသွားသော မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီးအသင်းတို့အား မြန်မာနိုင်ငံအိုလံပစ်ကော်မတီ အထွေထွေအတွင်းရေးမှူး အားကစားနှင့် ကာယပညာဦးစီးဌာန ညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ် ဦးမျိုးလှိုင်က တံခွန်စိုက်ဆုဖလားများ ပေးအပ်ချီးမြှင့်ခဲ့ကြောင်း သိရသည်။



မောင်မောင်စော်

YBS နှင့် အမျိုးသမီးယာဉ်မောင်း

ဆုနင်းလဲ့

YBS အဖြစ် ပြောင်းလဲပြေးဆွဲခဲ့သည့် ရန်ကုန်မြို့ပြ ခရီးသည် သယ်ယူပို့ဆောင်ရေးလုပ်ငန်းတွင် အမျိုးသမီး ယာဉ်မောင်းများ ခန့်အပ်သွားမည်ဖြစ်သလို ရန်ကုန်တိုင်း ဒေသကြီး သယ်ယူပို့ဆောင်ရေး ကြီးကြပ်ကွပ်ကဲမှု အာဏာပိုင်အဖွဲ့ (YRTA) ၏ အသိအမှတ်ပြု ပထမဆုံး အမျိုးသမီး ယာဉ်မောင်းကို YBS ယာဉ်လိုင်းကုမ္ပဏီ တစ်ခုဖြစ်သည့် YBPC ကုမ္ပဏီတွင် စတင်ခန့်အပ်တော့ မည်ဖြစ်သည်။

အလားတူ အမျိုးသမီးယာဉ်မောင်းများ ထပ်မံခန့်အပ် သွားနိုင်ရေးအတွက် အရည်အသွေးပြည့်ဝသည့် ကျွမ်းကျင် ယာဉ်မောင်းများဖြစ်လာစေရန် YBS အထူးယာဉ်မောင်း သင်တန်းကို ဆက်တိုက်ဖွင့်လှစ်လျက်ရှိသည့်အပြင် ပုဂ္ဂလိက ယာဉ်လိုင်းကုမ္ပဏီတစ်ခုကလည်း အမျိုးသမီး ယာဉ်မောင်းများ ခန့်အပ်နိုင်ရေးကို YRTA သို့ တင်ပြထား ကြောင်း သိရသည်။

အမျိုးသားယာဉ်မောင်းများပင်လျှင် လုပ်ကိုင်ရန် ပင်ပန်းခက်ခဲလှသော မြို့ပြခရီးသည်တင် ယာဉ်မောင်း အလုပ်တွင် အမျိုးသမီးယာဉ်မောင်းများ ဝင်ရောက် လုပ်ကိုင်နိုင်ရန်မှာ သာမန်အားဖြင့် လွယ်ကူသောအလုပ် တော့ မဟုတ်ပေ။ သို့ရာတွင် ယခင်ကနှင့်မတူသော မြို့ပြ ခရီးသည် ပို့ဆောင်ရေးစနစ်ကို ပြောင်းလဲနေသောအချိန် တွင် ကျွမ်းကျင်၍ စိတ်ရှည်သည်းခံသော ယာဉ်မောင်းများ ကို သတ်မှတ်အလုပ်ချိန် အတိုင်းအတာနှင့် ထိုက်တန်သော ခံစားခွင့် လစာများပေးအပ်ပါက ပြိုင်မောင်း၊ လူမောင်းရန် မလိုအပ်သော၊ အလုပ်ချိန် များပြားလွန်းစွာ လုပ်ကိုင်ရန် မလိုအပ်သော YBS ယာဉ်မောင်း အလုပ်အကိုင်သည် အမျိုးသားများသာမက အမျိုးသမီးများလည်း ရင်ပေါင်တန်း လုပ်ကိုင်နိုင်မည်ဖြစ်သည်။

YBS ယာဉ်လိုင်းများတွင် ကျွမ်းကျင်ယာဉ်လုပ်သား လိုအပ်ချက် များပြားလျက်ရှိရာ YRTA နှင့် ပို့ဆောင်ရေး တို့ ပူးပေါင်းဖွင့်လှစ်လျက်ရှိသည့် အထူးယာဉ်မောင်း သင်တန်းကို ဆက်တိုက်ဖွင့်လှစ်လျက်ရှိပြီး ယခု အပတ်စဉ် ၅ ကို ဖွင့်လှစ်တော့မည်ဖြစ်သည်။ ထူးခြားသည်မှာ အပတ်စဉ် ၄ မှ စတင်ကာ အမျိုးသမီးယာဉ်မောင်း လေး ဦး အထူးယာဉ်မောင်းသင်တန်းသို့ စတင်တက်ရောက်မှုရှိခဲ့ ပြီး တစ်ဦး သင်တန်းတက်ရောက် အောင်မြင်ခဲ့ကြောင်း YRTA မှ သိရသည်။ ကျန်သုံးဦးမှာ မအောင်မြင်သဖြင့် သင်တန်းအပတ်စဉ် ၅ တွင် ဆက်လက်၍ စာတွေ့၊ လက်တွေ့ကို ဖြေဆိုရမည်ဖြစ်သည်။ အောင်မြင်ခဲ့သူ အမျိုးသမီးယာဉ်မောင်း တစ်ဦးကိုမူ YRTA အသိအမှတ်ပြု သော ပထမဆုံး အမျိုးသမီးယာဉ်မောင်းအဖြစ် Yangon Bus Private Co.,Ltd (YBPC) ကုမ္ပဏီတွင် စတင် ခန့်အပ်သွားမည်ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။

“အထူးယာဉ်မောင်းသင်တန်းကို တက်ရောက် အောင်မြင်ခဲ့ပေမယ့် သူ့ကို ကုမ္ပဏီမှာ အထူးမွမ်းမံသင်တန်း တွေ ထပ်ပေးဦးမှာပဲ။ အဓိက ကတော့ လက်တွေ့ပိုင်းတွေ ရောပေါ့။ ဒါပထမဆုံး အမျိုးသမီးယာဉ်မောင်း တစ်ဦးကို ခန့်အပ်နိုင်တာပဲ ဖြစ်ပါတယ်။ YRTA အသိအမှတ်ပြုတဲ့ ယာဉ်မောင်းလည်း ဖြစ်ပါတယ်။ အခြား အမျိုးသမီးယာဉ် မောင်းတွေလည်း လုပ်ကိုင်လိုတာတွေ၊ ခန့်အပ်လိုတာတွေ ရှိတယ်လို့ သိရတယ်။ ဒါပေမယ့် YBS ယာဉ်မောင်းတွေဟာ



၆၆ အားနည်းချက်များစွာလည်း ရှိနေသေးပြီး ယာဉ်အစီးရေ မလုံလောက်မှု၊ ခရီးစဉ်လမ်းကြောင်း လိုအပ်ချက်ရှိမှုတို့ကြောင့် ခရီးသည်အချို့မှာလည်း နံနက်ကတည်းကပင် ကြားကား၊ အောက်ဆိုက် ကားများကို အားထားနေရသလို အနေအထားများလည်း ရှိနေသေးသည်။ တစ်ဦးတစ်ယောက်ချင်းပိုင် ကားများ၊ အစုအဖွဲ့ပိုင်ကားများကို စုပေါင်းဆောင်ရွက်နေသေးသည့် အနေအထားအချို့ ရှိနေသေးပြီး ပြီးဖြစ်သော်လည်း...

YRTA အသိအမှတ်ပြု ဖြစ်ရပါမယ်”ဟု YRTA မှ တာဝန်ရှိသူတစ်ဦးက ပြောသည်။
YBS ယာဉ်လိုင်းများတွင် အမျိုးသမီးယာဉ်မောင်း များ ခန့်အပ်သွားနိုင်ရေးအတွက် ပုဂ္ဂလိက ယာဉ်လိုင်း ကုမ္ပဏီတစ်ခုဖြစ်သည့် Power Eleven ကုမ္ပဏီကလည်း အမျိုးသမီးယာဉ်မောင်း ၃၀ ခန့်ကို သင်တန်းများ ပေးအပ် လျက်ရှိကြောင်း သိရသည်။ အဆိုပါ ယာဉ်လိုင်းအနေဖြင့် မကြာမီ ဆက်လက်တိုးချဲ့ပြေးဆွဲမည့် ယာဉ်လိုင်းများ အတွက် လိုအပ်သော ယာဉ်မောင်းများကို ခန့်အပ်နိုင်ရေး တွင် အမျိုးသမီးယာဉ်မောင်းများ ခန့်ထားနိုင်ရေးအတွက် ကြိုတင်ပြင်ဆင်သည့်အနေဖြင့် ဆောင်ရွက်နေခြင်း ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။ အဆိုပါ အမျိုးသမီး ၃၀ တွင် ယာဉ်မောင်းလိုင်စင်သက်တမ်း လေးနှစ်၊ ငါးနှစ်ခန့်ရှိသည့် အမျိုးသမီးယာဉ်မောင်းများ ပါဝင်သလို ယာဉ်ငယ်မောင်း သက်တမ်းရှိသည့် အမျိုးသမီးယာဉ်မောင်းများလည်း ပါဝင် သည်ဟု သိရသည်။
သို့ရာတွင် အမျိုးသားဖြစ်စေ၊ အမျိုးသမီးဖြစ်စေ ယာဉ်မောင်းအဖြစ် ခန့်အပ်ရာတွင် YRTA အသိအမှတ်ပြု

ယာဉ်မောင်းများကို ခန့်အပ်ရန် လိုအပ်မည်ဖြစ်ပြီး YRTA အနေဖြင့်လည်း YBS ယာဉ်လိုင်းများတွင် မောင်းနှင်မည့် ယာဉ်မောင်းများကို YRTA အသိအမှတ်ပြု စမတ်ကတ်များ ထုတ်ပေးသွားမည်ဟု သိရသည်။
အထူးသဖြင့် ခရီးသည်တင် ယာဉ်မောင်းများအနေ ဖြင့် ခရီးသည်တင်ဆောင်နိုင်သည့် ယာဉ်ကို မောင်းနှင်ခွင့်ရှိ သည့် ယာဉ်မောင်းလိုင်စင် ကိုင်ဆောင်ထားနိုင်ရန် လိုအပ် ပြီး အခြားသော စိတ်ပိုင်းဆိုင်ရာ စစ်ဆေးချက်များ၊ ယဉ်ကျေး ပျူငှာစွာ ပြောဆိုဆက်ဆံမှုများ၊ စိတ်ရှည်သည်းခံ၍ ယာဉ် စည်းကမ်း၊ လမ်းစဉ်ကမ်းကို စနစ်တကျ သိရှိတတ်မြောက် ထားပြီး လမ်းညွှန်အမှတ်အသားနှင့် အချက်ပြမီး အမှတ် အသားများကိုလည်း သိရှိလိုက်နာရန်လည်း လိုအပ်မည် ဖြစ်သည်။ အလားတူ ထိုသို့ ကျွမ်းကျင်ပြည့်စုံသော ယာဉ်မောင်းတစ်ဦးကိုလည်း သတ်မှတ်အလုပ်ချိန် ထိုက်တန် သော လစာနှင့် ခံစားခွင့်၊ အာမခံချက်တို့ဖြင့် အလုပ်ခန့် ထားနိုင်ပါက အများပြည်သူ၊ ခရီးသည်၊ ယာဉ်မောင်းနှင့် ယာဉ်လိုင်းကုမ္ပဏီတို့ကိုပါ အဆင်ပြေအောင်မြင်နိုင်မည် ဖြစ်ပြီး အများပြည်သူဝန်ဆောင်မှုကို အခြေပြုသည့်

သယ်ယူပို့ဆောင်ရေးစနစ် ဖြစ်ပေါ်လာရန် အခြေခံအချက် လည်း ဖြစ်သည်။

“ကျွန်တော်တို့အနေနဲ့ လစာ ထိုက်ထိုက်တန်တန် ရမယ်၊ ပြိုင်မောင်း၊ လူမောင်းစရာမလိုဘူးဆိုတာမျိုးကို ပိုကြိုက်တာပေါ့။ သတ်မှတ်အချိန်အတိုင်း မောင်းသွားပြီး ခရီးသည် အတင်အချ လုပ်ရတာ ခရီးသည်တွေလည်း စိတ်ချမ်းသာမှာပဲ။ အဲလို ဖြစ်လာဖို့ မျှော်လင့်ပါတယ်။ ကျွန်တော်တို့ရဲ့အလုပ်က အရမ်းကို ပင်ပန်းပါတယ်။ မနက်ဆို လေးနာရီလောက်ကနေ ည ၁၀ နာရီ ၁၁ နာရီ အထိ လုပ်နိုင်ဖို့ဆိုတာ မလွယ်ပါဘူး။ ဒါမျိုးကို အမျိုးသမီး တွေ လုပ်နိုင်မှာမဟုတ်ပါဘူး။ ကျွန်တော်တို့လည်း နေ့တိုင်း အဲလို မလုပ်နိုင်ပါဘူး။ တစ်နေ့ကုန် ထိုင်မောင်းရတဲ့အတွက် အထိုင်များသူတွေဖြစ်တတ်တဲ့ ရောဂါဝေဒနာမျိုးတွေက လည်း ကြုံနေကျပါ။ အားလုံး အဆင်ပြေနိုင်တဲ့စနစ်မျိုးပေါ့။ တစ်ရက်ကို ဘယ်နှနာရီနှုန်း၊ နေ့ဆိုင်း၊ ညဆိုင်းခွဲပြီး မောင်းနိုင်တာမျိုးဆိုရင် ပိုကောင်းပါမယ်။ အဲလိုလုပ်နိုင် ဖို့က ကုမ္ပဏီနဲ့ အစိုးရက ပံ့ပိုးမှုဖြစ်မယ်။ ဒါဆို အမျိုးသမီး ယာဉ်မောင်းတွေလည်း ပိုများလာနိုင်မယ်”ဟု YBS အထူးယာဉ်မောင်း သင်တန်းဆင်းတစ်ဦးဖြစ်သူ လက်ရှိ YBS ယာဉ်မောင်း ကိုစိုးနိုင်က ပြောသည်။

မ. ထ. သ အဖြစ်မှ YBS အမည်ဖြင့် အသွင်၊ အမြင် ပြောင်းလဲပြေးဆွဲခဲ့သည့် ရန်ကုန်မြို့ပြ ခရီးသည် သယ်ယူ ပို့ဆောင်ရေးသည် ယခုအခါ ၁၀ လ ကျော်ကာလကို ရောက်ရှိလာပြီဖြစ်ပြီး သစ်လွင်၍ အဲကွန်းအေးသော၊ ယာဉ်နောက်လိုက်မပါသော ခရီးသည်တင်ယာဉ်များ ပြေးဆွဲ နိုင်ပြီဖြစ်သလို ကိုယ်တိုင်ယာဉ်စီးခက် ပုံးထဲသို့ ထည့်သည့် စနစ်ဖြင့် ဆောင်ရွက်နေပြီဖြစ်သည်။ ထို့အတူ အားနည်း ချက်များစွာလည်း ရှိနေသေးပြီး ယာဉ်အစီးရေ မလုံလောက် မှု၊ ခရီးစဉ်လမ်းကြောင်း လိုအပ်ချက်ရှိမှု တို့ကြောင့် ခရီးသည်အချို့မှာလည်း နံနက်ကတည်းကပင် ကြားကား၊ အောက်ဆိုက်ကားများကို အားထားနေရသလို အနေအထား များလည်း ရှိနေသေးသည်။ တစ်ဦးတစ်ယောက်ချင်းပိုင် ကားများ၊ အစုအဖွဲ့ပိုင်ကားများကို စုပေါင်းဆောင်ရွက် နေသေးသည့် အနေအထားအချို့ ရှိနေသေးပြီး အများပိုင် ကုမ္ပဏီအဖြစ် ဖွဲ့စည်းကာ YRTA က ကြပ်မတ်ကွပ်ကဲနိုင် သည့်စနစ်ကို ပြောင်းလဲနေပြီဖြစ်သော်လည်း အချို့မှာ ကျန်ရှိနေသေးကြောင်း သိရသည်။ မည်သို့ပင် အများပြည်သူ သယ်ယူပို့ဆောင်ရေးကဏ္ဍကို တိုးတက်ကောင်းမွန် အောင် ပြုပြင်ပြောင်းလဲသည်ဖြစ်စေ အခြေခံအကျဆုံး ဝန်ဆောင်မှု လုပ်သားမှာ ယာဉ်မောင်းများဖြစ်သောကြောင့် ယာဉ်မောင်းများ၏ အရည်အသွေး၊ ကျွမ်းကျင်မှုနှင့် ဝန်ဆောင်မှုတို့သည် အဓိက ကျလာမည်ဖြစ်သည်။

ထို့ကြောင့် အမျိုးသားများပင် လုပ်ကိုင်ရန် ပင်ပန်း ခက်ခဲသော ခရီးသည်တင် ယာဉ်မောင်းအလုပ်ကို အမျိုး သမီးများ ရင်ပေါင်တန်း လုပ်ကိုင်လာနိုင်သည့် အခွင့် အရေးကို ကြိုဆိုရမည်ဖြစ်သည်။ အမျိုးသားယာဉ်မောင်း များသာမက အမျိုးသမီးယာဉ်မောင်းများဖြင့် ဝန်ဆောင်မှု ပေးလာမည့် YBS စနစ် တိုးတက်အောင်မြင်ရေးတွင် အခြေခံ ကျသော ယာဉ်လုပ်သားတို့ဘဝ အဆင်အတန်း တိုးတက် မြင့်မားရေးသည်လည်း အရေးပါမည်ပင်ဖြစ်သည်။ ။



တိုင်းရင်းသားလူမျိုးများ ရုပ်သံလိုင်း အချိန်ပြောင်းလဲ ထုတ်လွှင့်မည်

နေပြည်တော် နိုဝင်ဘာ ၂၂
မြန်မာ့အသံနှင့် ရုပ်မြင်သံကြား တိုင်းရင်းသားလူမျိုးများ ရုပ်သံလိုင်း ထုတ်လွှင့်မှုကို ၂၀၁၇ ခုနှစ် ဩဂုတ် ၁ ရက်မှ နိုဝင်ဘာ ၃၀ ရက်အထိ နေ့စဉ် နံနက် ၆ နာရီမှစပြီး ကချင်၊ ကယား၊ စကောကရင်၊ အနောက်ပိုးကရင်၊ အရှေ့ပိုးကရင်၊ ချင်း(လိုင်ဇိုး)၊ ချင်း(ချိုး)၊ မွန်၊ ရခိုင်၊ ရှမ်း၊ “ဝ” ဘာသာ အစီအစဉ်များကို ည ၁၁ နာရီအထိ ထုတ်လွှင့်လျက်ရှိသည်။
NRC ရုပ်သံလိုင်း ထုတ်လွှင့်ချိန်ပြောင်းလဲထုတ်လွှင့်မှုကို ဒီဇင်ဘာ ၁ ရက်မှစပြီး ၂၀၁၈ ခုနှစ် မတ် ၃၁ ရက်အထိ နေ့စဉ် နံနက် ၆ နာရီမှ ၈ နာရီအထိ ကယားဘာသာအစီအစဉ်၊ နံနက် ၈ နာရီမှ ၉ နာရီအထိ စကောကရင်ဘာသာအစီအစဉ်၊ နံနက် ၉ နာရီမှ ၁၀ နာရီအထိ အနောက်

ပိုးကရင်ဘာသာအစီအစဉ်၊ နံနက် ၁၀ နာရီမှ ၁၁ နာရီအထိ အရှေ့ ပိုးကရင်ဘာသာအစီအစဉ်၊ နံနက် ၁၁ နာရီမှ မွန်းတည့် ၁၂ နာရီအထိ ချင်း(လိုင်ဇိုး)ဘာသာအစီအစဉ်၊ မွန်းတည့် ၁၂ နာရီမှ မွန်းလွဲ ၁ နာရီအထိ ချင်း(ချိုး)ဘာသာအစီအစဉ်၊ မွန်းလွဲ ၁ နာရီမှ ညနေ ၃ နာရီအထိ မွန်ဘာသာ အစီအစဉ်၊ ညနေ ၃ နာရီမှ ၅ နာရီအထိ ရခိုင်ဘာသာအစီအစဉ်၊ ညနေ ၅ နာရီမှ ည ၇ နာရီအထိ ရှမ်းဘာသာအစီအစဉ်၊ ည ၇ နာရီမှ ၉ နာရီ အထိ “ဝ” ဘာသာအစီအစဉ်၊ ည ၉ နာရီမှ ၁၀ နာရီအထိ ကချင်ဘာသာ အစီအစဉ်တို့ကို ဘာသာအလိုက် အချိန်ပြောင်းလဲ ထုတ်လွှင့်သွားမည်ဖြစ် ကြောင်း သိရသည်။
သတင်းစဉ်

နေပြည်တော်၌ ဒီဇင်ဘာ လူထု အားကစားလှုပ်ရှားမှု လမ်းလျှောက်ပွဲ ပြုလုပ်မည်

နေပြည်တော် နိုဝင်ဘာ ၂၂
နေပြည်တော်တွင် ကျန်းမာရေးနှင့် အားကစားဝန်ကြီးဌာနက ဦးဆောင်၍ ဝန်ကြီးဌာနများမှ ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးများ၊ ဌာနဆိုင်ရာအကြီးအကဲများ၊ ဝန်ထမ်းများ၊ အားကစားဝါသနာရှင်ပြည်သူများနှင့် ကျောင်းသား ကျောင်းသူ များပါဝင်၍ ဒီဇင်ဘာ လူထုအားကစားလှုပ်ရှားမှုများကို အပတ်စဉ်ပြုလုပ်သွား မည်ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။

ဒီဇင်ဘာ လူထုအားကစားလှုပ်ရှားမှုအနေဖြင့် အပတ်စဉ် စနေနေ့များဖြစ် သည့် ဒီဇင်ဘာ ၂၊ ၉၊ ၁၆၊ ၂၃ နှင့် ၃၀ ရက်များတွင် နံနက် ၅ နာရီမှစတင်၍ နေပြည်တော် မြို့မဈေးစုရပ်မှ မြန်မာ့ကျောက်မျက်ရတနာပြတိုက်အထိ စုပေါင်းလမ်းလျှောက်ပွဲ ပြုလုပ်သွားမည်ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။
တစ်မျိုးသားလုံး ကျန်းမာကြံ့ခိုင်ရေး ဦးတည်လျက် အားကစားကို ပြည်သူ လူထုအတွင်း စိတ်ပါဝင်စားစေရန်အတွက် လူထုအားကစားလှုပ်ရှားမှုများအား အစဉ်မပြတ် ဆောင်ရွက်လျက်ရှိရာ နှစ်စဉ် ဒီဇင်ဘာရောက်တိုင်း ကျန်းမာရေး နှင့် အားကစားဝန်ကြီးဌာနက ဦးဆောင်၍ လူထုအားကစားလှုပ်ရှားမှု လမ်းလျှောက်ပွဲများကို ကျင်းပလျက်ရှိကြောင်း သိရသည်။
ညီညီသန်း(နေပြည်တော်)

ပြန်လည်ရောက်ရှိသူများမှ ခင်နာ (ဗုဒ္ဓဂယာ) သို့ ပို့သမေတ္တာ မုဒိတာများ ၀၉-၅၆၀၀၁၂၃

၀၈-၁၁-၂၀၁၇ မောင်နိုင်ဇော် ၀၉-၄၂၀၂၁၉၀၆၆၆ ၂၀-၁၁-၂၀၁၇ မောင်အာကာဝင်းဆွေ ၀၉-၂၆၂၆၄၂၁၆၈

၀ နံဆောင်မှုအားလုံးကောင်းကြပါသည်။ ဦးအာလောက (ဖိကန်း ၀၉-၄၄၄၄၄၄၀၆၆) ၀ နံဆောင်မှုအားလုံးကောင်းကြပါသည်။ ဦးအာလောက (ဖိကန်း ၀၉-၄၄၄၄၄၄၀၆၆)

၀ (၅)နှစ်ဆက်တိုက်လိုက်တယ်။ ဦးအရိယာစက္က (ဖိကန်း ၀၉-၄၂၃၄၀၇၉၁၁) ၀ နံဆောင်မှုအားလုံးကောင်းကြပါသည်။ ဦးအာလောက (ဖိကန်း ၀၉-၄၄၄၄၄၄၀၆၆)

၀ တော်ကြပါသည်။ ဦးစိုးနိုင်ဝင်း (တာမေ ၀၉-၂၆၅၆၂၅၅၀၅) ၀ အထူးကျေးဇူးတင်ရှိပါသည်။ ဦးသုတ (ဖိကန်း ၀၉-၄၄၀၅၆၉၉၆) ၀ ပြည်စုံနွေးထွေးပါသည်။ ဦးဝင်းလွင် (ဒိကုံး ၀၉-၂၆၂၆၀၅၅၅၅) ၀ တတိယအကြိမ် ဖူးမြော်ပါအုံးမည်။

၀ အထူးကောင်းပါသည်။ BAI SU HVA (Taipei 886-89418351) ၀ နေပြည်တော်စီနီ (လိုင် ၀၉-၄၄၄၄၄၄၅၅၅) ၀ ကျွေးမွေးစောင့်ရှောက်မှုအလွန်ပြည့်စုံပါသည်။

၀ ဒီထက်ကောင်းအောင် ကြိုးစားကြပါ။ ၀ ဒီထက်ကောင်းအောင် ကြိုးစားကြပါ။ ၀ ဒီထက်ကောင်းအောင် ကြိုးစားကြပါ။

၀ အားလုံးအဆင်ပြေပါသည်။ ဒေါ်ခင်မာဝေ (ဖိကန်း ၀၉-၂၆၄၄၄၄၄၄၆) ၀ ပျော်ရွှင်စွာ စိတ်ချမ်းသာရပါသည်။ ၀ ကျေးဇူးပါ ခင်နာ။ ဒေါ်အေးအေးမူ (တာမေ ၀၉-၅၀၆၄၄၄၅၅) ၀ ဒေါ်သန်းသန်းနွဲ့ (သာပေါင်း ၀၉-၅၁၆၈၁၆၇) ၀ စေတနာကောင်းသလို စုစည်းမှုလည်းကောင်းပါသည်။ ၀ အလုံးစုံကောင်းမွန်ပါသည်။ ဦးစောမြင့် (မန္တလေး ၀၉-၄၄၀၁၃၁၄၄) ၀ ဒေါ်သန်းနု (ပန်းဘဲတန်း ၀၉-၅၁၅၅၂၀၈) ၀ အစစအရာရာအဆင်ပြေပါသည်။ ၀ အသင်းသင်းအောင် (လိုင်သာယာ ၀၉-၄၄၄၀၆၆၆၆၆) ၀ အထူးဝမ်းမြောက်ပါသည်။ ၀ ဘာမှ အပြစ်ပြောရာမရှိပါ။ ဒေါ်မြဝင်း (ပုဂံတောင် ၀၁-၂၉၈၈၆၇)

ဦးအောင်ဝင်း
(ရွှေတံဆိပ်ဆုရှင်-လန်ဒန်)

LCCI Level I+II & III စာရင်းကိုင် သင်တန်းများ
ခုံနံပါတ်ယူထားနိုင်ပြီ။ Dec - 16 (Sat) စမည်။

LCCI (၂၅)နှစ်ကျော်အတွေ့အကြုံကြောင့်
သင်ကြားပို့ချပေးခြင်းဖြစ်ပါသည်။

အမှတ် (၂၉၀)၊ တထပ်၊ ပန်းဆိုးတန်းလမ်း (အထက်ဘလောက်)။
☎ - 09-776349905, 978578325, 01-371741, 240824

GLOBAL PHOENIX
အိမ်ခြံမြေ အကျိုးဆောင်
အဆင့်မြင့် လုံးချင်းအိမ်များ၊
ကွန်ဒိုမိန့်များကို ငှားလိုသော
နိုင်ငံခြားသား စည်းသည်များ
ရှိနေပါသဖြင့် အိမ်ပိုင်ရှင်များ
အမြန်ဆုံး ဆက်သွယ်ပေးပါ။
09-260 2600 29 / 59

မဂ်လာပါ
အိမ်ပြောင်း/အိမ်ရွှေ့လုပ်ငန်း
ဖြိုဖျက်/နယ်ထွေး/အထွက်
ဈေးနှုန်းချိုသာစွာဖြင့်
Box ကားမျိုးစုံဖြင့်
အလုပ်သမားစီစဉ်ပေးသည်။
09-450042704
09-250095116
09-420096296

Organized By:

လှိုက်လှိုစွာ ကြိုဆိုပါ၏။
မဲခေါင်ဒေသတွင်း နိုင်ငံများဆိုင်ရာ
“ တိုင်းရင်းဆေးနှင့်ဆက်စပ်ပစ္စည်းများ ပြပွဲကြီး ” ကို
လှိုက်လှိုစွာ ကြိုဆိုပါ၏။

(၂၁)ရက်မှ (၂၄) ရက်နေ့ထိ
နိုဝင်ဘာ၊ ၂၀၁၇ခုနှစ်
တစ်မတော်ခန်းမ

တိုင်းရင်းဆေး

ရွှေမြင့်မိုရ်
အိမ်ပြောင်း/အိမ်ရွှေ့လုပ်ငန်း
အိမ်ခန်း၊ ရုံးခန်း၊ ဆိုင်ခန်းများကို
ကားဆိုင်ခန်းနှင့် အလုပ်သမားများအပေါ်
မြို့တွင်း/နယ်ထွေး
ဝန်ဆောင်မှုပေးပါသည်။
Ph: 09-450093119
09-263119919
09-777565619

ပုခွံ ဓမ္မံ သံသံ
ဗမာဆေးသုတ်အဖွဲ့
(၁)၂၀၀၀လက်ထပ် Unitex - 150,200,250,300
Orient - 250,300,350,400
Premier - 300,350,400,450
ICI - 350,450,700
Nippon - 400,500,750
လက်စွဲ သီးသန့်လက်စွဲသည်။
09-73174830, 09-5131799,
09-799901512

ပထမဦးဆုံး မြန်မာနိုင်ငံမီးသတ်ဦးစီးဌာန၏ အရည်အသွေးပြည့်မီကြောင်းထောက်ခံချက်ရရှိထားသည်

Since 2001

နေရာတိုင်းဆောင်ထား

အရောက်ပို့
တပ်ဆင်
ရှင်းပြ

Rain Flower

ကြည်မြင်တိုင်
ဖုန်း - ၀၉-၇၃၁၀၀၈၉၀
- ၀၉-၇၃၁၀၀၈၉၁
- ၀၉-၇၅၀၇၃၀၀၀၅
- ၀၉-၇၅၀၇၃၀၀၀၆

မြောက်ဥက္ကလာပ
ဖုန်း - ၀၉-၇၃၁၅၄၆၇၀
- ၀၉-၇၅၀၇၃၀၀၀၈

၉-မိုင်း၊ ပြည်လမ်း
ဖုန်း - ၀၉-၄၃၀၄၉၃၅၆
ပေါက်တော၊ အင်းစိန်
ဖုန်း - ၀၀-၆၄၃၃၅၈
- ၀၉-၇၃၁၂၆၀၅၇
- ၀၉-၃၀၄၅၀၆၅၄
- ၀၉-၇၅၀၇၃၀၀၀၂

နေပြည်တော်
ဖုန်း - ၀၉-၄၉၂၀၈၈၈၀
- ၀၉-၃၀၁၃၆၂၆၁

မန္တလေး
ဖုန်း - ၀၉-၄၂၁၀၈၈၄၂၂
- ၀၉-၆၅၀၀၄၀၃

5 Year Warranty

ပျောက်ဆုံးကြောင်း
ဦးခင်မင်းထွန်း [၁၂/၁၀/၆၆] ၀၄၆၃၃၃၂ နံပါတ် ၄ Ticket လက်မှတ်မှာ ခန်းသွားစဉ် ပျောက်ဆုံးသွားပါသဖြင့် တွေ့ရှိက အကြောင်းကြားပေးပါရန်။
ဖုန်း-၀၉ ၂၅၀၇၆၄၂၆

အမည်မှန်
သာယာဝတီမြို့ အမှတ် (၂)၊ အ.ထ.က၊ အဖွဲ့စည်း (A)မှ ဖောင်လှိုင်လှိုင်လှိုင်၏ အမည်မှန်ကောင်းထောက်ခံချက်(၇/၀၈/၁၆) ၁၂၃၄၅၆၇၈၉၀ ဖောင်လှိုင်လှိုင်

မိဘနှင့် ကျောင်းသူ/ကျောင်းသားများအကြိုက်တွေ့လျက်ရှိသော MCC/Siam University BBA Program

SIAM University Bangkok

MCC Training Institute
SIAM University, Bangkok

- ကျောင်းသားရေး၊ မိဘများပါ သွားလိုက်လာလိုက်လုပ်နိုင်သော Bangkok
- နိုင်ငံတကာအဆင့်ရှိပြီး နိုင်ငံတကာအတွေ့အကြုံများရရှိကာ နိုင်ငံတကာတက္ကသိုလ်များတွင် အလုပ်ခံနိုင်မည့် Bangkok
- ကုန်ကျစရိတ်သက်သာပြီး တာဝန်များ၊ ယဉ်ကျေးမှု၊ အစားအသောက်များပါတူညီပြီး လုံခြုံစိတ်ချရသော လူနေမှုပတ်ဝန်းကျင်
SIAM University မှ Bangkok မြို့လယ်ရှိ SIAM Square Shopping နေရာအရောက်သို့ Sky Train ဖြင့် (၁၅) မိနစ်

MCC.i (Yangon Campus)
Ph : 01-395512, 01-245762
MCC.i (Mandalay Campus)
Ph : 09-441034062, 09-788411256
09-402671562

Opening Date
27 Nov

Call - 01-395512, 245762

ကန့်ကွက်နိုင်ကြောင်းကြော်ငြာ
ရွှေပြည်သာမြို့နယ်၊ မြေတိုင်းရပ်ကွက်အမှတ် ၄၀၊ မြေကွက်အမှတ် ၉၇၂(က)၊ မြေကွက်အမှတ် ၉၇၂(က)၊ မောင်ညို(၃)လမ်း၊ ၁၄၆ ရပ်ကွက်၊ ရွှေပြည်သာမြို့နယ်၊ ဦးဖုန်း အမည်ပေါက် ပါမစ်မြေအား အမည်ပေါက် ဦးဖုန်းထံမှ အရပ်ကတိစာချုပ်ဖြင့် ဝယ်ယူခဲ့သူ ဦးစိုးမိုးနိုင် [၁၂/ရပသ(နိုင်) ၀၄၃၃၃၂] မှ ပါမစ်မြေနှင့်အရပ်ကတိစာချုပ်များ ပျောက်ဆုံးကြောင်း ရပ်ကွက် အုပ်ချုပ်ရေးမှူးနှင့် ရဲစခန်းထောက်ခံချက်၊ တရားရုံးကျွမ်းကျင်လွှာ၊ ကိုယ်တိုင် ကတိဝန်ခံချက်တို့ဖြင့် ပါမစ်ပျောက်ဖြင့် နှစ်(၆၀)မြေငှားစာချုပ်ရန် လျှောက်ထားလာရာ တရားဝင်ခိုင်လုံသော အထောက်အထားများဖြင့် ဤကြော်ငြာ ပါသည့်နေ့မှစ၍ (၇)ရက်အတွင်း ကန့်ကွက်နိုင်ပါကြောင်းနှင့် ကန့်ကွက်မှုမရှိပါက လုပ်ထုံးလုပ်နည်းအတိုင်း ဆက်လက်ဆောင်ရွက်ပေးမည်ဖြစ်ပါကြောင်း အသိပေး ကြေညာအပ်ပါသည်။
ဌာနမှူး
မြို့ပြစီမံကိန်းနှင့်မြေပိုင်ဆိုင်မှုဌာနမှ
ရန်ကင်းမြို့တော်စည်ပင်သာယာရေးကော်မတီ

ကန့်ကွက်နိုင်ကြောင်းကြော်ငြာ
မရမ်းကုန်းမြို့နယ်၊ မြေတိုင်းရပ်ကွက်အမှတ် ၁၇၆၊ မြေကွက်အမှတ် ၄၀၊ မြေကွက်အမှတ် ၉၇၂(က)၊ မောင်ညို(၃)လမ်း၊ ၁၄၆ ရပ်ကွက်၊ ရွှေပြည်သာမြို့နယ်၊ ဦးဖုန်း အမည်ပေါက် ပါမစ်မြေအား အမည်ပေါက် ဦးဖုန်းထံမှ အရပ်ကတိစာချုပ်ဖြင့် ဝယ်ယူခဲ့သူ ဦးစိုးမိုးနိုင် [၁၂/ရပသ(နိုင်) ၀၄၃၃၃၂] မှ ပါမစ်မြေနှင့်အရပ်ကတိစာချုပ်များ ပျောက်ဆုံးကြောင်း ရပ်ကွက် အုပ်ချုပ်ရေးမှူးနှင့် ရဲစခန်းထောက်ခံချက်၊ တရားရုံးကျွမ်းကျင်လွှာ၊ ကိုယ်တိုင် ကတိဝန်ခံချက်တို့ဖြင့် ပါမစ်ပျောက်ဖြင့် နှစ်(၆၀)မြေငှားစာချုပ်ရန် လျှောက်ထားလာရာ တရားဝင်ခိုင်လုံသော အထောက်အထားများဖြင့် ဤကြော်ငြာ ပါသည့်နေ့မှစ၍ (၇)ရက်အတွင်း ကန့်ကွက်နိုင်ပါကြောင်းနှင့် ကန့်ကွက်မှုမရှိပါက လုပ်ထုံးလုပ်နည်းအတိုင်း ဆက်လက်ဆောင်ရွက်ပေးမည်ဖြစ်ပါကြောင်း အသိပေး ကြေညာအပ်ပါသည်။
ဌာနမှူး
မြို့ပြစီမံကိန်းနှင့်မြေပိုင်ဆိုင်မှုဌာနမှ
ရန်ကင်းမြို့တော်စည်ပင်သာယာရေးကော်မတီ

အိန္ဒိယနိုင်ငံ ၊ ဗုဒ္ဓဂယာ မြေထူးမြေပြတ်၌ 'ဓမ္မဒါယာဓ မဇ္ဈိမအောင်မြေ သာသနာ့ရိပ်သာ' အတွက် သာသနာ့ကဏ္ဍအလှူနှင့် ကျောင်းဒါယကာ ၊ ဒါယကာမအဖြစ် ခံယူနိုင်သော သာသနာ့မြူ အခွင့်ထူးကုသိုလ်မြတ်ကို ရယူ လှူဒါန်းနိုင်ပါပြီ။



ဘုရားအဆူဆူတို့ ပွင့်တော်မူခဲ့သော ကမ္ဘာမြေကြီး၏အမွန်မြတ်ဆုံးနေရာ ၊ နောင်ပွင့်လတ္တံသော အရိမေတ္တယျ ဘုရားရှင် ပွင့်တော်မူမည့် အိန္ဒိယနိုင်ငံ ၊ ဗုဒ္ဓဂယာ၌ ဆရာတော် ဓမ္မဒါယာဓ ဒေါက်တာ အရှင်နန္ဒသာရ (မဇ္ဈိမဒေသ) (သာသနာ့ကထာဝိဇယဓမ္မစာရိယ B.A (Buddhism) M.A (Philo, M.U), M.A (Pali, S.S.U) Ph.D (B.ST, M.U, India) သည် 'ဓမ္မဒါယာဓ မဇ္ဈိမအောင်မြေ သာသနာ့ရိပ်သာ' အတွင်း ငါးထပ်ကျောင်းဆောင် ဆောက်လုပ်မည်ဖြစ်ပါ၍ သာသနာ့ကဏ္ဍအလှူနှင့် အိပ်ခန်းတစ်ခန်းအတွက် ဒေါ်လာ(၆၀၀၀) (သို့) စတုရန်းတစ်ပေ ပတ်လည်ကို (၂၇၀၀၀) ကျပ်ဖြင့် အောက်ပါနည်းစာများအတိုင်း ရုံးချိန်းအတွင်း ဆက်သွယ်လှူဒါန်းနိုင်ကြပါသည်။

Table with 3 columns: စဉ် (Order), အမျိုးအမည် (Type), လှူဒါန်းငွေ (Amount). It lists various donation types and amounts in Burmese Kyats.

ရန်ကုန် (Yangon) and ပုဒ္ဂလိယဘုရားဖူးအဖွဲ့များ (Buddha Pilgrimage Groups) section. Lists names of donors and their respective donation amounts.

ကျောင်းအလှူဒါန ပါဝင်လှူဒါန်းနိုင် (Donation to School) section. Provides details for a school donation drive, including contact information and account details.

iMyanmarHouse.com အိုင်ပြန်ဟဟဟဟဟ ဒေါ်ကွန်း မှ ကြီးမှူးကျင်းပမည့် သတ္တမအကြိမ်မြောက် မြန်မာနိုင်ငံ၏ အကြီးဆုံး အိမ်ခြံမြေ နှင့် လူသုံးကုန်ပစ္စည်း အရောင်းပြပွဲကြီး 7th Myanmar's Biggest Property & Lifestyle Expo. Includes QR code and contact info.

Advertisement for 'မှန်ချီ' (Mankhwe) medicine. Includes product images and text describing its benefits for various ailments.

Advertisement for 'ကန်ကွက်နိုင်ကြောင်းကြော်ငြာ' (Kankwet Nain Kyawingya). Text describing the product's efficacy and usage.

မြို့ရွာတစ်ခွင် သာစေချင် မီးတွင်မပေါ့နှင့် (I want to see my hometown in a fire, I don't want to burn).

Advertisement for 'ကန်ကွက်နိုင်ကြောင်းကြော်ငြာ' (Kankwet Nain Kyawingya). Text describing the product's efficacy and usage.

Advertisement for 'ကန်ကွက်နိုင်ကြောင်းကြော်ငြာ' (Kankwet Nain Kyawingya). Text describing the product's efficacy and usage.

မြို့ရွာတစ်ခွင် သာစေချင် မီးတွင်မပေါ့နှင့် (I want to see my hometown in a fire, I don't want to burn).

Advertisement for 'ကန်ကွက်နိုင်ကြောင်းကြော်ငြာ' (Kankwet Nain Kyawingya). Text describing the product's efficacy and usage.

Advertisement for 'သားအမြစ်မှ အမွေပြတ်စွန့်လွှတ်ခြင်း' (Cutting off inheritance from the roots). Text describing a service or product related to inheritance.



SKYACTIV
TECHNOLOGY

ALL NEW MAZDA CX-9 WITH SKYACTIV TECHNOLOGY
(ENJOY A SPECIAL PROMOTION UP TO DISCOUNT US\$ 8,000)



EVENT DAY : NOVEMBER 24 - 26 (FRI, SAT & SUN)
LOCATION : CITY MALL ST. JOHN

Distributed by Automobile Alliance Co., Ltd. and Serviced by Cycle & Carriage Automobile Myanmar Co., Ltd.
Yangon - No. 96 Kabar Aye Pagoda Road, Sayar San Quarter, Bahan Township. Hotline : 01 554633, 09 260259991
Mandalay - No. 10(A), The Corner of 77th & 35th street, Maharaungmyay Township. Hotline: 09 456 1111 04, 09 456 1111 05



သနိုးဌေးဌေးရောင်းရင်းများ မှ ကျိုက်ထီးရိုး/ချောင်းသာ(နေ့စဉ်)

- တောင်ကြီး၊ အင်းလေး၊ ပင်းတယ၊ ထပ်စမ်း၊ ကတ္တူ (၄)ရက်၊ လွိုင်ကော်ပါ(၅)ရက်။
- ပုဂံ-ညောင်ဦး၊ ပုပ္ဖိုး၊ ဝှမ်းတော်လေးဆူ၊ ပခုက္ကူ၊ နေပြည်တော် (၄)ရက်။
- ပုဂံ-ညောင်ဦး၊ ပုပ္ဖိုး၊ ပခုက္ကူ၊ စစ်ကိုင်း၊ မန္တလေး၊ ပြင်ဦးလွင် (၅)ရက်။
- မန္တလေး၊ ပြင်ဦးလွင်၊ စစ်ကိုင်း၊ မုံရွာ (၄)ရက်၊ မန္တလေး၊ ပြင်ဦးလွင်၊ ဒီးဒုတ် (၃)ရက်။
- ထားဝယ်ရင်ကိုရင်၊ မောင်းမကန်း၊ ကျိုက်ကွမ်း၊ စော်စဲ(၅)ရက်၊ မြိတ်ပါ(၆)ရက်။
- အင်းတော်ကြီး၊ မြစ်ကြီးနား၊ မြစ်ဆုံ၊ မန်းမောက်-လှိုင်တောင် (၅)ရက်။
- အလိုတော်ပြည့်ဆူတောင်၊ ပုဂံ၊ ပုပ္ဖိုး၊ ဝှမ်းတော်လေးဆူ (၄)ရက်။ Dec 1
- ထားဝယ်၊ မြိတ်၊ ကော့သောင်း၊ ရခေကင်း၊ သူဌေးကျွန်း (၇)ရက်။ Dec 22
- မော်လမြိုင်၊ ကျိုက်ကွမ်း၊ စော်စဲ၊ ကျိုက်ထီးရိုး (၂/၃)ရက်။

နေ့စဉ် (၈၈၄/၈၈၅) ဝယ်ယူမှု ပြည်၊ အောက်တောင်၊ နဂါးရေခဲ ခေပြည်တော် အမှတ်(၄) ဌေးဌေး(အထက်) Ph: 01-380141, 01-241863, 09-43043109, 09-73251422

ASIA DRAGON (အာရှဒရဂွန်)

ကျိုက်ထီးရိုး နေ့စဉ် မြဝတီ၊ မဲဆောက်၊ ဘားအံ

ချောင်းသာ ဌေးဆောင် ပုဂံ၊ ဝှမ်းတော်လေးဆူ၊ ပုပ္ဖိုး

01 707062, 01 703790, 09 30030030, 09 30030070, 09 30030090

Modern Myanmar

ကျိုက်ထီးရိုး (နေ့စဉ်) 10000

ချောင်းသာ (နေ့စဉ်) 33000

ဌေးဆောင် (Hotel) 40000

ဌေးဆောင် (Hotel) 45000

ခရုပတ်, New Year Hotel ဝမ်းရင်ညောင်

ကားစီးရုံး Package စီစဉ်ပေးသည်။

09-450047016, 09-253540004

ရတီပူး ဝါဆိုသွားလှိုင်ခန်း 09-250147247, 09-774438366

- မန္တလေး၊ ပြင်ဦးလွင်၊ ရတီပူး၊ ရတီပူး၊ တောင်ပိုင်းရေတံခွန် 50000
- မန္တလေး၊ စစ်ကိုင်း၊ ပြင်ဦးလွင်၊ ပြည်သူ့နန်းတော် 35000
- ပုဂံ-ပုပ္ဖိုး၊ ဝှမ်းတော်လေးဆူ၊ ပခုက္ကူ-သရက္ခနံဘုရား 40000
- ရင်သလဲ၊ ခေပြည်တော်၊ စစ်ကိုင်း၊ ရတီပူး (၁၅)ရက်၊ ဆင်စန်း 18000
- မြဝတီ၊ မဲဆောက်၊ ဘားအံ၊ ဝှမ်းတော်လေးဆူ (ပိတောက်) 60000

Nov 24, 25
Dec 1, 2, 8, 9

TOP STAR

ပုဂံ၊ ညောင်ဦး၊ ပုပ္ဖိုး (သောကြာ)

ကျိုက်ထီးရိုး နေ့စဉ် ကားစီးရုံး

ချောင်းသာ 20000

09-953179331, 43179331

စည်းစိမ်ပင်း 09-444450446, 09-444450558

09-250144709 (အိမ်အောက်လက်ဖက်ရည်)

- တောင်ကြီး၊ အင်းလေး၊ ပင်းတယ၊ ကုံလုံ၊ ထပ်စမ်း (၄)ရက်။ 50000
- လွိုင်ကော်ပါ(၅)ရက်။ 65000
- ပုဂံ (ဝှမ်းတော်လေးဆူ)၊ ပြည်ဦးလွင်၊ ပုပ္ဖိုး၊ ပခုက္ကူ (၃)ရက်။ 37000
- ပြင်ဦးလွင် (ပုပ္ဖိုးတော်)၊ မန္တလေး၊ စစ်ကိုင်း၊ မုံရွာ (၄)ရက်။ 50000
- ထားဝယ်ရင်ကိုရင်၊ မောင်းမကန်း၊ ကျိုက်ကွမ်း၊ စော်စဲ (၅)ရက်။ 65000
- ဘားအံ၊ မြဝတီ၊ မဲဆောက် (၃)ရက်။ (Hotel) စော်စဲ၊ မြိတ်ပါ 75000
- ကျိုက်ထီးရိုး၊ ကျိုက်ကွမ်း၊ စော်စဲ၊ စစ်ကိုင်း၊ ဝှမ်းတော်လေးဆူ 20000
- အင်းတော်၊ အင်းတော်၊ မဲဆောက်၊ သံတွဲရေ၊ ဝှမ်းတော်လေးဆူ (၃)ရက်။ 60000
- မော်လမြိုင်ဘုရား၊ ကျိုက်ကွမ်း၊ စော်စဲ 35000
- ဘားအံ (၅)ရက်၊ ဆေးတံခွန်၊ အောက် 35000
- ပြည်၊ ထုံးတုံး၊ အောက်တောင် 25000
- ရတီပူးပြင်ဦးလွင် 15000
- နေပြည်တော်ဘုရား 25000

ရွှေစံမိုး ဒီဂရီဘာရုံးပိတ်ရက်နှင့် သောကြာခရီးစဉ်များ

- တောင်ကြီး၊ အင်းလေး၊ ပင်းတယ၊ ကုံလုံ၊ ထပ်စမ်း 50000
- လွိုင်ကော်ပါ 65000
- ပုဂံ (ဝှမ်းတော်လေးဆူ)၊ ပြည်ဦးလွင်၊ ပုပ္ဖိုး၊ ပခုက္ကူ 55000
- ကျိုက်ထီးရိုး (နေ့စဉ်)
- ပြင်ဦးလွင်၊ ပခုက္ကူတော်၊ သီပေါ၊ ဘော်ကြီး၊ Little Bagan၊ ရတီပူး 75000
- ကရင်ပြည်နယ်-မြဝတီဘုရား၊ မဲဆောက်လေ့လာရေးနှင့် ဘားအံ 75000

ချောင်းသာ (နေ့စဉ်) 09-420420761, 09-420420762, 09-420420763

ROYAL GANDAMAR Travel & Tours

Nov ချောင်းသာအထူးအထူး Promotion ချေးနှုန်း

- မန္တလေး-ပင်းတယ-အင်းလေး-ကျောက်စိမ်း (နေ့စဉ်ပြန်) (Nov 24) ၃၉၀၀၀
- ကျောက်စိမ်း-ရတီပူး-ကျောက်စိမ်း-ကျောက်စိမ်း (နေ့စဉ်ပြန်) (Nov 24) ၃၉၀၀၀
- ပုဂံ-ဝှမ်းတော်လေးဆူ (နေ့စဉ်ပြန်) (Nov 24) ၃၉၀၀၀
- တောင်ပိုင်း-ရတီပူး-ကျောက်စိမ်း-ကျောက်စိမ်း (နေ့စဉ်ပြန်) (Nov 25) ၂၉၀၀၀
- တောင်ပိုင်း-ရတီပူး-ကျောက်စိမ်း-ကျောက်စိမ်း (နေ့စဉ်ပြန်) (Nov 25) ၂၉၀၀၀

Ph : 01 397484, 09 8301070, 09 250892626, 09 33353275

သုခမိန့်စာပေ 01-253079 / 09 51 55654 / 09 76 51 55654

ကျောင်းလည်းပိတ်၊ ဘုရားလည်းပိတ်၊ ကမ်းခြေအပန်းလည်းခြေ၊ ရွှေလည်းဝယ်မည်

23, DEC ခရီးစဉ် **တနင်္သာရီတိုင်းဒေသကြီး** စ၊ ဆုံး ခရီး

NANYENG INTERNATIONAL COLLEGE (NYC BUSINESS INSTITUTE)

International Qualifications Network IQN (UK)

အသိအမှတ်ပြုချီးမြှင့်သည့် Single Subject Diploma သင်တန်းများ

ထူးချွန်ကျောင်းသား/သူများအတွက် Exam Fees ကင်းလွတ်ခွင့်ရရှိနိုင်မည့် အခွင့်အရေးနှင့် အစောဆုံးအပ်သော ကျောင်းသားများအတွက် Early Bird Discount များ ရရှိနိုင်မည့် အခွင့်အရေး

Diploma in Human Resource Management
[Saturday Only (4 Months)]

U Aung Kyaw Soe
B.Com(Q.), M.Com, Dip in Accounting (LCCI III)
(1:00 PM to 4:00 PM)
(Dec 16th စမည်)

Diploma in Marketing
[Saturday Only (4 Months)]

Daw Nyein Nyein Hlaing
(B.Com(Hons), M.Com)
(4:30 PM to 7:30 PM)
(Dec 16th စမည်)

Certified Strategic Manager
[Saturday Only (4 Months)]

Daw Khine Khin Phyu (B.A (UFL), MBA (JCU), PhD (Candidate)
(4:00 PM to 7:00 PM)
(Dec 9th စမည်)

December စမည်

မြအမှတ် ၁၂၄ (C)၊ ကမ္ဘာအေးဘုရားလမ်း၊ ဝဟန်းမြို့နယ် (နရန်ကျောင်းအနီး)

Tel : (09) 420118100, (09) 250640429, (09) 420163316 www.nic.com.mm

2017 MYANMAR INTERNATIONAL TEXTILE EXPO

2017 MYANMAR INTERNATIONAL TEXTILE EXPO

ZHEJIANG EXPORT FAIR

တရုတ်နိုင်ငံမှ စက်ရုံပေါင်း (၁၅၀) ကျော်နှင့် ပိတ်စမျိုးစုံအမျိုးပေါင်း (၁)သိန်းကျော်ပါဝင်ပြသမည့် ကုန်စည်ပြပွဲကြီး

မြို့ကြီးအတွင်း လာရောက် လေ့လာ ဝယ်ယူအားပေးသော မိတ်ဆွေများအတွက် တန်ဖိုးကြီးဆုလက်ဆောင်များအား နေ့စဉ် ကံစမ်းမဲပွဲနှင့် ဖောက်ပေးသွားမည်ဖြစ်ပါသည်။

DATE 8-12-2017 TO 10-12-2017 / **LOCATION** TATMADAW HALL, YANGON. / website : www.mmtexfair.com

https://www.facebook.com/myanmartextileexpo

SAMSUNG Galaxy Note Fan Edition

Black Onyx Blue Coral

- 8-Point Battery Safety Check**
New 3,200mAh battery tested to meet industry safety standards
- Iris Scanner**
Fast and secure biometric authentication
- Smarter S Pen**
Create your own masterpieces and perform advanced features
- Water and Dust Resistance (IP68)**
Use Note FE and S Pen to take notes underwater or even in the rain without worries

IP68: Prevents harmful ingress of water at up to 1.5 metres, for up to 30 minutes.

KBZ BANK အတိုးနှုန်းမဲ့ ၆လအရက်ကျ အထူး Package ပါဝင်သည်။

samsungmyanmar | 01 2399 888 (Mon-Sun) 7AM to 11PM



UPDJC အတွင်းရေးမှူးအဖွဲ့ အစည်းအဝေး ကျင်းပ

နေပြည်တော် နိုဝင်ဘာ ၂၂

(၁၈)ကြိမ်မြောက် ပြည်ထောင်စုငြိမ်းချမ်းရေးဆွေးနွေးမှု ပူးတွဲကော်မတီ (UPDJC) အတွင်းရေးမှူးအဖွဲ့ အစည်းအဝေးကို ယနေ့နံနက် ၉ နာရီတွင် နေပြည်တော် ဝဏ္ဏသိဒ္ဓိရပ်ကွက်ရှိ အမျိုးသားပြန်လည်သင့်မြတ်ရေးနှင့် ငြိမ်းချမ်းရေးဗဟိုဌာန(NRPC)၌ ကျင်းပသည်။ (ခုံ)

အစည်းအဝေးသို့ အတွင်းရေးမှူးအဖွဲ့ဝင်များဖြစ်ကြသည့် ဦးခင်ဇော်ဦး၊ ဦးအောင်စိုး၊ ဦးဇော်ဌေး၊ ဦးလှမောင်ရွှေ၊ ဗိုလ်ချုပ်စန်းမြင့်၊ ဗိုလ်မှူးချုပ်စိန်ထွန်းလှ၊ ဦးမျိုးဝင်း၊ ဒေါက်တာဆလင်းလျှန်မူနန်းဆာခေါင်း၊ စောကျော်ညွန့်၊ စောစိန်ဝင်း၊ စိုင်းကျော်ညွန့်၊ မင်းကျော်ဇေယျာဦး၊ ဦးတာလှဖေ၊ ဦးနိုင်လင်းနှင့် တာဝန် ရှိသူများ တက်ရောက်ကြပြီး မူဘောင် (Frame work)၊ အမျိုးသားအဆင့် နိုင်ငံရေးဆွေးနွေးပွဲ ကျင်းပခြင်းဆိုင်ရာ လုပ်ထုံးလုပ်နည်း (SOP) များနှင့် နိုင်ငံရေးဆွေးနွေးမှုဆိုင်ရာ မူဘောင်၏ Structure၊ Decision Making Concept၊ Composition၊ National Dialogue စသည့် ကိစ္စရပ်များကို ဆွေးနွေးခဲ့ကြကြောင်း သိရသည်။ သတင်းစဉ်

နေဖြူမြို့နယ်တွင် မြစ်ကမ်းပါးများ ပြိုကျမှုဖြစ်ပွား

နေဖြူ နိုဝင်ဘာ ၂၂

နေဖြူမြို့နယ်တွင် မြစ်ကမ်းထိန်းသိမ်းရေးလုပ်ငန်းများအား နေဖြူမြို့နယ် အုန်းပင်ကွင်းအုပ်စု မရမ်းချောင်းမြစ်ကမ်းနားနှင့် မြစ်ကမ်းတစ်ဖက်ရှိ စံကင်း မြစ်ကမ်းနားများတစ်လျှောက် ကျောက်စိကွန်ကရစ်ရစ်ချိမ်းဖြင့် မြစ်ကမ်းထိန်း သိမ်းရေးလုပ်ငန်းများ ဆောင်ရွက်လျက်ရှိသော်လည်း ယနေ့နံနက်ပိုင်းတွင် အုန်းပင်ကွင်းအုပ်စု မရမ်းချောင်းကျေးရွာ မြစ်ကမ်းပါးထိန်းသိမ်းခြင်းလုပ်ငန်း ဆောင်ရွက်နေသည့် နေရာအနီး ပေ ၃၀၀ ခန့် ကမ်းပါးပြိုကျခဲ့သည်။ နိုဝင်ဘာ ၁၈ ရက်ကလည်း စံကင်းကျေးတို့ဆိပ် ဆည်မြောင်းရေကင်းရုံးနှင့် ရေအရင်း အမြစ် မြစ်ကမ်းထိန်းရုံးအကြား ပေ ၁၀၀ ခန့် ရေကာတာတစ်ဝက်ကျော် ပြိုကျခဲ့ပြီး မြို့နယ်မှတာဝန်ရှိသူများက ကမ်းပြိုသည့်နေရာများသို့ ကွင်းဆင်း ဆောင်ရွက်လျက်ရှိကြောင်း သိရသည်။

မြို့နယ် (ပြန်/ဆက်)



သွားလာမှုခက်ခဲသည့် ဘူးသီးတောင်မြို့နယ်ရှိ ကျေးရွာများသို့ ဂျပန်ဦးနှောက်ရောင်ကာကွယ်ဆေး သွားရောက်ထိုးနှံ

ဘူးသီးတောင် နိုဝင်ဘာ ၂၂

ကျန်းမာရေးနှင့် အားကစားဝန်ကြီးဌာနက နိုင်ငံတစ်ဝန်း အသက် ၉ လမှ ၁၅ နှစ်အတွင်းရှိ ကလေးငယ်များအား ဂျပန်ဦးနှောက်ရောင်ရောဂါ ကာကွယ်ဆေးထိုးနှံခြင်းကို နိုဝင်ဘာ ၁၅ ရက်မှ စတင်ကာ နိုင်ငံတစ်ဝန်း လိုက်လံထိုးနှံပေးလျက်ရှိရာ မောင်တောခရိုင် ဘူးသီးတောင်မြို့နယ်အတွင်းရှိ ဝေးလံခေါင်ဖျားသော စိုင်းဒင်ပြိုင်းချောင်းကျေးရွာအုပ်စု၌ နိုဝင်ဘာ ၂၀ ရက်တွင် ဂျပန်ဦးနှောက်ရောင်ကာကွယ်ဆေး လိုက်လံထိုးနှံပေးခဲ့သည်။

“ကျွန်တော်တို့ ဒီလို ခက်ခဲ ဝေးလံတဲ့ဒေသတွေကို သွားရတဲ့ အခါမှာ သွားရေးလာရေး၊ ဆက်သွယ်ရေး အလွန်ခက်ခဲပါတယ်။ လုံခြုံရေးအနေအထားက အစ အကုန်လုံးကို သတိထားရပါတယ်။ ကျွန်တော်တို့ ဝန်ထမ်းတွေကိုလည်း safety first ဆိုတဲ့ လမ်းညွှန်မှုအတိုင်း နာခံပြီးတော့ ကြိုးစားပမ်းစား လာရောက်ပြီး ကလေးငယ်တွေကို ဂျပန် ဦးနှောက်ရောင် ကာကွယ်ဆေး ထိုးနှံပေးခြင်း ဖြစ်ပါတယ်” ဟု ဘူးသီးတောင်မြို့နယ် ကျန်းမာရေးဦးစီးဌာနမှ ဒုတိယ ညွှန်ကြားရေးမှူး ဒေါက်တာ သန်းထွန်းကျော်က ပြောသည်။ အဆိုပါ စိုင်းဒင်ပြိုင်းချောင်း ကျေးရွာသည် ဘူးသီးတောင်မြို့ နှင့် ၁၃ မိုင်ခန့် ဝေးကွာပြီး



သွားလာရေးခက်ခဲသည့် ဒေသဖြစ်ကာ ယင်းဒေသတွင် မြို့၊ ခမီ၊ ဒိုင်းနက်၊ သက်၊ ရခိုင်လူမျိုးများ နေထိုင်ကြသည်။ စိုင်းဒင်ပြိုင်းချောင်းကျေးရွာ ရေယာတွင် ရွာပေါင်း ၆၅ ရွာရှိပြီး ကျေးရွာအုပ်စု လေးအုပ်စုရှိသည်။ ယင်းဒေသအတွက် ထိုးနှံပေးရမည့် ကလေးအရေအတွက်သည် သုံးထောင် ဝန်းကျင်ရှိကြောင်း ဘူးသီးတောင် မြို့နယ် ကျန်းမာရေးဦးစီးဌာနမှ သိရသည်။ အိုးရမကျေးရွာ အုပ်ချုပ်ရေးမှူး ဦးအင်ဂါအောင်က “ဂျပန်ဦးနှောက် ရောင်ကာကွယ်ဆေးထိုးဖို့ မနက် ၇ စာမျက်နှာ ၁၁ ကော်လံ ၄ သို့



BEST BANK IN MYANMAR

Awarded by FinanceAsia 2017

ဗိုလ်တထောင်ကျိုက်ဒေးအပ်ဆံတော်ဦးစေတီတော်

ဗုဒ္ဓပူဇော် ဓမ္မပူဇော် သံဃာပူဇော်

ဗုဒ္ဓပူဇော်သံဃာပူဇော်ကြီး

ဗုဒ္ဓပူဇော်သံဃာပူဇော် (၁၃၇၉ခုနှစ်၊ နတ်တော်လပြည့်နေ့) ၃-၂-၂၀၁၇ရက်(တနင်္ဂနွေနေ့)နံနက် ၅ နာရီတွင် ဗိုလ်တထောင် ကျိုက်ဒေးအပ်ဆံတော်ဦးစေတီမြတ်ကြီးအား ဆရာတော် သံဃာတော်အပါး (၉၀)ဖြင့် ပဋိပတ္တိသေက အနေကဇာတင် ပူဇော်ခြင်း၊ ပန်း၊ ရေချမ်း၊ ဆီမီး၊ အမွှေးနံ့၊ သာ၊ ဆွမ်း၊ သံသီးများ ကပ်လှူပူဇော်ပါမည်။

ဗုဒ္ဓပူဇော်သံဃာပူဇော် (၁၃၇၉ခုနှစ်၊ နတ်တော်လပြည့်နေ့) ၁ရက်) ၄-၂-၂၀၁၇ရက်(တနင်္လာနေ့) နံနက် ၉နာရီမှ (၁၃၇၉ခုနှစ်၊ နတ်တော်လပြည့်နေ့) ၅ရက်) ၈-၂-၂၀၁၇ရက်(သောကြာနေ့)မွန်းတည့် ၂နာရီအထိ (၉၉)နာရီကြာ အသံမစဲ မဟာပဋ္ဌာန်းတော်ကြီး ရွတ်ဖတ်ပူဇော်ပါမည်။

သံဃာပူဇော်သံဃာပူဇော် (၁၃၇၉ခုနှစ်၊ နတ်တော်လကွယ်) ၁၇-၂-၂၀၁၇ရက်(တနင်္ဂနွေနေ့)မွန်းလွဲ ၂နာရီတွင် မြတ်စွာဘုရားအားအမျိုးထား၍ ဆရာတော်သံဃာတော် (၁၄၄)ပါးနှင့် သီလရှင် (၃၆)ပါးတို့အား သံဃာအသုံးအဆောင် လှူဖွယ်ပစ္စည်းများဖြင့် (၄၅)ကြိမ်မြောက် ဆွမ်းဆန်စိမ်း လောင်းလှူပူဇော်ပါမည်။

ဗုဒ္ဓါဘိသေက အနေကဇာတင်ပူဇော်ပွဲအတွက် သံသီး၊ ပန်းများ ပေးပို့လှူဒါန်းနိုင်ပါကြောင်းနှင့် သံဃာပူဇော်ဆွမ်းဆန်စိမ်းလောင်းလှူပွဲအတွက် သံဃာအသုံးအဆောင် လှူဖွယ်ပစ္စည်းများ ပါဝင်လှူဒါန်းနိုင်ပါကြောင်း နိဗ္ဗာန်အကျိုးမျှော်၍ နှိုးဆော်ပန်ကြားအပ်ပါသည်။

ဗိုလ်တထောင်ကျိုက်ဒေးအပ်ဆံတော်ဦးစေတီတော်၊ ဖုန်း-၀၀-၂၀၁၇၆၄ ၀၀-၂၉၂၀၆၉

ရွှေအိမ်ကြီး Nov-24 Dec-1/8 15/ 22/29... မြဝတီ၊ မိမိဆောင်၊ ဘားအံ... 09421073634, 777636630

ကိုကျော် KO NYAN Car Rental & Travel Service... 09-5078440, 01-551649, 01-209183

ဗိုလ်တထောင် အိမ်ပြောင်း/အိမ်ရှေ့ ဝန်ဆောင်မှုလုပ်ငန်း... 09 5024774, 09 73179228, 09 49155515, 09 49225338

HOME GALAXY Interior Mall Manufacturing UPVC Window & Door... 01-2304351, 2304352, 2304337, 01-664675

Mingalar Cinemas... 01-2330054, 095160048, 09-782470755

ကြိုတင်လက်မှတ်ရောင်းပြီ... ၂၄.၀၁ - ၂၀၁၇ နေ့မှတောင်ပြမည့်တက်ကားသစ်

ဦးအောင်ဇေယျဇော်... ခရီးကုန်ဖြူ၊ မရမ်းကုန်းမြို့နယ်၊ အမှတ်(၈)ရပ်ကွက်၊ ရွှေလိလမ်း၊ အမှတ်(၉၇)၊ မြေပွဲရင်

“ညှိနှိုင်းဈေးဖြင့် အမြန် ခရောင်းမည်” (ပွဲစားမလှီ) ၁၀ပဟန်းအင်းယာဇိုင်လမ်းမ (50x70) ၁၆၅ 18000L

ကန်ကွက်နိုင်ကြောင်းကြေညာချက်... ၀၁-၂၀၁၇ နေ့မှတောင်ပြမည့်တက်ကားသစ်

Table with 7 columns: No., Content, Unit, Price, etc. containing various land and building listings.

မြို့ ရွာ တစ် ခွင် သာ ခေ ချင် မီး တွင် မ ပေါ နှင့်

“အထူးဂုဏ်ယူဝမ်းမြောက်ခြင်း”

ကမ္ဘောဇဘဏ်လီမိတက် ၏

“ဘဏ်ခွဲ (၅၀၀)ပြည့်”

ကို ၂၀၁၇ခုနှစ်၊ နိုဝင်ဘာလ (၁၀)ရက်နေ့တွင် အောင်မြင်စွာ ဖွင့်လှစ်နိုင်ခဲ့ခြင်းအတွက် အထူးဂုဏ်ယူဝမ်းမြောက်ပါကြောင်း နှင့် နိုင်ငံတကာအဆင့်မီ အောင်မြင်သည့် ထိပ်တန်းဘဏ်ကြီးအဖြစ် ရပ်တည်နိုင်ပါစေကြောင်း ဆုမွန်ကောင်းများတောင်းအပ်ပါသည်။



Shwe Taung Junction City Development Co., Ltd.

ကေ (၅၁.၃၆) အနှစ် (၃၀)ကရန် စိုက်ပျိုးရေးခြံ ရောင်းမည်

မှတ်ချက်

- ၁။ ရော်ဘာပင်လုံးဝမပါ
- ၂။ နှစ်ရှည်သီးပင် အပင်မျိုးစုံ (၂၅)မျိုး ပါရှိပါသည်။
- ၃။ ယခုလက်ရှိ အပင်များမှ တစ်နှစ်လုံး အသီးအနှံများ ထွက်ရှိ နေသည်။
- ၄။ ယခုဝယ်လျှင် ယခုငွေပေါ်သော စိုက်ပျိုးရေးခြံကြီး တစ်ခြံ ဖြစ်သည်။
- ၅။ ရေကန်ကြီး ပါရှိပါသည်။
- ၆။ စိတ်ဝင်စားသူများ လာရောက်ကြည့်ရှုလေ့လာပါ။
- ၇။ ခြံပစ္စည်းအစုံအလင်ပေးမည်။
- ၈။ အကျိုးဆောင်ခပေးမည်။
- ၉။ ခြံတစ်ခြံလုံး ကျောက်တိုင် သံဆူးကြိုးစိုက်ထားပြီး ဖြစ်သည့်အပြင် ကားပတ်လမ်းပါရှိပါသည်။

ခြံတည်နေရာ -
ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး၊ လှည်းကူးမြို့နယ်၊
ငါးဆူတောင်ကျေးရွာ၊ (၃) ရပ်ကွက်၊ တိုးချဲ့ရပ်ကွက်။
ဆက်သွယ်ရန်ဖုန်း
၀၉- ၅၀၃၄၅၄၉၊ ၀၉- ၄၄၄၄၃၃၃၀

ပထမဦးဆုံး ဦးထွန်းဦး-ဒေါ်ဝင်းမာ

TV (ရန်ကုန်)

ကားမောင်း-ခက်ပြင်သင်တန်း

ဗဟူးဒလမ်း၊ သီမဖြူလမ်းကွင်းဘေး၊ မဆလာစက်မှုတိုက်၊ ကားကတ်တစ်တန်း

အမှတ်-၂၉၅ (က)၊ သံလှစာမိတ် (၅)ရပ်ကွက်၊ တေလီဖုန်းတိုင်း၊ တောင်ဥက္ကလာ။
သိမ်မြို့- 09-421150033, 09-73044311
09-5041550, 09-440051114, 09-779144498
၀၃ - 260111942, 09420066955
09-440051112, 01-8011402, 01-8011403
တောင်ဥက္ကလာ- 09-440051113, 01-2332340

ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး၊ ဒေါ်ပုံမြို့နယ်၊ ဝါဆိုရပ်ကွက်၊ ကျောင်းတော်ရာလမ်း၊ အမှတ် (၃)၊ မြေညီ (ခြေရင်း) တိုက်ခန်းနှင့် ပတ်သက်၍ အများသိစေရန် ကျွန်ုပ်တို့၏မိတ်ဆွေ ဒေါ်မာလာ (၈/တတက(နိုင်)၀၁၄၃၀၄) ကိုင်ဆောင်သူ ၏ လွှဲအပ်ညွှန်ကြားချက်အရ အများသိစေရန် အသိပေးကြေညာအပ်ပါသည်။ အထက်ဖော်ပြပါတိုက်ခန်းအား အပိုင်ရောင်းချသူ (ကန်ထရိုက်တာ) ဦးကျော်ကျော်ဦး (၁၂/ပာတက(နိုင်)၀၀၃၀၂၁) မှ မိမိသာလျှင် တရားဝင်ရောင်းချခွင့်ရှိကြောင်း၊ အခြားသူတစ်ဦးတစ်ယောက်မှ ပိုင်ဆိုင်ခွင့် အခွင့်အလမ်း မရှိကြောင်း၊ ပေးကမ်းစွန့်လွှတ် အာမခံအဖြစ် တင်သွင်းထားခြင်းတို့မှ လုံးဝကင်းရှင်းကြောင်း၊ အရှင်အရှင် ကင်းရှင်းကြောင်း ဝန်ခံကတိပြုသည့်အတွက် ကျွန်ုပ်တို့၏မိတ်ဆွေ ဒေါ်မာလာမှ ဦးဖျိုးမြင့် (မြေရှင်) အသိအမှတ်ပြု လက်မှတ်ရေးထိုးပြီး အသိသတ်များရှေ့မှောက်တွင် (၃၀-၄-၂၀၁၆) ရက်နေ့တွင် တရားဝင်အပြီးအပိုင် အရောင်းအဝယ်စာချုပ်ဖြင့် ငွေအပြေအကြေပေးချေ၍ ဝယ်ယူပိုင်ဆိုင်ထားပြီးဖြစ်ကြောင်း အထက်ဖော်ပြပါ ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး၊ ဒေါ်ပုံမြို့နယ်၊ ဝါဆိုရပ်ကွက်၊ ကျောင်းတော်ရာလမ်း၊ အမှတ် (၃)၊ မြေညီ (ခြေရင်း) တိုက်ခန်းသည် ကျွန်ုပ်တို့၏မိတ်ဆွေ ဒေါ်မာလာ သည်သာလျှင် တရားဝင်ပိုင်ဆိုင်ထားပြီးဖြစ်သည့် အခြားသူမည်သူတစ်ဦးတစ်ယောက် မှ ပိုင်ဆိုင်အကျိုးခံစားခွင့်မရှိကြောင်း အများသိစေရန်ကြေညာအပ်ပါသည်။

လွှဲအပ်ညွှန်ကြားချက်အရ ဒေါ်ဆုမြတ်အောင် ဒေါ်မြည့်မြည့်လှိုင်ထွန်း
တရားလွှတ်တော်ရှေ့နေ(စဉ်-၈၄၅၇) အထက်တန်းရှေ့နေ(စဉ်-၄၈၀၁၂)
LL.B., D.B.L., D.I.L., D.I.P.L., LL.B., D.B.L., DL-101,
Dip in Global English, DL-101, (WIPO Switzerland)
202, 302 (WIPO Switzerland)
အမှတ် (၈/၁၀) မြေညီ၊ ၃၅ လမ်းအောက်၊ ကျောက်တံတားမြို့နယ်၊
ဖုန်း-၀၉ ၅၀၂၅၅၈၃၊ ၀၉ ၉၆၅၁၂၅၅၈၃

“မြန်မာ့စာပေအဖွဲ့ချုပ်နှင့် ပူးပေါင်းထုတ်ဝေရန် အကြံပြုချက်

ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး၊ စမ်းချောင်းမြို့နယ်၊မဟာမြိုင်လမ်း၊ အမှတ်(၁၀/၆)နေ ဒေါ်ဌေးဌေးကြည် ၇/တက(နိုင်)၀၁၅၂၈၉ ကိုင်ဆောင်သူပိုင်ဆိုင်သော ပဲခူးတိုင်းဒေသကြီး၊ ဥသမြို့ သစ်ရပ်ကွက်ကြီး(၈)မြေတိုင်းရပ်ကွက် (၂၄) ဦးပိုင်အမှတ် (၂၁၃) မြို့နှင့် နေအိမ်အား ဒေါ်ဌေးဌေးကြည်မှ ယနေ့အချိန်ထိ တရားဝင် ပိုင်ဆိုင်လျက်ရှိပြီး မည်သူတစ်ဦးတစ်ယောက်ကဲ့သို့ ရောင်းချခြင်း ပေါင်နှံခြင်း၊ ပေးကမ်းစွန့်လွှတ် လျှော့နှိမ်ထားခြင်းများလုံးဝမရှိသည့်အပြင် ယင်းပိုင်ဆိုင်မှုနှင့်ပတ်သက်၍ ကိုယ်စားလှယ်စာ၊ လွှဲစာပေးအပ်ထားခြင်း အမှုခွဲဝေပေးအပ် ထားခြင်းများ လုံးဝမရှိပါ။

ထို့ကြောင့် အထက်လိပ်စာပါ မြန်မာ့စာပေအဖွဲ့ချုပ်အား ကျွန်ုပ်ဒေါ်ဌေးဌေးကြည်၏ တရားဝင်နှင့်ပြုချက်မရရှိပဲ မည်သူတစ်ဦးတစ်ယောက်မှ ထပ်ဆင့်လွှဲပြောင်းရောင်းချပေါင်နှံ ပေးကမ်းစွန့်လွှတ်လျှော့နှိမ်ခြင်းများ လုံးဝ(လုံးဝ) မပြုလုပ်ပါရန်နှင့် ပြုလုပ်ခဲ့ပါက ပြုလုပ်သူ၏ တာဝန်သာဖြစ်ကြောင်းနှင့် ပြုလုပ်သူအပေါ်လည်းတည်ဆဲဥပဒေများနှင့်အညီ တရားစွဲဆို အရေးယူဆောင်ရွက်သွားမည်ဖြစ်ပါကြောင်း အများသိရှိစေရန် အသိပေးကြေညာအပ်ပါသည်။

ဒေါ်ဌေးဌေးကြည်
၇/တက(နိုင်) ၀၁၅၂၈၉
၀၉ ၅၁၅၅၈၃၀
စမ်းချောင်းမြို့နယ်၊ ရန်ကုန်မြို့။

၂၄-၁၀-၂၀၁၇ ရက်စွဲပါ ကြေးမုံသတင်းစာ ကြော်ငြာစာမျက်နှာ(၃၀)ပါ ဒေါ်ခွယ်နွယ်စိုး၏ လွှဲအပ်ညွှန်ကြားချက်အရ ရှေ့နေဦးတင်မောင်သိန်း (စဉ်-၅၄၃၈)ပါ(၃)ဦး၏ ကြေညာချက်အပေါ် ပြန်လည်ရှင်းလင်းကြေညာချက်

ရန်ကုန်မြို့၊ ပန်းဘဲတန်းမြို့နယ်၊ (၄)ရပ်ကွက်(၂၇)လမ်းအမှတ်(၁၀၁)ရိ (၈)လွှဲ၊ ပေ(၂၅၄၀)ရှိသော တိုက်ခန်းကို ကျွန်ုပ်မိတ်ဆွေဦးသန်းဝင်း(TKA-၀၈၈၇၄၁) ကိုင်ဆောင် သူမှ ကန်ထရိုက်တာဦးပါကျွန်းထံမှ မိမိကိုယ်ပိုင်ငွေဖြင့် ဝယ်ယူခဲ့ပြီး ယင်းအခန်းဝယ်ယူမှု ကိစ္စရပ်များကို ဦးကျော်အေးဆိုသူမှ ဦးဆောင်စီမံဆောင်ရွက်ပေးခဲ့သော ရောင်းဝယ်မှုကိစ္စ ဖြစ်ခဲ့ပြီး ဒေါ်နွယ်နွယ်စိုး [၁၀/မလမ(နိုင်)၁၅၁၈၅၀]ကို ဦးသန်းဝင်း ကျွန်ုပ်မိတ်ဆွေကြောင့် အရောင်းအဝယ် လက်မှတ်ရေးထိုးပေးခဲ့ခြင်းဖြစ်ပြီး ဒေါ်နွယ်နွယ်စိုး၏ ငွေကြေးတစ်ပြား တစ်ချပ်မျှပါဝင်ခဲ့သော အခန်းမဟုတ်ပါ။ ကျွန်ုပ်မိတ်ဆွေဦးသန်းဝင်းတွင် အထောက်အထား သက်သေလက်မှတ်များ ရှိပြီးဖြစ်ပါသည်။ ထို့ကြောင့် အထက်ပါတိုက်ခန်းသည် ဦးသန်းဝင်း ပိုင် တိုက်ခန်းဖြစ်၍ ဦးသန်းဝင်း၏ သဘောတူညီချက်၊ ခွင့်ပြုချက် တစ်စုံတစ်ရာမရရှိဘဲ မည်သူမှ အဆိုပါတိုက်ခန်းကို ရောင်းချခွင့်၊ လွှဲပြောင်းခွင့်၊ ငှားရမ်းခွင့်၊ အခြားတစ်ခုနည်းနည်း ဖြင့် လွှဲပြောင်းခြင်းများ ပြုလုပ်ပိုင်ခွင့်မရှိပါကြောင်းနှင့် ဒေါ်နွယ်နွယ်စိုး၏ လွှဲအပ်ချက်အရ ၂၄-၁၀-၂၀၁၇ ရက်စွဲပါ ကြေးမုံသတင်းစာကြော်ငြာမှာ မဟုတ်မမှန် ကြော်ငြာခြင်းသာ ဖြစ်ကြောင်း ဒေါ်နွယ်နွယ်စိုးနှင့် အများပြည်သူသိစေရန် ပြန်လည်ရှင်းလင်း အသိပေး သတိပေး ကြေညာအပ်ပါသည်။

ဦးသန်းဝင်း၏လွှဲအပ်ညွှန်ကြားချက်အရ-
ဦးလှမြင့်(LL.B,D.B.L)
တရားလွှတ်တော်ရှေ့နေ (စဉ်-၇၂၂၂)
နားအမှတ်(၁၆၀/A3) မြေညီထပ်၊
ကျိက္ကဆဲလမ်း၊ နတ်မောက်ရပ်ကွက်၊
တာမွေမြို့နယ်၊ ရန်ကုန်မြို့၊ ဖုန်း-၀၉-၅၀၆၅၀၆၅

သစ်တောနဲ့ သစ်ပင် ချစ်ခင်တဲ့ လူမျိုး သစ်ပင်ကို နှစ်စဉ်စိုက် ရွှေတိုက်ကိုစိုး

ကြေးမုံကော်ပိုရေးရှင်းက ဆောင်ရွက်ခဲ့သည့် လှူဒါန်းနေပါသည်



ဆောင်ရွက်ခဲ့သည့်လှူဒါန်းရာတွင် ဆောင်ရွက်ခဲ့သည့်လှူဒါန်းရာတွင်... (Caption text describing the donation event)

ကြေးမုံကော်ပိုရေးရှင်းက ဆောင်ရွက်ခဲ့သည့် လှူဒါန်းနေပါသည်... (Main text of the donation report)

ငွေတာရီ... (Advertisement for a financial service or product, featuring a star icon and a person's image)

ပုံစံအမျိုးမျိုး... (Advertisement for a product or service, featuring a landscape image)

ဂရင်းရပ်ကြော်ငြာစာ (တရားမကျင့်ထုံးကျင့်ပဒေသာမိန့် - ၂၁၊ နည်းဥပဒေ-၆၆) ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီးတရားလွှတ်တော်

ဂရင်းရပ်ကြော်ငြာစာ... (Legal notice text regarding a court case in Yangon Region)

YRTA (ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး အများပြည်သူသယ်ယူပို့ဆောင်ရေးကြီးကြပ်ကွပ်ကဲမှုအာဏာပိုင်အဖွဲ့)မှ ခေတ်သစ်ငြိမ်းချမ်းရေးအများပိုင်ကုမ္ပဏီအား Bus Operator အဖြစ်မှ တာဝန်ရပ်စဲကြောင်း အမိန့်စာထုတ်ပြန်ခြင်းမရှိဘဲ Facebook အကောင့်ပိုင်ရှင် Ko Tayoute Lay, Lwin Oo နှင့် The Voice Journal တို့မှ မဟုတ်မမှန်သတင်းထုတ်ပြန်ခြင်းအပေါ်

ရန်ကုန်မြို့၊ အင်းစိန်မြို့နယ်... (Official notice regarding bus operators and a social media account, issued by YRTA)

YKKO Group of Companies Ltd, တွင် တာဝန်ထမ်းဆောင်ရန်အတွက် အောက်ပါဝန်ထမ်းများ အဖြစ် အလုပ်ရုံပါသည်... (Recruitment advertisement for YKKO Group)

ပွဲဝင်အသံပြုမှု သယ်ယူပို့ဆောင်ရေး... (Advertisement for a transportation or service company)

တိုက်ခန်းအကျယ်... (Advertisement for a real estate or property listing)

TRADEMARK CAUTION CAMERA BABY CORPORATION... (Legal notice regarding trademarks for CAMERA BABY CORPORATION)

လေလံရောင်းချမည့်စည်းကမ်းချက်များ... (Notice regarding a public auction or sale process)

ပုံစံအမျိုးမျိုး... (Advertisement for a product or service, featuring a landscape image)

Table 1: List of candidates for the 2015 Myanmar general election, including names, party affiliations, constituencies, and registration details.

Table 2: Continuation of candidate list for the 2015 Myanmar general election, listing various political figures and their electoral information.

Table 3: Continuation of candidate list for the 2015 Myanmar general election, providing names, parties, and constituencies.

Table 4: Continuation of candidate list for the 2015 Myanmar general election, including names, parties, and constituencies.

သက်ရောက်မှုများ ရှိပါက ဤစာမျက်နှာတွင် မြေပုံဖော်ပြချက်နှင့် မြေပုံဖော်ပြချက်အတိုင်း အတိုင်း ပြင်ဆင်ပေးခြင်းဖြစ်ပါသည်။